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عبدالواحد موسوی لاری:

احمدی نژاد مهره سوخته سیاسی است

یک نماینده مجلس مطرح کرد:

پیشنهاد حذف پست ریاست جمهوری!

لزوم پاتک دولت روحانی به حمله های دلواپسان

پایان دوران 
تعارف سیاسی

علت تغییر سرلشکر فیروزآبادی 

وزیر دادگستری:

جابه جایی های بدون تعارف
افتخار این دولت است

نداشته  وجود  شفافیت  هرجا  گفت:  دادگستری  وزیر 
باشد، فساد تولید می شود و ما در بسیاری از زیرساخت های 
اصلی اقتصاد به دنبال شفاف سازی هستیم. حجت الاسلام 

والمسلمین مصطفی پورمحمدی این مطلب را شامگاه شنبه 
در همایش ملی تکریم کارفرمایان نمونه، بیان کرد و گفت: 

دولت با تعقیب جدی چهار اصل اقتصاد مقاومتی ...

دولت بهتر است برای پاتک زدن به مخالفان در این یک ساله باقی مانده تا انتخابات در مورد همه هجمه ها و انتقادها به 
صورت شفاف سخن بگوید. نوبخت سخنگوی دولت در یکی از نشست های خبری خود از تشکیل اتاق فکر عیله دولت روحانی 
خبر داد. او گفته بود: »هر هفته شنبه ها اتاق فکری بر علیه دولت تشکیل می شود و تصمیم  می گیرند بر روی چه موضوعی تا 

آخر هفته برای سوء استفاده تمرکز کنند.« ...
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روزنامه صبح ایران

رییس جمهوری با قدردانی از همه دست اندرکاران برجام و بویژه خبرنگاران رسانه های همگانی 
تصریح کرد که برنامه جامع اقدام مشترک )برجام(، کم هزینه ترین راه برای رسیدن به اهداف و منافع 

ایران اسلامی بود و راهی به جز برجام برای رسیدن سریعتر به این اهداف وجود نداشت.
حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی شنبه شب و در ضیافت افطار با دست اندرکاران 
برنامه جامع اقدام مشترک )برجام( اظهارداشت: تردیدی نیست که اگر ارشادات، حمایت ها و دفاع قاطع 
مقام معظم رهبری نبود، در پیشبرد برجام با مشکل مواجه می شدیم. دکتر روحانی با اشاره به بررسی 
برجام در شورای عالی امنیت ملی و مجلس شورای اسلامی گفت: این کار بزرگ با کمک هم انجام شد 

و مصحلت هم همین بود که همه بیایند. هر جا که شبهه ای وجود داشت مورد توجه قرار گرفت و این 
بسیار با اهمیت بود. رییس جمهوری با تاکید بر ضرورت بهره گیری از فضای برجام اظهارداشت: دوره 
پیش از برجام سپری شده است و اکنون رسانه های همگانی، دولت و مجلس و همه دلسوزان باید به این 
بیاندیشند که چگونه می توان از فضای پسابرجام در راستای منافع ملی بیش از پیش بهره گرفت. دکتر 
روحانی، با تاکید بر اینکه راهی جز وحدت و اتحاد نداریم، گفت: برجام مخالف داشت و هنوز هم نه تنها 
در آمریکا، اروپا و منطقه که حتی در میان برخی کشورهای نزدیک هم که متاسفانه به غلط نگران قدرت 

ایران هستند، مخالف دارد و به شدت در حال تلاش علیه برجام هستند و ...

رییس جمهوری در ضیافت افطار با دست اندرکاران برجام:

به دشمنان منافع ایران، بهانه ندهیم
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12 ماموریت 
تشکل های 
دانشجویی 

رهبر معظم انقلاب در دیدار رمضانی دانشجویان تبیین کردند:

دانشجو نمی تواند خودش را از مبارزه برکنار ببیند

افراد را به غیرانقلابی بودن متهم نکنید

حرف مخالف رهبری، جرم نیست

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با بیان اینکه از 
۷ مورد مرگ و میر در دنیا یک مورد مربوط به آلودگی 
هوا است، گفت: مقابله با گردوغباربا بودجه فعلی ۳۰ سال 

زمان می برد.
معصومه ابتکار در نشست علنی روز )یکشنبه 1۳ تیر( 
مجلس شورای اسلامی به ارائه گزارش عملکرد سازمان 
حفاظت محیط زیست پرداخت و این امر را مربوط به تمام 
دستگاه ها دانست و گفت: ابعاد محیط زیستی، زندگی 
بشر و ایرانیان را به لحاظ اقتصادی و سلامتی تحت تاثیر 

قرار داده است.
با  ادامه  در  زیست  محیط  حفاظت  سازمان  رئیس 
اشاره به فرمایشات مقام معظم رهبری در 1۷ اسفند سال 
گذشته بیان کرد: فرمایشات ایشان دلگرمی را برای ما 
فراهم کرد و بعد از آن شاهد ابلاغ سیاست های کلی نظام 
در حوزه محیط زیست از سوی ایشان بودیم که پشتوانه 

قوای سه گانه در این زمینه است.
وی در ادامه با بیان اینکه حال زمین خوب نیست، ادامه 
داد: ظرفیت زیستی زمین 1.۷ هکتار جهانی است، در 
حالی که سرانه مصرف بشر 2.6 هکتار برآورد شده است. 
همچنین در کشور ما ظرفیت زیستی از دهه هفتاد به بعد 
از حد مطلوب گذشته و اگر این ظرفیت را ۰.9 هکتار 
مطابق استاندارد در نظر بگیریم حدود 2.8 هکتار جهانی 
یعنی ۳ برابر ظرفیت آن استفاده می کنیم که این قضیه 

ناپایداری را به دنبال دارد و آثاری که جبران ناپذیر است.
ابتکار در ادامه سازمان حفاظت محیط زیست را از 
کوچکترین دستگاه های کشور دانست و گفت: تعداد 
نیروهای این سازمان زیر 6 هزار نفر در کل کشور است، 
همچنین حقوق مدیران آن پایین ترین اشل مربوطه 

را دارد.
معاون رئیس جمهور ادامه داد: از ۷ مورد مرگ و میر 
در دنیا یک مورد مربوط به آلودگی هوا است و 2.6 هزار 
میلیارد دلار به اقتصاد جهان ضربه می زند. همچنین در 

ایران 2۳ درصد تولید ناخالص داخلی به دلیل آلودگی در 
بخش بهداشت از بین می رود، با این حال عملکرد دولت 
در این خصوص چشمگیر بوده و کارگروه های ملی که در 
گذشته درخصوص آلودگی هوا تعطیل شده بود، در این 
دولت فعال شد تا جایی که نتایج خوبی دریافت کردیم و 
منجر به بهبود کیفیت هوا شد، چنانچه 55 روز است در 

تهران هوای بهتری داریم.
گرد و غبار 80 درصد کشور را 

تحت الشعاع قرار داده است
کشور  زیست  محیط  حفاظت  سازمان  رئیس 
این  ابعاد  باید  گفت:  کشور  در  گردوغبار  درخصوص 
موضوع مشخص شود و این معضل در حال حاضر 8۰ 
درصد کشور را تحت الشعاع قرار داده است، بنابراین 
بسیاری از شهرهای جنوبی و غربی کشور به دلیل هجوم 

ریزگردها دچار مشکل شده اند.
ابتکار افزود: گردوغبار دارای منشأ داخلی و خارجی 
می باشد. منشأ خارجی آن عمدتاً کشور عراق است و 
۳ کانون اصلی گردوغبار در عراق، کشورمان را تهدید 
می کند، البته اراضی شمال غرب و غرب کشور عراق که 
از کانون های اصلی گردوغبار هستند، در حال حاضر در 
تصرف داعش می باشد و نمی توان اقدام خاصی را در این 

مناطق انجام داد.
از  عراق  در  هکتار  میلیون   8 اینکه  بیان  با  وی 
کرد:  تصریح  هستند،  گردوغبار  بحرانی  کانون های 
عربستان 11 میلیون هکتار کانون گردوغبار و ایران دارای 
2.8 میلیون هکتار کانون گردوغبار است. البته از ابتدای 
دولت یازدهم ستاد ملی مقابله با گردوغبار تشکیل شد و 
وظیفه این ستاد مطالعه درخصوص کانون های داخلی 
گردوغبار بود و در این رابطه 15 استان در معرض هجوم 

گردوغبار شناسایی شدند.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با اشاره به اینکه 
با بودجه فعلی، مقابله با گردوغبار ۳۰ سال زمان می برد، 

گفت: حداقل یک هزار میلیارد تومان اعتبار برای مالچ پاشی 
و کاشت نهال لازم است.

عراق  کشور  با  تفاهم نامه  چندین  انعقاد  از  ابتکار 
درخصوص مقابله با ریزگردها خبر داد وگفت: در اسفند 
سال 9۳ با سفر به عراق چندین نهال در این کشور کاشته 
شد که هدف آن مقابله با گردوغبار داخل عراق بود اما 
مشکلاتی در طول زمان پیش آمد که این طرح ها به نتیجه 
نرسید، البته هفته گذشته نیز مذاکراتی با مقامات عراقی 
صورت گرفت و آنها درخصوص مقابله با گرد وغبار اعلام 
آمادگی کردند اما همه اراضی کانون های گردوغبار در عراق 

در دست گروهک تروریستی داعش است.
وی با اشاره به اینکه سازمان حفاظت محیط زیست 
برنامه های خود را درخصوص مقابله با ریزگردها ادامه 
می دهد، افزود: سال گذشته با حضور در اجلاسی که در 
همین رابطه در سازمان ملل برگزار شد، چندین قطع نامه 
خواستار  ما  و  رسید  تصویب  به  ریزگردها  درخصوص 
استفاده از تجربیات کشورهای دیگر در بحث گردوغبار و 

ریزگردها هستیم. 
ابتکار ادامه داد: با همکاری وزارت کشور فعالیت های 
چشمگیری در خصوص سرمایه گذاری بخش خصوصی 
در حوزه بازیافت فراهم کردیم که این موضوع امری مهم 
است چنانچه اتحادیه اروپا 25 درصد رشد اقتصادی خود 
را در بازیافت می بیند و ما نیز در آینده با پیشرفت صنایع 
الکترونیک به زودی 1۰ میلیون موبایل به صورت زباله 
خواهیم داشت که با بازیافت می توان 1۰ تن طلا از آن 
استخراج کرد. معاون رئیس جمهور در ادامه به صندوق 
ملی توسعه محیط زیست که در دوره هشتم ریاست 
جمهوری تاسیس و بعد از آن تعطیل شد، اشاره و تصریح 
کرد: ما در سال 92 این صندوق را احیا کردیم که ساز 
و کار مهم اقتصادی برای حمایت از طرح های محیط 
زیستی است و می تواند کمک های ملی و بین المللی را 

دریافت کند.

ابتکار در صحن علنی مجلس:

مقابله با گردوغباربا بودجه فعلی 30 سال زمان می برد

سردار جزایری:

حقوق بشر امریکایی معرف 
جاهلیت مدرن است 

معاون ستاد کل نیروهای مسلح، امریکا را بزرگ ترین ناقض حقوق بشر دانست و 
گفت: حقوق بشر امریکایی مورد نفرت افکار عمومی جهانیان است.

 به گزارش سپاه نیوز؛ سردار سرتیپ پاسدار سید مسعود جزایری با اشاره به جنایت 
هولناک 12 تیر سال 6۷ و حمله موشکی ناو هواپیمابر امریکایی به هواپیمای مسافربری 
جمهوری اسلامی و شهادت حدود 29۰ مرد و زن و کودک مظلوم در خلیج فارس، 
حقوق بشر امریکایی را داستان غم انگیز بشریت در تاریخ معاصر دانست و افزود: حافظه 
تاریخی جامعه بشری در قرن اخیر گواهی می دهد امریکایی ها با دخالت های خود در 
اقصی نقاط عالم و رعایت نکردن حقوق ملت ها و نیز لشکرکشی و تجاوز به کشورهای 

سلطه ناپذیر، بزرگ ترین ناقض حقوق بشر شناخته می شوند.
وی گفت: دامنه این ظلم و جنایت هم به گونه ای است که حقوق بشر امریکایی به 
مثابه یک نماد و معرف جاهلیت مدرن در عصر حاضر تبدیل شده و مورد نفرت و تقبیح 

افکار عمومی جهانیان قرار گرفته است.
سردار جزایری افزود: ملت ایران به دلیل ماهیت استکبارستیزی و ظلم ناپذیری 
خود از گذشته تاریخی تاکنون آماج سیاست ها و اقدامات ضد حقوق بشری ایالات 
متحده امریکا واقع شده است که فاجعه جنایت بار حمله موشکی ناو هواپیمابر وینسنس 
به هواپیمای مسافری جمهوری اسلامی در 12 تیرماه سال 1۳6۷ از جمله اقدامات 

حاکمان کاخ سفید در سیاهه  جنایات ضد بشری و ضدایرانی آنها به شمار می رود.
سردار جزایری با تشریح ابعاد فاجعه بزرگ 12 تیر که منجر به شهادت حدود 29۰ 
انسان بیگناه شد، تصریح کرد: این جنایت که در اواخر جنگ تحمیلی هشت ساله پدید 
آمد نشان داد امریکایی ها برای دستیابی به اهداف و سیاست های شوم و شیطانی خود 
در کره خاکی از هیچ جنایتی گریزان نبوده و تنها به منافع و مقاصد استکباری خود می 
اندیشید. سخنگوی ارشد نیروهای مسلح با بیان اینکه حقوق بشر امریکایی که در اتاق 
فکر صهیونیست ها مهندسی و طراحی می شود و نتیجه ای جز قربانی کردن بشریت زیر 
پای لیبرال – دموکراسی و ابرسرمایه داری غربی نداشته است خاطر نشان کرد: امریکا و 
غرب با ترک دینداری و دوری از اخلاق و معنویت به آزادی، امنیت و سلامت بشریت بی 
اعتنا شده اند و خوی جنایت پیشگی و وحشی گری ذاتی رژیم حاکم بر ایالات متحده، 
زوال آنچه در تبلیغات و فریبکاری به عنوان تمدن امریکایی مدعی آن هستند مدت ها 
است کلید زده  اند، به گونه ای که گذر زمان و تجارب عینی و عملی ناشی از مواجهه 
حقوق بشر امریکایی با آحاد جوامع بشری، شکاف بزرگی بین حاکمان کاخ سفید با 

بشریت امروز ایجاد کرده است.
سردار جزایری در ادامه حقوق بشر امریکایی را که امروز کودک کشی از غزه تا یمن 
و هر نوع جنایت و خشونت و زیرپاگذاردن اصول اخلاقی و انسانی برای پیشبرد مقاصد 
استکباری خود را مباح و مجاز می داند نسخه مدرن بربریت قرون وسطایی دانست و 
افزود: جوامع و ملل امروز بزرگ ترین چالش و بحران فراروی خود را فرهنگ و حقوق 
بشر امریکایی می دانند که با سلب امنیت و آسایش، دستاوردی جز بی قانونی و انحطاط 
و تزلزل در بنیان های فرهنگی و اخلاقی و نیز گسترش ناهنجاری های بزرگ و علاج 

ناپذیر برای آنان نداشته است.
وی امپراتوری رسانه های سلطه را ابزار حقوق بشر امریکایی برای سرپوش گذاردن 
بر عمق جنایات و ظلم های تاریخی و غم انگیز سیاست ها و اقدامات امریکا علیه ملت ها 
قلمداد کرد و بیان داشت: ناظران هوشمند بین المللی، امریکا را قدرتی فروپاشیده، بی 
آبرو و فاقد اعتبار نزد ملت ها و بسیاری از دولت های مستقل و آزاداندیش و در واقع جهان 
خارج از شبکه استکبار و صهیونیسم می دانسته و از مهم ترین علل منفور بودن کاخ 
سفید نزد جوامع را حقوق بشر امریکایی و نگاه متناقض و شیطانی هیأت حاکمه ایالات 

متحده به مقوله حقوق انسان ها و ملت ها در همه ادوار تاریخی می دانند.
معاون ستاد کل نیروهای مسلح رویکرد و رفتار امریکایی ها در قبال جنایت 12 
تیرماه و اعطای مدال لیاقت و شجاعت به فرمانده جنایتکار ناو هواپیمابر وینسنس را از 
طنزهای تاریخی و نشانه های خوی شیطانی و ضدبشری حاکمان ایالات متحده توصیف 
کرد و گفت: امریکایی ها هرگز قادر به باز کردن چشم خود به روی حقایق و واقعیات و 
پشیمانی از اعمال و اقدامات جنایتکارانه، ظالمانه و ضد بشری خود و تلاش برای جبران 

آن نخواهند بود و بایستی تاوان سیاهه  ظلم و جنایت علیه جامعه بشری را بپردازند.
سخنگوی ارشد نیروهای مسلح خاطرنشان کرد: امریکا به دلیل گرفتار شدن در 
منجلاب رژیم صهیونیستی و جنگ های نیابتی و تروریستی و امواج بیداری و مقاومت 
اسلامی به مانند ماری زخم خورده تنها به تیغ کشیدن بر روی انسانیت روی آورده ، 
هرچند در این صحنه در تلاش است با دغل بازی و فریبکاری، چهره  دروغین، وارونه و 

حق به جانب در دفاع از منافع انسانها و ملت ها از خود ارائه کند.
سردار جزایری در پایان، فرجام جدال حقوق بشر امریکایی با جامعه بشری را شکست 
و رسوایی قطعی امریکا و حاکمان مستکبر، بی خرد، ظالم، جنایت پیشه و تبهکار این 
کشور دانست و تأکید کرد: به برکت آگاهی ملت ها و درک عمیق آنان از اهمیت مقابله 
با سیاست ها و راهبردهای ابرسرمایه داری غرب و متحدان آن و به صحنه آمدن انرژی 
متراکم و تأثیرگذار مقاومت ضد امریکایی؛ سلطه ستیزی و امریکاستیزی در دستور کار 
آنها قرار گرفته است و امریکایی ها نیز خود بر این حقیقت معترفند که امریکای امروز، 
ضعیف ترین امریکای تاریخ است که برابر اراده ملت ها، محتضر و راه نجاتی نخواهد داشت.

معاون امور حقوقی ریاست جمهوری خبرداد:

تشکیل کمیته رسیدگی به دعاوی شهروندان 
در دستگاه های اجرایی

معاون امور حقوقی ریاست جمهوری گفت: با ریاست دیوان عدالت اداری توافق کرده 
ایم تا کمیته هایی در دستگاههای اجرایی با بهره گیری از مدل شوراهای حل اختلاف 

برای رسیدگی به دعاوی شهروندان از دستگاههای اجرایی تشکیل شود.
الهام امین زاده روز یکشنبه در پانزدهمین نشست کارگروه حقوق شهروندی به 
میزبانی وزارت کشور با اشاره به پرونده های متعددی که از سوی شهروندان در شکایت 
از دستگاههای اجرایی در دیوان عدالت اداری تشکیل می شود، افزود: با تشکیل این 
کمیته به این دعاوی رسیدگی می شود و اگر این دعاوی به نتیجه نرسید، تصمیم این 
کمیسیون در دیوان عدالت اداری مطرح شود. وی اضافه کرد: صیانت و احصای حقوق 
شهروندان در زمینه های مختلف مدنظر ما است لذا باید اسناد حقوق شهروندی در 
زمینه های مختلف حوزه های سیاسی، اجتماعی و اقتصادی را تدوین کنیم. امین زاده با 
بیان اینکه تهیه یک سند کلی و مادر در حوزه حقوق شهروندی راهگشای کمبودها در 
این عرصه نیست، بر تاکید رییس جمهوری برای تهیه اسناد حقوق شهروندی در حوزه 
های مختلف به صورت تخصصی اشاره کرد. وی در تشریح عملکرد این معاونت در حوزه 
صیانت از حقوق شهروندی، گفت: به عنوان نهادی که در راس سازمان حقوقی کشور قرار 
دارد، سعی کردیم ادبیات صیانت از حقوق شهروندی را میان دستگاههای اجرایی نهادینه 
کنیم و همچنین از سیاسی و جناحی شدن این بحث پرهیز و ممانعت کردیم. امین زاده، 
صیانت و احصاء حقوق شهروندی را پایه اندیشه سیاسی و اجتماعی اسلام عنوان کرد و 
گفت: حقوق شهروندی مفهوم و موضوع پیچیده ای نیست و هر آنچه موجب آسایش و 

همزیستی مسالمت آمیز شهروندان شود، جزیی از حقوق شهروندی است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: 
بالاترین حقوق هیات  مدیره این سازمان 
است.  تومان  میلیون  تامین اجتماعی 11 
مدیرعامل این سازمان نصف حقوق خود 
را دریافت می کند اما گویی همه آمده اند 
در این سازمان خیمه زده اند که ببینند چه 

اتفاقی افتاده است!
علی ربیعی این مطلب را در همایش ملی 
تکریم کارفرمایان نمونه در تامین اجتماعی، 
بیان کرد و افزود: این فضاسازی ها برای مردم 
غیرقابل قبول است. ربیعی اظهار کرد: در 
روزهایی که تامین منابع مالی سخت بود 
در کنار ما ماندید. امروز، حملاتی به این 
سازمان می کنند که اصلا بویی از حقیقت 
در آن نیست. جایی در یک مجموعه بیمه  
اما  است،  شده  پرداخت  پولی  بازرگانی 
نشان تامین اجتماعی را روی آن می زنند! 
وی ادامه داد: سوال من این است که چرا 
اینقدر به تامین اجتماعی حمله می کنند! من 
امروز با اطمینان به شما می گویم که تامین 
هیچ کس  خلوت  حیاط   امروز   اجتماعی، 
نیست. وزیر رفاه گفت: ابتدا »دولت یارانه 
 حذف  کن« را در برابر دولت »یارانه   پرداز« 
اشرافی گری و  بعد »دولت  مطرح کردند، 
مردم فقیر« را شعار دادند و تبلیغ کردند. 
گروه های  یک سری  وقتی  داد:  ادامه  وی 
اشرافی، سرمایه های مردم را به یغما ببرند، 

درآمدهای  می شوند.  فقیر  مردم  طبیعتا 
عظیم ارزی را هدر دادن، فقر، ایجاد می کند. 
دولت یازدهم دولتی سالم است و با سلامت 
کار می کند. ربیعی همچنین تصریح کرد: 
می خواهند در تن سالم این دولت ناکارآمدی 
به وجود بیاورند، اما توجه ندارند که سرمایه 
اجتماعی نظام تحلیل می رود. وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی خاطرنشان کرد: جامعه 
تفاوت دولت سالم را که در آن تعدادی فیش 
پرداخت نامتعادل علنی شده با دولتی که 
خود، تولیدکننده روابط ناسالم بوده است، 
می فهمد. وی ادامه داد: فراموش نکرده ایم 
که داعیه داران این جریان متعلق به همان 

دولتی هستند که۷5۰ میلیارد دلار در آن 
گم  و گور شد که می توانست فقر را کم کند 
و عدالت را افزایش دهد و تامین  اجتماعی را 

سرپا نگه دارد.
سرمایه اجتماعی را تضعیف نکنید

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، صاحبان 
اصلی سازمان تامین اجتماعی را کارگران 
و کارفرمایان عنوان کرد و تکریم از آنان 
را سنت درستی بیان کرد که انگیزه های 
بیشتری در آنها برای چرخش چرخ های 
پاسداری  و  محافظت  و  کشور  اقتصادی 
سازمان  ارزشمند  کارکردهای  و  منابع  از 
تامین اجتماعی ایجاد می کند. ربیعی با بیان 

اینکه باید در آینده  ای نه چندان دور خیل 
عظیم کارجویان را پاسخگو باشیم، اظهار 
کرد: باید خودمان را آماده پاسخگویی به آنان 

کنیم؛ این واقعیت جامعه ماست. 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، افزود: 
اقتصاد ما سال ها معدل خروجی اشتغالش 
صفر بوده است. ما این وضعیت را تحویل 
به سرمنزل  را  باید جامعه ای  و  گرفته ایم 
مقصود برسانیم که اعتماد اجتماعی میان 
همه اقشار و طبقات آن تضعیف شده است. 
ربیعی تاکید کرد: امروز مساله ما این 
بیرون  از وضعیت فعلی  است که چگونه 
کار  یکدیگر  کنار  در  باید  چگونه  برویم؟ 
کنیم؟ باید این وضع را تغییر دهیم تا بیش 
این مدیون فرزندان خود - نسل های  از 

آینده - نباشیم. 
ربیعی تاکید کرد: در حمایت ازمشاغل 
سخت و زیان آور و بخشودگی جرایم بیمه ای 
ها  این  اما  شده ایم،  پیشگام  کارفرمایان 
کافی نیست و باید به فراتر از آن فکر کرد؛ 
درست است که نوید سرمایه گذاری خارجی 
برای  فوری  چشم انداز  اما  می شود،  داده 
سرمایه گذاری خارجی نداریم. ربیعی گفت: 
موسسات مالی باید موتور توسعه و حرکت 
باشند، اما متاسفانه در این دو سه هفته با 
غوغاهایی که عده ای ایجاد کردند، جسارت 

موسسات ما را کاهش دادند.

پیام تبریك شهردار قم 
به مناسبت روز شهرداری و دهیاری ها 

بسمه تعالی
شورای عالی انقلاب فرهنگی از سال 91 
و با هدف آشنایی آحاد جامعه با عملکرد و 
ارتقاء  دهیاری ها،  و  شهرداری ها  خدمات 
و  شهرداری ها  بزرگ  خانواده  منزلت 
دهیاری ها، هم افزایی و افزایش همدلی و 
تعامل مردم و خانواده مدیریت شهری و 
روستایی و اطلاع رسانی در راستای آشنایی 
با رویکردها،  سیاست ها و برنامه های کشور 
در ارتباط با مدیریت شهری و روستایی، روز 

چهاردهم تیرماه را به نام »روز شهرداری و دهیاری« نام گذاری کرد.
این روز بهترین فرصت است که ضمن تقدیر و تجلیل از تلاش های فعالان 
در عرصه مدیریت شهری و روستایی، نسبت به ارائه دستاوردها و خدمات 
ارائه شده به مردم اقدام کرده و برنامه ریزان، سیاست گذاران، اندیشمندان و 
همه دستگاه های تصمیم گیر و مجری نسبت به اهمیت و جایگاه شهرداری ها و 

دهیاری ها توجه وافری داشته باشند. 
نقش شهرداری ها و دهیاری ها در توسعه و آبادانی شهرها و روستاها 
بر همگان روشن بوده و شهرداری ها به عنوان یك نهاد مردمی نقش مهم و 
اثرگذاری را در پیشرفت و توسعه جوامع با تکیه بر ظرفیت های خود مردم 

دنبال می کنند.
هر چه که شهرداری ها و دهیاری ها بتوانند در عرصه خدمت رسانی به مردم 
و عمران و آبادانی شهرها و روستاها به وظایف خود به شکل بهتری عمل کنند 
قطعا تاثیر این خدمات به صورت مستقیم متوجه مردم خواهد بود و البته تحقق 
این مهم نیز در گرو همکاری مردم در اولویت نخست و همکاری بین دستگاهی 
در اولویت بعدی است چرا که یك رابطه مستقیم بین مردم و شهرداری وجود 
دارد و هرچه که این رابطه از استحکام و قوت بیشتری برخوردار باشد قطعا 
شهرداری ها و دهیاری ها در خدمت رسانی توفیقات بیشتری خواهند داشت.

بدیهی است که نباید از نقش تعامل بین دستگاهی نیز برای ارتقاء سطح 
خدمات به مردم غافل شد و هرچه که بین دستگاه ها با مدیریت شهری ارتباط 
تنگاتنگ و با دید حفظ مصالح عمومی جامعه شکل بگیرد قطعا توسعه و 

عمران شهرها به شکلی بهتر محقق خواهد شد.
فرا رسیدن 14 تیر ماه روز شهرداری و دهیاری را به همه فعالان عرصه 
مدیریت شهری و روستایی تبریك گفته و امیدوارم که در پرتو همکاری های 
متقابل در سه ضلع مثلث مردم، شهرداری و دستگاه های اجرایی، خدماتی در 
خور شأن شهروندان در عرصه پیشرفت جامعه شهری و روستایی ارائه شود.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

تامین  اجتماعی، حیاط  خلوت هیچ کس نیست
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ترکیه؛ صحنه تحول و آشوب 
در این راستا پس از عذر خواهی نتانیاهو به دلیل حمله 
به کشتی حاوی کمکهای مردمی به غزه که منجر به کشته 
شدن ده تن از شهروندان ترکیه شد و البته پرداخت غرامت 
به خانواده قربانیان، ترکیه رسما روابط عادی خود با اسرائیل 
را پس از شش سال، از سر گرفت. ترکیه اولین کشور اسلامی 

بود که اسرائیل جدید التاسیس را به رسمیت شناخت و اکنون دهها سال است که آنکارا و 
تل آویو روابط تنگانگی در زمینه های اقتصادی، امنیتی و اطلاعاتی دارند. در جریان قطع 
روابط دیپلماتیک اخیر نیز، روابط اقتصادی بین ترکیه و اسرائیل کماکان ادامه داشته؛ اما 
این امر سبب کاهش مناسبات امنیتی و اطلاعاتی دو کشور و البته همکاری های منطقه ای 
آنها شده بود. بر این اساس در شرایطی که اردوغان دو شرط اصلی)عذر خواهی و پرداخت 
غرامت به قربانیان حادثه مرمره( از سه شرطی که برای آغاز مناسبات با اسرائیل گذاشته بود، 
را محقق یافت)شرط سوم ترکیه لغو کامل محاصره غزه بود که به شکل تسهیل در ارسال 
کمک های انسانی برای مردم غزه تغییر یافت(، کوشید برای بهبود جایگاه خود در منطقه و 

البته همکاریهای بیشتر در زمینه سوریه، روابط با همکار دیرینه را از سر بگیرد. 
از سوی دیگر در هفته ای که گذشت ترکیه ناچار شد علی رغم میلش و با وجود همه 
مقاومتهایی که تاکنون کرده بود، به دلیل ساقط کردن جنگنده روسی از این کشور عذر 
خواهی کرده و بدین ترتیب آبی بر آتش اختلافات موجود با این کشور بریزد. روسیه تا پیش 
از قطع مناسبات، دومین شریک تجاری ترکیه بود که سی درصد نیاز نفتی و پنجاه و پنج 
درصد نیاز گازی این کشور را تامین می کرد و حدود 4/5 میلیون گردشگر روس نزدیک به 
1۰ درصد از درآمد گردشگری ترکیه را تامین و به چرخش اقتصاد توریسم آن کمک می 
کردند. پس از وقوع حادثه، سرگئی لاوروف، وزیر خارجه روسیه از مردم کشورش خواست 
از سفر به ترکیه بپرهیزند و ولادیمیر پوتین رییس جمهور این کشور نیز قانون تحریم 
های یکجانبه روسیه علیه ترکیه را امضا کرد.بر این اساس ورود کالاهای ترک به روسیه 
متوقف گردید، روسیه بر پروازهایی که از مبدا یا به مقصد ترکیه انجام می شدند محدودیت 
اعمال نمود، برنامه های آماده سازی منطقه آزاد تجاری مشترک را به حال تعلیق در آورد و 
همچنین پروژه های بزرگی همچون خط لوله گاز ترک استریم و تاسیس نیروگاه هسته ای 
2۰ میلیارد دلاری در ترکیه را متوقف نمود. علاوه بر همه این تدابیر اقتصادی، روسیه در 
همراهی با ایران تحولات سوریه را به گونه ای مدیریت نمود که مبارزه با تروریسم و نابودی 
آنها در اولویت قرار بگیرد و نه برکناری بشار اسد از قدرت. همگی این چالشهای سیاسی 
و اقتصادی دست به هم داد تا ترکیه احساس کند هزینه عذر خواهی از روسیه به مراتب 
کمتر از هزینه قطع روابط با این کشور است. بنابراین اردوغان به دلیل ساقط نمودن جنگنده 

روسی اظهار تأسف نمود و خواستار از سر گیری روابط با روسیه گردید. 
هر چند مقامات روس نیز این عذر خواهی را پذیرفتند و به نظر می رسید ترکیه موفق 
شده است سیاست خارجی خود را به گونه ای مدیریت کند که تنشها را به حداقل رسانده 
و دیپلماسی اقتصاد و توریسم خود را تقویت کند، اما حمله داعش به فرودگاه بین المللی 
آتاتورک این کشور نشان داد اقتصاد و صنعت توریسم این کشور حداقل به این زودیها به 
دوران اوج خود باز نخواهد گشت. این حمله که یکی از خونبارترین و موفق ترین حملات 
داعش در ترکیه محسوب می شود، بار دیگر ثابت کرد که هیچ کشوری نمی تواند تصمیم 
نادرستی بگیرد که فقط سایر کشورها را تحت تأثیر قرار دهد؛ بلکه آثار سیاستهای نادرست 
به خودش نیز باز می گردد. ترکیه از زمان آغاز بحران سوریه تمرکز خود را بر برکناری بشار 
اسد گذاشت)امری که تصمیم نهایی آن با مردم یک کشور است(و در این راه حاضر شد به 
حمایت از همه گروههای مخالف بشار اسد از جمله داعش بپردازد. هر چند در نهایت ترکیه 
تحت فشارهای داخلی و بین المللی به ائتلاف ضد داعش پیوست؛ اما به مدد کمکهای 
منطقه ای که همچنان نیز ادامه دارد، این گروه آنقدر فراگیر شده است که دیگر کنترل 
آن به راحتی امکان پذیر نیست. در چنین شرایطی هر چند وقوع این حملات هزینه های 
همراهی اردوغان با اسرائیل برای سرنگونی اسد با کمک تروریستهای داخلی را بالا می برد و 
احتمال فشار و اعمال نفوذ وی بر روسیه برای قطع حملات به مواضع تروریستهای سوری 
را کاهش می دهد؛ اما در هر حال اردوغان یک عذر خواهی نیز به ملت خود بدهکار است؛ 

عذر خواهی به دلیل موضع گیریهای غلط و سستی در برابر تروریسم. 

با صدور حکم شورای عالی حوزه؛

آیت الله اعرافی مدیر حوزه های علمیه شد
آیت الله اعرافی با رای اعضای شورای عالی حوزه های علمیه کشور مدیر حوزه های 

علمیه شد. 

آیت الله علیرضا اعرافی هم اکنون رئیس جامعه المصطفی العالمیه است و چندی پیش 
نیز در جلسه جامعه مدرسین حوزه به عنوان یکی از اعضای شورای عالی حوزه های علمیه 
کشور منصوب شد. مدیریت آیت الله اعرافی بر حوزه های علمیه کشور از زمان انتصاب در 
شورای عالی مطرح شده بود. وی با صدور حکم از سوی شورای عالی حوزه های علمیه 
کشور، جایگزین آیت الله حسینی بوشهری می شود.  گفته می شود مراسم معارفه آیت الله 

اعرافی بعد از ماه مبارک رمضان برگزار خواهد شد.

ناصر ایمانی، تحلیلگر اصولگرا:

شورای نگهبان احمدی نژاد را تایید نمی کند
ناصر ایمانی بر این باور است که احمدی نژاد از الان خود را برای انتخابات ریاست 

جمهوری 96 و دوره های بعد از آن آماده کرده است.
این تحلیلگر اصولگرا در گفت و گو با »انتخاب« اظهار داشت: احمدی نژاد یک چهره 
سیاسی است و مانند همه چهره های سیاسی دیگر به خودش این اجازه را می دهد و این حق 
را برای خودش قائل است که دوباره به صحنه سیاست و قدرت برگردد. وی افزود: هر چهره 
سیاسی هر زمانی که تشخیص دهد به صحنه سیاست برگردد می تواند برگردد. آقای احمدی 
نژاد هم مثل بقیه افراد سیاسی است، یعنی به اعتقاد من او اسبش را زین کرده و شخصا برای 
دوره بعد و یا دوره های بعدتر کاندیدا می شود. ایمانی اضافه کرد: در کشور ما، سیاستمداران 
بیشتر از روش های سلبی استفاده می کنند چرکه این روش بیشتر نتیجه می گیرد تا روش 
های ایجابی. چهره ها با این روش می خواهند افراد و دولت های قبل را نقد کنند تا خودشان 
را اثبات کنند. این روشی است که در کشور ما استفاده می شود و همه این کار را می کنند. 
وی ادامه داد: احمدی نژاد نیز اکثرا از روش نقد کسانی که فعلا در قدرت هستند، استفاده 
می کند؛ بنابراین شما تردید نکنید که آقای احمدی نژاد تمایلش این است که در سال 96 
حضور پیدا کند. برای خودشان هم پایگاه اجتماعی میداند و فکر میکنند در زمان انتخابات هم 
میتوانند فضا را به نفع خودشان تغییر بدهند و بتوانند در انتخابات موفق شوند و این برنامه آقای 
احمدی نژاد است و نباید به این برنامه شک کنیم. ایمانی تصریح کرد: هرچقدر جلوتر برویم و 
به انتخابات نزدیک تر شویم، قاعدتا انتقادات احمدی نژاد نسبت به دولت فعلی تندتر خواهد 
می شود. هرچقدر جلوتر برویم صحبت های تندتر خواهید شنید تا به موعد انتخابات برسیم، 
از این جا به بعد دیگر در اختیار آقای احمدی نژاد نیست. وی در پاسخ به این سوال »انتخاب« 
که آیا احمدی نژاد از سوی شورای نگبهان تایید می شود یا خیر؟ گفت: تایید شورای نگهبان، 
موضوعی است که نه ایشان می داند نه بنده و نه کسی دیگر. فقط باید صبر کنیم ببینیم ایشان 
تایید صلاحیت می شود یا نه. اگر تایید صلاحیت بشود این داستان ها را داریم و ایشان قطعا 

در انتخابات سال آینده کاندیدا خواهد شد. 
ایمانی درباره رویکرد اصولگرایان در قبال کاندیداتوری احمدی نژاد گفت: دو نکته در این 
رابطه وجود دارد. یکی اینکه؛ آیا آقای احمدی نژاد نیازی به حمایت اصولگرایان یا هر طیفی 
دارد؟ اگر ایشان به این حمایت احتیاج داشته باشد، به گونه ای حرکت می کند که نظرشان 
را جلب کند؛ اما نکته این است که احمدی نژاد خود را یک جریان سیاسی می داند. از قبل 
هم همینطور بوده است و او اصلا خودش را نیازمند به حمایت اصولگرایان یا دیگران نمی داند. 
همچنان که در انتخابات 84 و در انتخابات 88 هم با صراحت اعلام می کرد که من با هیچ 

جناحی سر کار نیامدم. 
این تحلیلگر اصولگرا تاکید کرد: احمدی نژاد خودش را در داخل اصولگرایان نمی دانست. 
این صحبت های صریح خودش در 8 سال قدرت بود که اصلا جای بحث ندارد. در دور دوم 
دولت ایشان هم که اصولگرایان نسبت به ایشان انتقادات بسیار تندی داشتند و با او برخورد 
کردند. نکته دوم این است؛ آیا اصولگرایان از ایشان حمایت خوهند کرد؟ بنده تصورم این 
نیست که اصولگرایان از آقای احمدی نژاد حمایت کنند، یعنی هیچ برنامه و صحبتی درمیان 

اصولگرایان دال بر اینکه احمدی نژاد را حمایت کنیم یا خیر نشده است. 
وی در پاسخ به سئوالی در رابطه با تایید یا عدم صلاحیت احمدی نژاد، تصریح کرد:  من 
تصور نمی کنم شورای نگهبان احمدی نژاد را تایید می کند. این تحلیلگر اصولگرا در پاسخ به 
سئوال دیگری در مورد استفاده احتمالی اصولگرایان از چهره های 92، گفت: هم ممکن است 
کاندیداها از چهره های سال 92 باشند، هم ممکن است چهره های جدیدی به میدان آورده 
شوند. اینها بستگی به این دارد که اصولگرایان در انتخابات سال 96 احساس کنند چقدر امکان 
موفقیت دارند. باید توجه داشت که انتخابات 96، انتخابات میان دوره ای است. ما تا الان همه  
روسای جمهورمون هشت ساله بوده اند و احتمال اینکه روحانی 4 ساله شود، خیلی کم است.

وزیر ارتباطات:

پیامک های تهدید آمیز 
به خبرنگاران هیچ ثمری ندارند

وزیرارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: اقدام های لازم برای پیگیری ارسال ۷۰۰ پیامک 
تهدید آمیز به خبرنگاران باوجود بی ارتباطی با وزارت ارتباطات در حال انجام است.

محمود واعظی روز یکشنبه در جلسه علنی مجلس شورای اسلامی و در پاسخ به 
سووال مصطفی کواکبیان نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی افزود: رسیدگی 
به موضوع ارسال ۷۰۰ پیامک تهدید آمیز برای خبرنگاران و روزنامه نگاران در حیطه 
وظایف وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات نیست، اما با اینحال دستور رسیدگی به این 

موضوع داده شده است.
وی گفت: آسیبی که این مورد به کل کشور در بخش رسانه وارد کرده، از عوامل اصلی 
ورود ما به این موضوع باوجود بی ارتباطی آن با بخش ارتباطات و فناوری اطلاعات است. 
واعظی خاطرنشان کرد: معتقدیم پیامک هایی که بدون امضا و بی هویت و بی آنکه کسی 
مسوولیت آنها را بپذیرد و تنها برای تهدید ارسال می شوند به جز ایجاد آشفتگی هیچ ثمری 
ندارند و دستگاه های مسوول باید قاطعانه به آنها رسیدگی کنند. به گزارش ایرنا، در روز 
های اخیر بیش از ۷۰۰ نفر از فعالان رسانه ای و سیاسی پیامک هایی دریافت کرده اند که 

در آن تاکید شده »این پیامک به منزله آخرین هشدار امنیتی است«.
جمعی از فعالان رسانه ای، سیاسی و اجتماعی کشور پنجشنبه بعدازظهر گذشته 
پیامکی تهدید آمیز مبتنی »آخرین هشدار امنیتی« دریافت کرده اند. در متن پیامک 
آمده است: هشدار: هرگونه ارتباط و همکاری با عناصر معاند خارج از کشور از طریق ایمیل، 
پورتال های امن و سایر وسایل ارتباطی عملی مجرمانه و موجب پیگرد قضایی است. 
ضروری است ارتباطات خود را قطع نمایید. این پیامک به منزله آخرین هشدار امنیتی 
است. این موضوع سبب شد دیروز مجلس شورای اسلامی به آن ورود کند و وزیر ارتباطات 

و فناوری اطلاعات به مجلس رفت تا سوال نمایندگان را پاسخ دهد.

حجت الاسلام رهامی:

مخالفان می خواهند از دولت 
نقطه ضعف بگیرند

دبیر انجمن اسلامی مدرسین دانشگاه ها با بیان این که مهم نیست چه گروهی پشت پرده 
موضوع فیش های حقوقی است، گفت: مهم این است که ما بتوانیم به مردم پاسخگو باشیم.

حجت الاسلام والمسلمین محسن رهامی در گفت و گو با جماران، در خصوص موضوع 
فیش های حقوقی مدیران دولتی گفت: انتظار جامعه از دولت این است که این موضوع را 
پیگیری کند و اگر تخلفی صورت گرفته است با جدیت با آن برخورد کنند. وی همچنین 
در مورد منشأ و هدف منتشر کنندگان این فیش ها اظهار کرد: واضح است که این مسئله 
مربوط به امروز نیست و با توجه به این که این موضوع سابقه طولانی دارد در شأن جمهوری 
اسلامی نیست که چنین پرداخت هایی در آن صورت گیرد. رهامی ادامه داد: ولی در عین 
حال به نظر می رسد رقیبان و مخالفان دولت که عمدتاً از اعضاء و طرفداران دولت نهم و 
دهم هستند، می خواهند در مقابل مسائل و فسادهای اقتصادی که در دولت قبل اتفاق 
افتاده است و به نوعی نقاط ضعف آنها محسوب می شود به نقطه ضعفی از دولت فعلی 
دست پیدا کنند و ذهنیت جامعه را در آستانه انتخابات 96 به سمت و سوی دیگری سوق 
دهند. وی با تاکید بر این که مهم نیست چه گروه و جریانی به این فیش ها دست پیدا 
کرده اند، گفت: مهم این است که اگر موضوعی است باید رفع و با عاملین آن برخورد شود؛ 
یعنی ما و دولت باید بتوانیم به مردم پاسخگو باشیم؛ بنابراین بنده فکر می کنم هم در این 
خصوص و هم موارد دیگر دولت باید اقدام قاطع داشته باشد. این استاد دانشگاه در مورد 
عملکرد دولت در این رابطه گفت: در این خصوص دولت باید شفاف سازی بیشتری انجام 
دهد، یعنی بیاید دقیق توضیح دهد که اساساً ماجرای این فیش ها چه بوده است؛ آیا قانونی 
بوده یا غیر قانونی، دولت مطلع بوده است یا نه و... به نظر بنده  دولت در کنار برخورد با این 

مسئله، باید به مردم توضیحات بیشتری ارائه دهد. 

یک نماینده مجلس مطرح کرد:

پیشنهاد حذف پست ریاست جمهوری!
نماینده مردم میاندوآب در مجلس با تاکید بر این که مجلس باید در راس امور باشد، 
پیشنهاد کرد: پست ریاست جمهوری برای آینده حذف شود و نخست وزیر را مجلس 

تعیین کند.
به گزارش خبرآنلاین، جهانبخش محبی نیا در نطق میان دستوردیروز خود در جلسه 
علنی مجلس، با بیان اینکه بر طبق فرمایشات امامسر تسلیم به مجلس سر تسلیم به اسلام 
است، گفت: رهبر انقلاب هم در بیاناتی می فرمایند عمل به قانون اساسی علاج دردهای 
این کشور است. با وجود این تاکیدات آیا حاصل کار این شده که مجلس در راس امور است 
و ما به قانون اساسی عمل میکنیم؟ یا در مقابل مجلس سر تسلیم فرود می آوریم؟ یا نه 
با گذشت زمان حتی خود مجلس هم در مرحله خودنابودسازی ورود کرده است و نهایتا 

حاصل کار همین اوضاعی است که بر کشور حاکم است.
وی تصریح کرد: در مجلس ششم وقتی رییس وقت قوه قضاییه می خواستند در روز 
تحلیف در جایگاه سخنران صحبت کنند تعدادی از نمایندگان جلسه را ترک کردند چون 
به موجب قانون و آیین نامه داخلی رییس قوه قضاییه نمی توانست آن روز در جایگاه 
سخنران صحبت کند. بعد از مدتی قرار بود که رییس وقت جمهور هم برای گزارش برنامه 
پنج ساله به مجلس بیاید ولی آن زمان هم اعتراضاتی شد که رییس جمهور وقت نمی 
توانند خارج از قاعده آیین نامه در مجلس نطق کند. نماینده میاندوآب تاکید کرد: عقل، 
اندیشه، فکر و فلسفه سیاسی می گوید که مجلس باید در راس امور باشد آیا با تسهیلی که 
برای اشخاص حقیقی یا روسای قوا قائل می شویم، آیا برای نمایندگان نیز این حق را قائل 
شده ایم که هر وقت خواستند بروند و در هیات دولت صحبت هایشان را بیان کنند، آیا این 
اجازه داده می شود؟ وی افزود: آیا در شورای عالی قضایی این اجازه به روسای کمیسیون ها 
و یا نواب رییس مجلس اجازه داده می شود که بروند و دردهای ملت را به اطلاع برسانند و یا 
برای این که از یک وزیر وقت بگیرند یا وزیر به تلفن ها جواب دهد باید ماه ها در نوبت باشند 

آیا این است سر تسلیم در مقابل مجلس فرود آوردن آیا این است علاج دردهای جامعه؟
نماینده مردم میاندوآب در مجلس در ادامه اظهار کرد: براساس ماده 49 و 2۳6 آیین 
نامه داخلی مجلس بدون شک در راستای عمل به وظایف نمایندگی و این که مجلس در 
راس امور قرار گیرد عناوین و متن و محتوای بسیار جالبی گنجانده شده است نسبت به این 
که نمایندگان مجلس بتوانند دردهای مردم را به اطلاع برسانند، نماینده که برای خودش 
چیزی نمی خواهد، در نتیجه برای این که نمایندگان بتوانند با مسئولین کشور، وزرا وهمه 
دست اندرکاران و روسای قوا به راحتی ارتباط برقرار کنند باید تسهیلاتی را در نظر بگیریم.

نایب رییس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در ادامه با اشاره به اصل 5۷ قانون اساسی 
و تفکیک قوا گفت: قوا زیر نظر مقام معظم رهبری انجام وظیفه می کنند، البته اصل تفکیک 
قوا برآمده از اوضاع سیاسی -اقتصادی اروپا بود به ویژه انگلیس و فرانسه زیرا این کشورها به 
خاطر اشرافی که مجلس را در دست می گرفتند، برای این که دربار را در اختیار خود نگیرند 
و خودکامی به وجود نیاید در قرن 18 چنین پارادایمی را مطرح کردند. محبی نیا با تاکید 
بر این که ما در قانون اساسی مجلس سالاری داریم و مجلس باید در راس امور باشد، ابراز 
کرد: با نگاه محدود به مجلس این مملکت درست نخواهد شد، بنده درخواست می کنم 
عاجزانه از نخبگان و رهبری نسبت به این که مجلس در راس امور قرار گیرد پست ریاست 
جمهوری نه برای آقای روحانی بلکه برای آتیه حذف شود و سایش های بین رییس جمهور 
و سایر قوا از بین برود و مجلس در راس امور قرار گیرد و نخست وزیر را مجلس تعیین کند.

نماینده نوشهر در مجلس:

تشکیل کمیسیون مبارزه با فساد 
در مجلس ضروری است

نماینده مردم نوشهر و چالوس در مجلس شورای اسلامی بر ضرورت مبارزه قاطع با 
فساد مالی در کشور تاکید کرد و گفت: تشکیل کمیسیون ویژه مبارزه با فساد در قوه مقننه 

راهکاری برای ساماندهی مفاسد اقتصادی است.
قاسم احمدی لاشکی در نشست علنی روز - یکشنبه - مجلس شورای اسلامی، در 
نطق میان دستور خود افزود: انتخابات هیأت رئیسه مجلس و کمیسیون ها پس از ۳8 
روز از فعالیت رسمی مجلس دهم به سرانجام رسید؛ حال وقت آن است که مجلس از 
تشریفات خارج و همراه با دولت وارد میدان عمل شود. نماینده مردم نوشهر و چالوس در 
مجلس شورای اسلامی ادامه داد: دیگر باید چمران گونه عمل کرد، همان چمرانی که میز 
و صندلی وزارت را کنار گذاشت و به میدان عمل آمد. چمران حتی حقوقش را به بقیه 
می داد و می گفت دوست دارم از دنیا بروم و هیچ نداشته باشم جز چند متر قبر که اگر 
این را هم نداشته باشم بهتر است، بی جهت نیست که امام )ره( پیغام می فرستد که دلم 
برای چمران تنگ شده است. وی با بیان اینکه مهمترین جلوه مجلس انعکاس صدای 
ملت است، گفت: گشودن گره ها و مشکلات زندگی مردم مانند اشتغال جوانان، مبارزه 
با فساد مالی، زدودن محرومیت، خروج از رکود، گسترش اعتلای فرهنگ دینی، رونق 
یافتن علم و تحقیق مهمترین انتظاراتی است که در صورت تحقق، مجلس را به معنای 
واقعی در خدمت ملت قرار خواهد داد. احمدی لاشکی ادامه داد: موضوع مهم دیگر ایفای 
نقش نظارتی مجلس است که معتقدم تا به امروز مجلس غفلت کرده است، اگر اینگونه 
نیست فسادهای کلان مالی، حقوق های نجومی، دزدی های چندهزار میلیاردی، کوه خواری 

و دریاخواری چرا پیش می آید.
وی یادآور شد: امتیاز ایران در کنترل فساد ذیل شاخص حکمرانی در سال 2۰14 به 
عدد منفی 5۷ صدم درصد بوده است، لذا پیشنهاد می کنم باید قوانینی نوشت که دولت را 

مکلف به ارایه گزارش عملکرد به مردم و قوه مقننه در تمام حوزه ها کند.
این نماینده مردم در مجلس دهم، با بیان اینکه کمیسیون ویژه مبارزه با فساد باید در 
قوه مقننه ایجاد شود، گفت: چه اشکالی دارد که جایگزین کمیسیون قضایی و حقوقی 
مجلس که همچون وزارت دادگستری مظلوم و مهجور است، کمیسیون مبارزه با فساد در 
مجلس باشد آن زمان به طور حتم مشتریان بیشتری نیز برای عضویت در این کمیسیون 

ایجاد خواهد شد.

یادداشت

اخبــار

مساله  اینکه  بر  تاکید  با  کشور  وزیر 
دریافتی ها نباید سیاسی و جناحی شود، گفت: 
هر زمان موضوعی سیاسی و جناحی شد اصل 
موضوع از بین رفته و یا از مسیر اصلی منحرف 

شده است.
نشست  در  فضلی  رحمانی  عبدالرضا 
خبری در پایان سفر دو روزه به کرمان گفت: 
این مساله باید در مسیر قانونی مورد بررسی 
قرار گیرد و خواست همه مردم این است که 
همه دریافت ها شفاف و منطقی شود. وزیر 
کشور بیان کرد: بسیاری از منابع و درآمد ها از 
چرخه محاسبه خارج هستند و در درآمدهای 
کشور لحاظ نمی شوند.  یک موضوع در این 
زمینه تخلف است که این امر در هر دولت و 
توسط هر فردی انجام شود، باید با آن برخورد 

شود. رحمانی فضلی تصریح کرد: بعد دیگر از مساله مربوط 
به خلاءهای قانونی است که این خلاء ها باید برطرف شود 
و مجلس نیز این موضوع را مورد بررسی قرار داده است. 
ستاد  رئیس  اختیارات  همه  داد:  ادامه  فضلی  رحمانی 
فرماندهی اقتصاد مقاومتی به وزیر کشور داده شده و این 
اختیارات در حقیقت به استانداران داده شده است. وی گفت: 
5۰ مورد از اختیارات پیشنهاد و واگذار شده است و سه استان 
الگوی اقتصاد مقاومتی )آذربایجان شرقی - لرستان - کرمان( 

نیز پیشنهاداتی داده اند و در نظر داریم که آن ها را بررسی 
کرده و در صورت امکان، این اختیارات را نیز واگذار کنیم. 
حانشین رئیس ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی بیان کرد: 
برخی اختیارات قابل واگذاری نیستند اما اختیاراتی که قابل 
واگذاری باشند، واگذار خواهند شد. وی درباره موضوع اتباع 
بیگانه نیز گفت: طرح ساماندهی اتباع بیگانه از اول فروردین 
ماه اجرایی شده است. رحمانی فضلی با بیان اینکه رقم طرد 
سال گذشته تقریبا دو برابر سال قبل از آن بوده است تصریح 
کرد: جلسات بسیار خوبی با مسئولان افغانستان داشته ایم و 

اعتبارات مناسبی برای مرز ها داده شده تا از 
بازگشت مجدد افاغنه نیز جلوگیری شود. وی 
گفت: با دولت افغانستان نیز هماهنگ شده که 
افاغنه غیرمجاز به این کشور برگردانده شوند 
و به معنای آن نیست که این افراد نمی توانند 
در ایران باشند، بلکه باید به صورت قانونی وارد 
کشور شوند. رحمانی فضلی خاطرنشان کرد: 
در حوزه عمومی کردن بحث اقتصاد مقاومتی 
همه به ویژه رسانه ملی و سایر رسانه ها باید 
همکاری کنند و محور اصلی اقتصاد مقاومتی، 
مردم هستند. وی در پاسخ به سئوالی درباره 
موضوع تقسیمات کشوری گفت: دولت تدبیر 
و امید موضوع تقسیمات کشوری را به مدت 
دو سال   رها گذاشته است زیرا مراکزی تحت 
عنوان شهر، بخش و شهرستان ایجاد شده بود. 
وی گفت: در زمان حاضر قانون تقسیمات کشوری تغییر 
یافته و دولت از آن ایراداتی گرفته که بعد از اصلاح این 
ایرادات، دوباره به دولت ارائه می شود. رحمانی فضلی افزود: 
دولت تصویب کرده هر جا می خواهد تقسیمات کشوری 
جدید ایجاد شود، باید سازمان مدیریت و برنامه ریزی تامین 
منابع آن را قبول کند. در ایجاد تقسیمات کشوری جدید دو 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی و راه و شهرسازی باید موضوع 

را تایید کنند.

وزیر کشور:

مسئله دریافتی های نامتعارف نباید سیاسی شود
اخبار

نامزدی  احتمال  کشور،  اسبق  وزیر 
رییس دولتهای نهم و دهم برای انتخابات 
منتفی  را  آینده  سال  جمهوری  ریاست 
دانست و با بیان اینکه محمود احمدی نژاد 
»یک مهره سوخته سیاسی است«، گفت 

که او برای روحانی رقیب تلقی نمی شود.
عبدالواحد موسوی لاری در گفت و گو با 
ایرنا افزود: »احمدی نژاد یک مهره سوخته 
سیاسی است و بحث ورود وی به انتخابات 
ریاست جمهوری شوخی است. البته، عده 
ای او را از این شهرستان به آن شهرستان 
می برند و جمعیتی را هم دور وی جمع 
می کنند تا روحانی را آزار دهند ولی من 
کنم.«  نمی  تلقی  خطر  را  نژاد  احمدی 
این عضو برجسته مجمع روحانیون مبارز 

تصریح کرد: »احمدی نژاد از کدام کارنامه خود می تواند 
دفاع کند؟ فقط می تواند بگوید که من یک یارانه 45 هزار 
تومانی دادم. شاهدیم که الآن همه کشور گرفتار بلایای 
این یارانه است. ایشان چگونه می تواند خود را از کوله باری 
از تخلفات و اتهامات مالی که بر دوش دارد پاک کند؟!« 
اینکه »تا همین الآن هم دولت  با بیان  موسوی لاری 
روحانی نجابت به خرج داده و بسیاری از آنها را باز نکرده 
است«، خاطرنشان کرد: اگر روحانی مسائلی که احمدی 
نژاد و یارانش دارند را با مردم در میان بگذارد، آن وقت 
می بینید که مردم به فردی که چنین مشکلات عظیمی 

را برای آنها درست کرده است، آیا اصلا رای می دهند؟! 
موسوی لاری گفت: من معتقدم احمدی نژاد رای 
قلیلی دارد که برای پیروزی وی در انتخابات کارساز نیست.

عضو شورایعالی اصلاحات یادآور شد: »بعید می دانم 
خود روحانی هم احمدی نژاد را رقیب خود بداند چون 
پایان  شخصی  نژاد  احمدی  کشور،  سیاسی  سپهر  در 

یافته است. حالا اگر عده ای او را از این شهرستان به آن 
شهرستان برای سخنرانی و تجمع می برند، برای کاسبی 

خودشان است.«
وی همچنین به توئیت سال گذشته رئیس جمهوری 
مبنی بر تمایل وی برای برگزاری یک همه پرسی اشاره 
کرد و گفت: قانون اساسی همواره مراجعه به آرای عمومی 
را اساس کار خود قرار داده است. انتخاب رئیس جمهور، 
اعضای مجلس، شوراهای شهر و روستا و اعضای خبرگان 
همه و همه بر پایه مراجعه به رای مردم است. این مراجعه 
فقط به انتخابات محدود نمی شود و می تواند در مورد 
مسائل مهم کشور نیز صورت گیرد. موسوی لاری افزود: 
برجام، یارانه ها، مناسبات ما با دنیای غرب و مسائلی مانند 
آن از جمله موضوعاتی است که دولت می تواند با کسب 
نظر از مراجع رسمی، در مورد آنها رفراندوم برگزار کند 
چون قانون اساسی راه آن را بازگذاشته است. وی احتمال 
اینکه چنین رفراندومی مربوط به بحث نظارت استصوابی 
باشد را رد کرد و اظهارداشت: در مورد نظارت استصوابی 

مقام معظم رهبری بعد از حوادث 18 تیر 
۷8 گفتند که این نظارت دیگر تبدیل به 
قانون شده است و اگر نظری درباره آن دارید 
از طریق مجلس بروید آن را بررسی کنید...

)نقل به مضمون( از این رو، به نظر من نیازی 
به رفراندوم ندارد.

چتر رسانه ملی بالای سر 
همه ایرانیان باشد

از  دیگری  بخش  در  لاری  موسوی 
سخنانش با اشاره به تغییر رئیس صدا و 
سیما گفت: رسانه ملی باید کارکردی ملی 
داشته باشد. نمی توان پسوند رسانه ملی را 
یدک کشید ولی برای یک جناح کار کرد؛ 
یعنی همان چیزی که در دهه اخیر اتفاق 

افتاده است. 
وی افزود: متاسفانه در این سالها رسانه ملی، نماد حضور 
ملت نبوده است حال آنکه ما ملتی 8۰ میلیونی هستیم که 
چتر قانون اساسی روی سرمان است. این فعال سیاسی 
اصلاح طلب با بیان اینکه رسانه ملی باید به همه افراد 
یکسان نگاه کند، تصریح کرد: انتظار ما این است که با تغییر 
مدیر، به این مساله توجه شود وگرنه اگر در بر همان پاشنه 
قبلی بچرخد، مردم تنها برخی سریالهای صدا و سیما را 
می بینند و به اخبار و برنامه های سیاسی آن توجهی نمی 
کنند؛ یعنی خانواده ها سریالی را می بینند ولی موقع خبر 
که رسید، کانال را عوض می کنند. موسوی لاری گفت: اگر 
صدا و سیما بازگو کننده نظرات و دیدگاههای عامه مردم 
که زیر چتر قانون اساسی هستند باشد مردم گرایشی به 
رسانه های خارجی که جهت گیری هایشان را از دولتهای 
خود می گیرند، نخواهند داشت. از همین رو، انتظارمان از 
آقای علی عسگری رییس جدید رسانه ملی این است که 

به طور بنیادی به این نقاط ضعف توجه کنند.

عبدالواحد موسوی لاری:

احمدی نژاد مهره سوخته سیاسی است

وزیر دادگستری گفت: هرجا شفافیت 
وجود نداشته باشد، فساد تولید می شود و ما 
در بسیاری از زیرساخت های اصلی اقتصاد به 

دنبال شفاف سازی هستیم.
مصطفی  والمسلمین  حجت الاسلام 
پورمحمدی این مطلب را شامگاه شنبه در 
همایش ملی تکریم کارفرمایان نمونه، بیان 
کرد و گفت: دولت با تعقیب جدی چهار 
اصل اقتصاد مقاومتی، حرکت اقتصادی خود 
را ریل  گذاری کرده است که مهم ترین آنها 
شفافیت است؛ ضمن اینکه رقابتی سازی 
اقتصاد و جلوگیری از رانت ها در واگذاری ها 
از  دولت  جدی  برنامه های  از  دیگر  یکی 
ابتدای کار خود بوده است. وزیر دادگستری 
اظهار کرد: در دو، سه سال گذشته کم ترین 
واگذاری ها را به شبه دولتی ها یا خصولتی ها 
پا  که  بخش خصوصی هم  به  داشته ایم؛ 
پیش گذاشته است، تخفیف هایی داده ایم 

چراکه دولت اعتقاد دارد باید از این بخش 
حمایت کند. وی، بهبود محیط کسب وکار 
را یکی دیگر از جدی ترین مباحث این دولت 
عنوان کرد که در این زمینه کارهایی جدی 
صورت گرفته است که تسهیل امور گمرکی 
از جمله این موارد است و باعث شده است تا 
بسیاری از مقررات و مجوزهای دست وپاگیر 
حذف شود. پورمحمدی ادامه داد: یکی از 
بحث هایی که بخش تولید و کارفرمایان را 
در این سال ها آزار داده است، تبدیل شدن 
بانک ها و پول به بازیگر اصلی اقتصاد است. 
وزیر دادگستری افزود: پول به عنوان پول و 
نه به عنوان موتور محرکه تولید و خدمات 
و اقتصاد، تبدیل به یک چالش برای کشور 
شده بود، اینکه در دوره ای بنگاه های مالی و 
بانکی و موسسات اعتباری، سرطان وار رشد 
کردند، برای اقتصاد کشور اتفاق نامیمونی 
و  برد  دیگری  وادی  به  را  اقتصاد  که  بود 

آثار مخربی را بر جامعه گذاشت. وی ادامه 
داد: از طرفی به دلیل مشکلات بانک ها در 
تامین تسهیلات، بخش تولید هم ناتوان 
بوده است. دولت با شناسایی این مشکل، 
درصدد برطرف کردن بدهی بانک ها برآمد 
نشد.  تصویب  مجلس  در  متاسفانه  اما 
در  دارد  تلاش  دولت  گفت:  پورمحمدی 
اصلاحیه قانون بودجه که به زودی به مجلس 
تقدیم خواهد شد، باز این مساله را مطرح 
کند تا بانک ها شرایط مناسب وام دهی و 
تامین تسهیلات بخش تولید را پیدا کنند. 
هدف نیز ساختن فضای بهتر و مساعدتر 

برای کارآفرینان و کارفرمایان کشور است.
دست منتشر کنندگان 

فیش ها را می بوسیم
اجتماعی،  تامین  سازمان  گزارش  به 
هم  سازمان  این  درباره  پورمحمدی 
اظهارکرد: تامین اجتماعی، سازمانی با 42 

میلیون بیمه شده، خانواده ای بزرگ است 
که صیانت از آن وظیفه ای ملی است. باید 
بپرسیم چطور درگذشته اجازه داده شده 
است در این صندوق دست برده شود و به 
چشم یک قلک به آن نگاه شود؟ وی ادامه 
داد: این دولت از روز اول مبارزه جدی اش 
مبارزه با فساد بوده و هیچ حریم و حاشیه 
است.  نشده  قائل  هیچ کس  برای  امنی 
وزیر دادگستری افزود: این رویه در تامین 
 اجتماعی خود را نشان داد و این سازمان به 
ریل سالمی برگشته است، واکنش دولت به 
ماجرای فیش های حقوقی و جابه جایی هایی 
که دولت بدون تعارف انجام داد در آینده 
پور  شد.  خواهد  دولت  این  افتخار  سند 
محمدی تصریح کرد: ما دست کسانی که 
این فیش ها را منتشر کردند می  بوسیم، 
همان  طور که رئیس جمهوری تاکید کردند 
در عذرخواهی و جبران اشتباه، لکنت نداریم.

براساس  سخنگوی قوه قضائیه گفت: 
گزارش قاضی سراج رئیس سازمان بازرسی 
صندوق  اعضای  از  نفر  چهار  کشور،  کل 
توسعه ملی یک میلیارد تومان از پول هایی 

که قبلا گرفته بودند را بازگرداندند.
حجت الاسلام و المسلمین غلامحسین 
محسنی اژه ای در نود و هشتمین نشست 
خبری خود افزود: همچنین نفر پنجم این 
صندوق به خاطر این که در سفر بوده شماره 
حسابی برای بازگرداندن وجوه خواسته و 
قرار است پس از پایان سفرش این وجوه 
این  اگرچه  بازگرداند. وی تصریح کرد:  را 
مبلغ از سوی این افراد بازگردانده شده اگر 
بعدا مشخص شود که بیشتر از آن را باید 
بازگردانند این اقدام صورت می گیرد. رئیس 
در  که  افرادی  کرد:  تصریح  قضا  دستگاه 
صندوق توسعه ملی بودند روز گذشته پس 
از تشکیل هیات امنا، پنج عضو آن که حقوق 
غیرمتعارف دریافت کردند از این سمت کنار 
رفتند و هیات امنا نیز این موضوع را پذیرفت. 
وی گفت: در دو سه هفته اخیر دریافت 
حقوق های غیرمتعارف مطرح شده و هر 
سه قوه مصمم هستند با این موضوع برخورد 
مناسب داشته باشند، مجلس به طور جدی 
دنبال آن است که قوانین را شفاف کند یا 
قانون را اصلاح کند تا این موضوع ادامه نیابد. 
سخنگوی دستگاه قضا گفت: همچنین 
دولت نیز مصمم است مقررات آن را اصلاح 
یا مقررات جدید ایجاد کند و در واقع دولت 
و قوه قضائیه مصمم هستند کسانی که 
این حقوق های غیرمتعارف و پاداش های 
آنچنانی گرفته اند باید اول آنها را برگردانند.  
وی خاطرنشان کرد: اگر چنانچه در راستای 
دریافت این حقوق های غیرمتعارف جرمی 
را مرتکب شده باشند دستگاه های مربوطه از 
جمله سازمان بازرسی در این زمینه برخورد 
خواهند کرد و دستگاه قضائی مصمم است 
با اختصاص شعبات ویژه به صورت فوق 
العاده این مسائل را مورد بررسی قرار دهد. 
معاون اول قوه قضائیه ادامه داد: اگرچه دولت 
تعدادی از این مدیران را عزل کرده و پول 
های آن را برگردانده به این مدیران توصیه 

کرد که خودشان این موضوع حقوق های 
غیرمتعارف را مطرح کنند چون به نفعشان 
است اگرچه برخی پول هایشان را برگردانده 
اند. وی خاطرنشان کرد: امیدواریم دولت 
کاری کند که دیگر این موضوع تکرار نشود.
دستور رهبری برای ایجاد حقوق بشر 

اسلامی در جهان
محسنی اژه ای در ادامه به دیدار روسای 
رئیس  و  کارکنان  و  معاونان  قضائیه،  قوه 
دستگاه قضا با رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در هفته قوه قضاییه اشاره کرد و گفت: در 
ای  ویژه  رهنمودهای  رهبری  دیدار  این 
برای دستگاه قضا داشتند و به چند نکته و 
موضوع مهمی اشاره کردند و اکنون وظیفه 
دستگاه قضا این است که با تلاش خود این 
منویا را محقق کند. وی از رهبری به خاطر 
اجازه دادن دیدار مسئولان قضایی با ایشان 
و فرصت پیش آمده برای استفاده از این 
فرصت جهت بهره مندی از رهنمودهایشان 
تقدیر کرد و گفت: کسب رضایت و اعتماد 
مردم یکی از این منویات بود و مثل همیشه 
سفارش کردند که خروجی کار ما رضایت 
مردم باشد و ما تلاش خواهیم کرد تا جایی 
که در توان داریم این موضوع محقق شود. 

که  فرمدند  رهبری  مقام  گفت:  وی 
زحمات و فعالیت های حجیمی که قوه 
قضاییه دارد با زبان رسا و به نحو مناسب 
به اطلاع مردم برسانید و اکتفا نکنید به این 
که یک فرد در صدا و سیما حرفی بزند، لازم 
است به روش های مختلف و زبان هنری 
اقدامات دستگاه قضا به سمع و نظر مردم 
برسد. محسنی اژه ای ادامه داد: همچنین 
دنیای  که  امروز  کردند  توصیه  رهبری 
استکبار در پوشش دفاع از حقوق بشر این 
همه جنایت می کند و ظلم هایی که به 
کشورهای مختلف با عنوان حقوق بشر می 
کند لازم است حقوق بشر اسلامی تاسیس 
شود و با جدیت در دنیا مطرح شود که 
مشخص شود اسلام چه ارزشی برای انسان 
و حقوقش قائل است تا مدعیان دروغین 
بشر بدانند چه کسی مدافع حقوق بشر، 
کرد:  وی خاطرنشان  است.  کودک  و  زن 

دنیای وحشی که امروز با پول، اسم حکومت 
متجاوزی را که به یک کشور اسلامی حمله 
کرده است و صدها و هزاران کودک را کشته 
و معلول کرده است و فقط اسمش در لیست 
می آید، اما سازمان ملل می گوید به خاطر 
پول اسمش را از لیست کودک کشان حذف 

کرده است، ما اینها را شاهد هستیم. 
باید  اژه ای خاطرنشان کرد:  محسنی 
تا  باشد  جهان  در  اسلامی  بشر  حقوق 
جهانیان بدانند که اسلام در دفاع از حقوق 

بشر چه اقداماتی انجام می دهد. 
معاون اول قوه قضاییه گفت: در حال 
تدوین  مقام  در  بشر  حقوق  ستاد  حاضر 
پیش نویسی تهیه کرده است و البته باید 
در یک جایگاه بالاتری باشد و این کار از 
سوی نظام، دولت و وزارت خارجه بایستی 
عملیاتی شود تا به یک نقطه مطلوب برسد. 
سخنگوی دستگاه قضا در ادامه به سخن 
رهبری در خصوص هجمه های سنگین 
از ناحیه دشمنان و معاندان انقلاب به قوه 
قضاییه در داخل و خارج کشور اشاره کرد 
و گفت: در این رابطه رهبری فرمودند قوه 
قضاییه از جمله نهادهایی است که باید صد 
درصد انقلابی باشد. محسنی اژه ای ادامه 
داد: یکی دیگر از مسائلی که سال گذشته و 
امسال رهبری روی آن تاکید جدی داشتند، 
سلامت قوه قضاییه و صیانت از نیروهای 
دستگاه قضا بود که امیدواریم این رهنمودها 

را سرلوحه کارمان قرار دهیم. 
راننده، شرکت مسافربری و وزارت راه 

مقصران حادثه فوت سربازان
محسنی اژه ای در ادامه سخنانش با اشاره به 
واژگونی چند وسیله عمومی که منجر به جان 
باختن هموطنانمان و نیز 1۷ سرباز شد، گفت: 
در کارشناسی اولیه ای که در این رابطه بدست 
آمد و در آن 19 نفر کشته شدند که از این 
تعداد 1۳ نفر سرباز بودند، مشخص شد 5۰ 
درصد راننده و 25 درصد شرکت مسافربری 
و 25 درصد وزارت راه مقصر بوده اند که این 
موضوع به وزرات راه و شرکت مسافربری ابلاغ 
شده، ولی راننده هنوز در کماست؛ البته آنها 
می توانند ظرف یک هفته اعتراض خودشان 

به  پاسخ  اعلام کنند. محسنی اژه ای در  را 
سئوال خبرنگاری مبنی بر اینکه آیا وثیقه 
بابک زنجانی توسط دادستان رد شده یا خیر 
و آخرین وضعیت پرونده بابک زنجانی در چه 
مرحله ای است؟ گفت: متهم کل بدهی خود 
را پرداخت نکرده است. اموال خارجی و اموال 
داخل کشور وی شناسایی شده، کارشناسی 
شده و منتظر هستند اگر به نتیجه روشنی در 
رابطه با قیمت آن رسیدند، این اموال را یا عینا 
به شرکت های طلبکار وی انتقال دهند یا به 
فروش برسد و پول آن واریز شود. تبدیل قرار 
ایشان صادر نشده است، ایشان چیزی را به 
عنوان وثیقه معرفی نکرده که اگر هم چیزی 
را معرفی کند باید کارشناسی شود تا درباره 
آن تصمیم گیری شود. محسنی اژه ای در پاسخ 
به سئوال خبرنگاری مبنی بر اینکه آیا قاضی 
سراج جرمی را مبنی بر اینکه نام فردی را قبل 
از قطعی شدن جرم وی گفته، مرتکب شده 
است و آیا فردی که آقای سراج او را به جرمی 
متهم کرده، علیه وی شکایتی را تقدیم دادگاه 
کرده است؟ پاسخ داد: خبر ندارم آن کسی 
که آقای سراج وی را متهم کرده، کاری انجام 
داده است یا خیر. از آقای سراج پرسیدم دلیل 
روشنی دارید مبنی بر گفته های خود، ایشان 

گفتند دلایل من کافی است.
پرونده رییس جمهوری سابق 

فراموش نشده است 
سخنگوی قوه قضاییه با بیان این که بارها 
گفته ام که پرونده رییس جمهوری سابق به 
فراموشی سپرده نشده است، گفت : برخی 
از شکایات از وی بسیار جزئی است و قابل 
طرح هم می باشد، مثلا فردی شکایت کرده 
که وی در سخنرانی خود به شهر ما توهین 
المسلمین  و  الاسلام  است. حجت  کرده 
غلامحسین محسنی اژه ای روز یکشنبه 
خود  نشست خبری  هشتمین  و  نود  در 
اظهارداشت: در شکایات و مسایل اساسی 
نیاز به تحقیق وجود دارد و رسیدگی به این 
پرونده باید در دادگاه مطرح شود و دادگاه 
فرصت می خواهد تا مستندات آن جمع 
آوری شود و فقط صرف ادعا نمی توان به 

آن رسیدگی کرد.

وزیر دادگستری:

جابه جایی های بدون تعارف، افتخار این دولت است

حجت الاسلام محسنی اژه ای خبر داد:

بازگشت یک میلیارد تومان به صندوق توسعه ملی

محمد مهدی مظاهری



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,847,000یک مثقال طلا

1,118,900یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,990,000سکه بهار آزاد ی

11,010,000سکه امامی

5,520,000نیم سکه

2,930,000ربع  سکه

1,900,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 36,800,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,600,000 پژو 

SLX 405 30,600,000 پژو 

ELX 39,700,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,000,000 تند ر 

LX 33,000,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,100,000 سمند LX سال

EF7 29,900,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

رنو با پنج خودروی جدید به ایران می آید 
شرکت خودروسازی رنو قرار است با پنج خودروی جدید به بازار ایران بیاید؛ بر اساس 
مذاکرات انجام شده، قرار است سه محصول با همکاری سایپا و دو خودرو نیز با همکاری ایران 

خودرو تولید و عرضه شود. 
به گزارش ایرنا، همکاری شرکت خودروسازی فرانسوی رنو با خودروسازان داخلی، از ماه ها 
پیش به کانون توجه فعالان صنعت خودرو تبدیل شده است؛ هر چند برخی انتظار داشتند 
رنو در ایران فقط با یک خودروساز داخلی همکاری داشته باشد، اما همواره دو خودروساز 
سایپا و ایران خودرو بر ادامه همکاری با این شرکت تاکید داشتند.معاون توسعه سرمایه 
گذاری های صنعتی سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران )ایدرو( امروز )شنبه( در این 
زمینه به خبرنگار اقتصادی ایرنا گفت: رنو پنج خودروی جدید را در طرح آتی برای ایران در 
نظر گرفته است که سه محصول را با سایپا و دو مورد را ایران خودرو تولید خواهد کرد. فرداد 
دلیری اضافه کرد: شرکت های ایران خودرو و سایپا برای ارتقا »ساخت داخل« این همکاری 
نیز هدفگذاری کرده و چشم اندازی ترسیم کرده اند.وی با تاکید بر اینکه در همکاری رنو 
با خودروسازان داخلی، قرار است شریک اصلی شرکت سایپا باشد، گفت: شرکت »بن رو« 
بعنوان سایت جدید همکاری رنو و سایپا انتخاب شده است. شرکت بنیان توسعه صنعت 
خودرو ) بن رو(از شرکت های زیرمجموعه سایپاست که در جاده قدیم سلفچگان ساوه 
واقع شده و با حدود یک هزار پرسنل، خودروهای سایپا 151 و آریو S۳۰۰ تولید می کند.

به گزارش ایرنا، با اجرایی شدن برجام، همکاری های خودرویی ایران با کشورهای اروپایی و 
آسیایی از سر گرفته شد؛ نخستین قرارداد، بین پژو و ایران خودرو به امضا رسید و شرکتی 
با عنوان »ایکاپ IKAP« تشکیل شد؛ دومین مشارکت که مذاکرات آن هنوز ادامه دارد و 
آخرین نشست آن در هفته گذشته در پاریس برگزار شد، بین سایپا و سیتروئن مطرح است.

همکاری با رنو، یکی دیگر از مهمترین همکاری هایی خودرویی ایران در دوران پسابرجام 
به حساب می آید؛ شرکت خودروسازی فرانسوی رنو یکی از 1۰ شرکت بزرگ خودروساز 
جهان به شمار می آید که سابقه حضورش در ایران به همکاری با هر دو خودروساز بزرگ 
ایران برمی گردد؛ زمانی که پلتفرم ال 9۰ برای تولید در اختیار ایران خودرو و سایپا قرار 
گرفت. مدیرعامل ایران خودرو پیش از این گفته بود در انتظار پیشرفت قرارداد شرکت سایپا 
با رنو هستیم تا پس از آن، مذاکرات خود را با رنو پیگیری کنیم؛ شرکت رنو سابقه همکاری با 
خودروسازان ایرانی دارد و پس از پایان مذاکره با سایپا، ما با رویکرد و استراتژی مشخص با آنها 
مذاکره خواهیم کرد که در صورت توافق، از تولیدهای مشترک با رنو در سبد محصول های 

ایران خودرو استفاده خواهیم کرد.

معاون وزیر کار با اعلام دستور رئیس جمهور درباره 
بازنگری اساسی در بیش از 6۰۰ رشته دانشگاهی مرتبط 
با بازارکار،گفت: اثرات تفکر دانشگاه رفتن جوانان برای 

تاخیر در تقاضای شغل خود را نشان داده است. 
به گزارش مهر، سال هاست در کشور این بحث وجود 
دارد که چرا کارجویان درس خوانده شرایط دشوارتری 
برای ورود به بازار کار دارند در حالی که تصور بر این است 
جوانان فارغ التحصیل دانشگاهی باید امکان و شرایط 
آسانتری برای کار داشته باشد و در جایگاه های بهتری 

از بازار کار قرار بگیرد.
مقامات دولت ها می گویند این مسئله به دلیل عدم 
مهارت و تخصص انجام کار در جوانان است و آنهایی که 
از دانشگاه ها می آیند تنها یک مدرک کاغذی در دست 
داشته و چیزی از کار نمی دانند؛ بنابراین کارفرمایان 

نسبت به آنها گرایش و تمایل ندارند.
اما کارشناسان می گویند اتفاقا اگر اینگونه باشد نشان 
از ضعف عملکرد دولت ها است و اینکه دولت ها در قبال 
آموزش دانشگاهی جوانان به درستی عمل نکرده اند. در 
واقع این دولت ها هستند که باید نیازهای بازار کار را 
شناسایی و آن را به دانشگاه ها منتقل کنند و دانشگاه 
ها به جای عملکرد جزیره ای و ارائه آموزش هایی که 
چندان در بازار کار خریدار ندارد، شیوه های آموزش خود 

را مرتبا به روز کنند.
پول در آوردن دانشگاه ها از طریق جوانان! 

کارشناسان عقیده دارند اینکه مرتبا بیکاری جوانان 
فارغ التحصیل را نبود مهارت آنها اعلام می کنند، نوعی 
فرافکنی و فرار از مسئولیت های عمل نشده خود دولت 
ها است و جوانی که دو تا چند سال را در پشت میزهای 
دانشگاه ها سپری کرده، آمادگی دریافت آموزش های 
موثر و مطابق با نیاز بازار کار را داشته ولی دانشگاه به 

وی ارائه نداده است.
همچنین این مسئله مطرح است که آیا واقعا ایجاد 
دانشگاه های متعدد، امروز برای کشور مزیت است و یا 
اینکه خروجی می تواند اهمیت داشته باشد؟ چرا باید 
دانشگاه هایی داشته باشیم که تنها دغدغه آنها پُر کردن 
صندلی ها است و گردانندگان دانشگاه ها درباره آینده 
شغلی جوانان مسئولیتی را متوجه خود نیستند. آیا می 
توان قبول کرد دانشگاه هایی در رشته های مختلفی 
که فعلا اقتصاد ایران نیازی به آنها ندارد مرتبا دانشجو 

بپذیرند و کسب درآمد کنند؟
اگر اینگونه است و دانشگاه ها مسئولیتی در قبال بازار 
کار ندارند، پس عمر صرف شده جوانان و هزینه های 
بالایی که خانواده ها برای فرزندانشان در دانشگاه ها کرده 
اند، چه می شود؟ چه کسی مسئول شناسایی نیازهای 
بازار کار و به روزرسانی رشته های دانشگاهی است؟ حال 
که جوانان پس از دوران مدرسه جایی غیر از دانشگاه 
نمی شناسند باید تا ابد مراکز متعدد دانشگاهی ایجاد و از 

طریق آنها کسب درآمد شود؟
آیا کسی هست که بگوید چرا در طول سال های 
متمادی در رشته هایی دانشجو پذیرش و راهی دانشگاه 
ها شده اند که هیچ نیازی در بازار کار برای آنها وجود 
ندارد؟ کدام نهاد و دستگاهی می تواند دستور دهد برخی 
رشته های اشباع شده دستکم برای چند سال پذیرش 
دانشجو را متوقف کنند؟ آیا کسب درآمد توسط دانشگاه 

ها از آینده جوانان مهم تر است؟
جوانانی که تجربه ورود به بازارکار ندارند

عیسی منصوری ر در خصوص موضوع بیکاری جوانان 
فارغ التحصیل دانشگاهها گفت: در همه جای دنیا به یک 
فارغ التحصیل دانشگاهی که تازه بخواهد وارد بازار کار 

بشود با لبخند نگاه می کنند.
معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و 
رفاه اظهار داشت: در کشورما نیز اینگونه است و جوانان 
در دانشگاهها دانش مکتوب فرا می گیرند، اما تجربه و 

دانش ضمنی لازم برای ورود به بازار کار را ندارند.
منصوری ادامه داد: این مسئله مسئولیت دولت ها 
را زیاد می کند چون وقتی کسی وارد بازار کار می 
شود باید مهارت لازم برای انجام اشتغال را هم داشته 
باشد؛ بنابراین ما باید یک نظام آموزش مهارتی قوی 

هم داشته باشیم.
وی افزود: مشکل ما در کشور این است که نه تنها 
آموزش مهارتی ما بلکه آموزش های عمومی و تخصصی 
عالی هم در تطابق مناسب کشور و مناطق نیست. شما 
وارد استانی می شوید و می بینید که رشته هایی در 
مراکز مهارتی آموزش داده می شود، اما بخش واقعی 

صنعت و اقتصاد آن منطقه چیز دیگری است.
معاون وزیر کار گفت: بنابراین تطابقی وجود ندارد و این 
یکی از مسائلی است که به عنوان یک دغدغه وجود دارد 
به همین دلیل وزارت آموزش عالی بحث آمایش رشته 
های دانشگاهی را دنبال می کند و ما در حال حاضر 
جلساتی را در این زمینه برگزار کرده ایم و به صورت 
استانی و شهرستانی نیازهای آموزشی را احصا کرده ایم.

احصا نیازهای واقعی آموزشی مناطق
منصوری تصریح کرد: بررسی ما اینگونه است که در 
هر شهرستان و منطقه در چه رشته هایی مزیت وجود 
دارد و این اطلاعات را در اختیار سازمان آموزش فنی و 
حرفه ای قرار می گیرد و این سازمان سیستم آموزشی 
خود را بر اساس این اطلاعات و نیازهای واقعی مناطق 
اصلاح می کند. به گفته وی این گام اول به لحاظ تطابق 
عناوین رشته ها و نیازهای بازار کار کشور است. گام دوم 

اقدامات به لحاظ بررسی محتوایی آموزش ها است و البته 
تغییراتی در این زمینه همیشه اتفاق می افتد؛ بنابراین 
دوباره سازمان فنی و حرفه ای به لحاظ مباحث محتوایی 

آموزشها هم خود را به روز خواهد کرد.
این مقام مسئول در وزارت کار اظهار داشت: ما بیش 
از آنکه بگوییم دولت ها مسئولیت های خود را در مورد 
اشتغال جوانان بر دوش خود کارجویان قرار می دهند 
می گوییم اتفاقا دولت ها در این زمینه مسئولیت های 
مستقیمی دارند و باید در بحث تقویت مهارت نیروی 
کار اقدامات موثری انجام شود و نمی توان گفت چون 
فردی مهارت ندارد بنابراین کاری هم برای او وجود 
نخواهد داشت. منصوری تاکید کرد: بر اساس اطلاعات 
میدانی استانها می دانیم که رشته هایی هستند که برای 
آنها تقاضای کار وجود دارد، اما نیروی کار ماهر به اندازه 
کافی موجود ندارد. معاون وزیر کار در خصوص ایجاد 
دانشگاههای متعدد ارائه آموزش های تئوریک به جوانان 
در  کشوربه جای ارائه آموزش های مورد نیاز بازار کار 
گفت: در یکی از جلسات شورای عالی اشتغال به آقای 
رئیس جمهور گزارشی از یافته های میدانی در خصوص 
رشته های اشباع شده در بازار کار ارائه شد و وی برای 
حل موضوع عدم تطابق نیاز بازار کار و آموزش های 

دانشگاهی دستورات جدی صادر کرد.
به همین دلیل وزارت آموزش  داد:  ادامه  منصوری 
عالی بیش از 6۰۰ رشته دانشگاهی را تحت عنوان بحث 
آمایش در دستور کار قرار داده که بتوان در آنها اصلاح 
و تطبیق مبتنی بر نیاز واقعی بازار کار و مناطق مختلف 

کشور انجام شود.
دستور روحانی برای بازنگری در 6۰۰ رشته دانشگاهی

معاون اشتغال وزیر کار اظهار داشت: هدف این است 
که برخی رشته ها تغییر یابند، اصلاح محتوایی صورت 
گیرد و اقدامات مهمی در این باره انجام شود که قطعا بر 
عملکرد بازار کار تاثیر مستقیمی خواهد گذاشت و وزیر 
علوم در جلسه عالی شورای اشتغال اعلام کرده بود که 

این اقدامات در دست انجام است.
برای  منصوری خاطرنشان کرد: روشی که در دنیا 
انطباق رشته های دانشگاهی با نیازهای بازار کار وجود 
دارد اقدامات مستمر است و ما می دانیم که بازار کار 
متغیر و پویا است و از سویی عرضه نیروی کار هم باید 

مطابق آن صورت گیرد.
وی افزود: نکته ای که وجود دارد این است که نظام 
دانشگاهی ما آموزش محور است و چون دولتی است 
اینگونه عمل می شود و اگر سیستم آموزشی به صورت 
خصوصی باشد قطعا انطباق نیازها صورت می گیرد که 
خروجی آن می تواند منجر به حل مسائل بازار کار شود.

های  سیستم  تمام  داشت:  اظهار  کار  وزیر  معاون 
آموزشی دنیا که مانند ایران عمل می کنند این مشکل 
را دارند که خروجی دانشگاهها منطبق بر نیاز بازار کار 
نیست. در سالهای گذشته یکی از روش ها این بود 
که برای اینکه بیکاری عقب انداخته شود، جوانان به 

دانشگاهها بروند!
تاکتیک تاخیر در تقاضای شغل جوانان

را  این دیدگاه  امروز خروجی  افزود: حال  منصوری 
می بینیم  و آن رفتارها، خود را نشان داده است. ما 
تعداد دانشجویان و دانشگاهها را افزایش داده ایم فارغ از 
اینکه چقدر استاد خوب داریم و آیا محتوای آموزشی ما 

مناسب است و یا اینکه ما چقدر به رشته ها نیاز داریم.
این مقام مسئول در وزارت کار درباره عملکرد دولت 
پس از دستور رئیس جمهور مبنی بر بازنگری در رشته 
های دانشگاهی گفت: یکی از مصوبات جلسات شورای 
عالی اشتغال راه اندازی نظام جامع اطلاعات بازار کار بوده 
که وزارت کار خود را متعهد به اجرا آن می داند و در حال 
حاضر با استفاده از ظرفیت های داخلی و بین المللی این 

موضوع در دست اقدام است.
معاون وزیر کار اظهار داشت: یکی از خروجی های نظام 
جامع اطلاعات بازار کار تطابق عرضه و تقاضای نیروی 
کار خواهد بود و ما با استفاده از اطلاعات جدید قادر 
خواهیم بود که نیازها و تقاضاهای موجود در بازار کار را با 

یکدیگر منطبق کنیم.

اعتبار مدارک دانشگاهی چقدر است؟

تدابیر جدید درباره اشتغال جوانان

دوشنبه چهاردهم تیر 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4041

براساس  گفت:  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزیر  معاون   
تصمیمات اتخاذ شده در وزارت صنعت، تا پایان امسال 1۰ 

هزار واحد صنعتی به ظرفیت و بهره برداری خواهند رسید. 
علی یزدانی در برنامه تیتر امشب شبکه خبر با اشاره به 
بیانات مقام معظم رهبری در ابتدای امسال در خصوص 
بررسی مشکلات صنایع کوچک و متوسط، گفت: آنچه که 
ستاد اقتصاد مقاومتی برای وزارت صنعت، معدن و تجارت 
تکلیف کرده، به ظرفیت رساندن ۷5۰۰ واحد صنعتی است .

 معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: بیش از 25 هزار 
واحد برای دریافت وام در سامانه ثبت نام کرده اند که از این 
تعداد، بیش از 5 هزار پرونده مورد بررسی قرار گرفته و پرونده 

22۷ واحد به بانک ها ارسال شده است .
وی تصریح کرد: به بانک ها تاکید شده که ظرف مدت یک 
ماهه درخواست واحد ها مورد بررسی قرار گیرد. از سوی 
دیگر، به علت ارتباط صنایع بزرگ با صنایع کوچک و متوسط، 
حرکت صنایع بزرگ سبب رشد دیگر صنایع نیز خواهد شد.

یزدانی گفت: 16 هزار میلیاردی که براورد کرده ایم 12 هزار 
واحد واحد صنعتی را به بهره برداری خواهد رساند؛ در این 
راستا ستاد اقتصاد مقاومتی 11۰ طرح و برنامه برای وزارتخانه 
ها دارد که تعدادی مربوط به وزارت صنعت است که قرار است 
واحد های تعطیل و زیر ظرفیت راه اندازی شود. به جرات می 

گویم در تمام کارگروه های استانی نمایندگان بخش خصوصی 
حضور دارند .

همچنین یحیی آل اسحاق در خصوص مشکلات صنایع 
کوچک و متوسط خاطرنشان کرد: واقعیت این است که برای 
این واحدها تخصیص منابع نشده است. کوچک ترین توجهی 

به صنایع کوچک و متوسط نشده است .
وی اظهار داشت: آنچه هم اکنون مشکل صنایع کوچک 
است این است که 96 درصد واحدهای تولیدی بدون محاسبه 
واحدهای صنفی تولید هستند و از نظر اشتغال 45 درصد 

بدون محاسبه واحد های تولیدی هستند.
گفته  اساس  بر  کرد:  تصریح  ایران  بازرگانی  اتاق  عضو 
رئیس کل بانک مرکزی 52 درصد منابع بانکها فریز شده است 
یعنی ارائه نمی شود. همچنین از 48 درصد باقی مانده حدود 
8 تا 1۰ درصد به واحد های کوچک و متوسط که 9۰ در صد 

در کشور است، تعلق می گیرد.
وی افزود: عمده ترین مشکلات هم مربوط به واحد های 
کوچک تولیدی است. اینکه دولت و نظام تصمیم گرفته اند 
که بخش خصوصی را مورد توجه قرار دهند بسیار خوب است 
اما باید مورد توجه قررا گیرد که این امر چه میزان محقق شده 
است. واحدهای خصوصی مشکل دیگری به اسم فروش کالا 

دارند که باید این مسئله حل شود .

در  یزدانی  سوال  به  پاسخ  در  ایران  بازرگانی  اتاق  عضو 
خصوص راهکار برای حل مشکلات صنایع کوچک و متوسط 
تاکید کرد:مشکلات بخش تولید در حا ل حاضر بحث صنایع 
بازرگانی، مالیات وبدهی های بیمه ای است که باید مورد توجه 
قرار گیرد. بر این اساس رویکرد اقتصادی دولت باید بحث 

واحدهای کوچک و متوسط و حل مشکلات آنها باشد .
در ادامه برنامه ابوالفضل روغنی، رئیس کمیسون صنایع اتاق 
ایران گفت: علت پیش بینی 16 هزار میلیارد برای تزریق به 
بنگاه های کوچک ومتوسط رکود در صنعت است. بر این 
اساس، دو قانون حمایت از تولید و بهبود مستمر فضای کسب 
و کار تصریح شده است که اگل قصد کمک به واحد های 
کوچک و متوسط داریم بخش خصوصی باید حتما نظر خود 
را اعمال کند و با بخش خصوصی مشورت شود که هنوز به 

بخش خصوصی توجهی نشده است.
روغنی تاکید کرد: طرح بنگاه های زود بازده در دولت قبل 
طرحی شکست خورده بود که به خوبی اجرا نشد و متاسفانه 
در زمینه حمایت از بنگاه های کوچک اقدامات مناسبی 
صورت نگرفته است و در جلساتی که در استانها شکل می 

گیرد از نمایندگان بخش خصوصی دعوت نمی شود .
وی تاکید کرد: قیمت تمام شده در بنگاه های کوچک بالا 
است و این مانعی برای حضور آنها در بازار های جهانی است. 

بسیاری از فعالان بازار مسکن انتظار داشتند با کاهش نرخ سود بانکی بخشی از پول ها به 
بازار مسکن سرازیر شود اما....

این روزها خبر کاهش نرخ سود بانکی باعث شد تا مردم سپرده های خود را از بانکها بیرون 
بکشند و به دنبال بازار مناسب برای سرمایه گذاری باشند.

بسیاری از فعالان بازار مسکن انتظار داشتند با کاهش نرخ سود بانکی بخشی از پول ها به 
بازار مسکن سرازیر شود اما به دلیل رکود در این بازار تب این کاهش سود سپرده ها گریبان 

مستاجران را گرفت.
با توجه به اینکه در گذشته نرخ سود بانکها بیش از 18 دصد بود و حتی به 25 درصد 
می رسید فرصتی برای ورود سرمایه به چرخه تولید فراهم نمی شد ، بازار طلا و ارز ، بورس و 

مسکن از جمله بازارهایی هستند که تمایل سرمایه گذاران را به خود جذب می کنند.
4 سالی از رکود بازار مسکن می گذرد و سرمایه در این بازار به خواب فرو رفته است.

نرخ تورم آن نسبت به تورم اقتصادی کمتر است اما هنوز خاک بی تحرکی بر روی آن باقی 
مانده است و تلاش مسئولان برای خروج مسکن با ارائه وام های 8۰-6۰ -4۰-16۰میلیون 
تومانی به جایی نرسیده است زیرا این وام ها کمتر از نیمی از قیمت مسکن را در یک منطقه 

متوسط در شهر تهران شامل می شود.
این در شرایطی است که نسبت اجاره با خرید و فروش برعکس است. اگر رکود در خرید و 

فروش داشته باشیم اجاره مسکن افزایش پیدا می کند.
اگرچه ارائه تسهیلات مسکن باعث شده است افرادی که مصرف کننده هستند به سمت 
این بازار بروند و دست سوداگران این بازار کوتاه شود ، اما به دلیل اینکه سازندگان واحد های 
مسکونی با ضرر انباشت شده ای روبرو بودند دیگر تمایل به ورود به این بازار را ندارند و ارائه وام 
به ساخت نیز نتوانسته است انبوه سازان را برای تحرک در بازار راضی کنند. تلاش های دولت 
برای ورود سرمایه ها به چرخه تولید باعث شد تا سود سپرده های بانکی را به 15درصد کاهش 
دهند و این از نظر برخی از کارشناسان روزنه های جدید را در بازار مسکن بوجود خواهد آورد 

و تاثیر زیادی در بازار مسکن خواهد داشت.
به گفته مدیرعامل بانک مسکن کاهش نرخ سود بانکی باعث افزایش رغبت برای دریافت 
وام مسکن شده است که بیانگر تحرک در بازار مسکن است اما از طرفی کارشناسان مسکن 
می گویند کاهش نرخ سود بانکی تاثیری در قیمت مسکن نخواهد گذاشت و تنها شرایط را در 

بازار استیجاری دگرگون می کند.

البته بازار مسکن محل مناسب سرمایه گذاری نیست و هنوز این بخش در رکود به سر 
می برد.

سرحدی کارشناس مسکن با اشاره به اینکه مالکان شرایط رهن و اجاره را نسبت به سال 
گذشته تغییر دادند ، گفت :  امسال بر خلاف سالهای گذشته مالکان درصدد دریافت اجاره 

ماهانه هستند.
کارشناس مسکن تصریح کرد : با توجه به اینکه نرخ تورم مسکن از نرخ تورم عمومی کمتر 

است باز هم سرمایه گذاران رغبتی برای ورود در این بازار را ندارند.
هرسال در فصل جابه جایی نرخ اجاره بها 5 تا 1۰ درصد نسبت به تورم افزایش می یابد 
واین در شرایطی است که کاهش سود سپرده ها به  طور غیر مستقیم بازار اجاره بهای مسکن را 
دچار تغییر و تحولاتی کرده که مهم ترین آنها تمایل موجران به دریافت اجاره بها به جای پول 
پیش یا همان رهن است و دیگر تمایل چندانی به دریافت پول پیش ندارند و از مستاجران 

اجاره بها می خواهند.
با بررسی میدانی از بنگاههای املاک سطح شهر تهران تاثیرسود بانکی را برقیمت مسکن 
مشاهده نکردیم و به گفته صاحبان بنگاهای املاکی خریدو فروش همچنان در رکود به سر 

می برد و رونق بسیار کمی در بحث اجاره وجود دارد.
یکی از بنگاه داران گفت: کاهش سود بانکی در این شرایط به ضرر بسیاری از مستاجران 
است زیرا بسیاری از موجران ترجیح می دهند تا از مستاجران کرایه نقدی دریافت کنند تا 
رهن کامل ، زیرا در گذشته به دلیل سود بالای سپرده ها تمایل داشتند که رهن دریافت کنند.

بنگاه املاکی دیگر نیز با اشاره به رکود در این بخش می گوید : دریافت رهن برای مستاجران 
بسیار به صرفه تر از اجاره بها ماهانه است و به دلیل تورم مردم توانایی پرداخت کرایه ها را ندارند 

نرخ اجاره  بها نیز فشار مضاعفی را به مستاجران وارد می کند.
اگرچه کاهش نرخ سود بانکی باعث خروج سرمایه از بانکها شده است و ورود سرمایه به 
چرخه تولید می شود اما همزمان شدن ان با زمان نقل و انتقالات باعث پریشانی مستاجران 
شده است و اگر کمی به تعویق می افتاد مستاجران با خیال اسوده به دنبال سر پناه می گشتند. 
در بحبوحه کاهش نرخ سود بانکی بسیاری از خریداران با ایجاد جو روانی افزایش قیمت 
مسکن راهی را برای فروش واحدهای خود پیدا کردند و این جو روانی باعث شده تا افراد در 
جنب و جوشی کاذب برای خرید خانه باشند اما شواهد حاکی از ان است که قیمت مسکن 

هیچ تغییری نکرده است.

 معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت:

۱۰هزار واحد صنعتی تا پایان سال به مدار تولید می آیند

مستاجران در برزخ کاهش نرخ سود بانکی

معاون طیب نیا اعلام کرد:

حداکثر دریافتی ماهانه مدیران ارشد
 ۱۹.۵ میلیون تومان 

معاون وزیر اقتصاد گفت: حداکثر دریافتی مدیران عامل یا اعضای هیات مدیره بانک ها 
و بیمه ها در هر ماه نمی تواند بیش از ۳.1 برابر حداکثر حقوق ماهانه یعنی 19.5 میلیون 

تومان باشد. 
حسین قضاوی در ارتباط تلفنی با برنامه گفتگوی ویژه خبری شنبه شب شبکه دو سیما 
درباره فیش های حقوقی نامتعارف گفت: حداقل حقوق در قانون مدیریت خدمات کشوری 
و براساس ضوابط اجرایی بودجه ارسال جاری 9۰۰ هزار تومان تعیین شده و حداکثر حقوق 

۷ برابر آن یعنی 6 میلیون و ۳۰۰ هزار تومان است.
معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی وزیر امور اقتصادی و دارایی ادامه داد: در 
شیوه نامه ای که وزیر امور اقتصادی و دارایی به شرکت های تابعه شامل بانک ها و بیمه ها 
ابلاغ کرد، آمده است که حداکثر دریافتی مدیران عامل یا اعضای هیات مدیره در هر ماه 

نمی تواند بیش از ۳.1 برابر حداکثر حقوق ماهانه یعنی 19.5 میلیون تومان باشد.
وی افزود: جدا از حقوق و مزایا معمولا کارکنان، اضافه کار دریافت می کنند و قانون گذار 

در ماده 5۰ قانون مدیریت خدمات کشوری به فوق العاده خاص اشاره دارد.
قضاوی با اشاره به اینکه این شیوه نامه منصفانه اما راه حل کوتاه مدت است، افزود: میزان 
خدمت در بخش دولتی ما به اندازه کافی شفاف، منصفانه، جامع و ضابطه مند نیست و 
باید تلاش کنیم محافل قانون گذاری و کارشناسی و اجرایی را متمرکز کنیم تا به درستی، 

علت را تشخیص دهند.
وی ادامه داد: در مقطعی سازمان امور اداری و استخدامی داشتیم که به صورت تخصصی 
متمرکز بود تا ضابطه میزان خدمت را در دستگاه های مختلف تشخیص دهد اما این 
سازمان در سازمان مدیریت و برنامه ریزی ادغام شد و وظایف آن کمرنگ شد. باید یا 

سازمان امور اداری و استخدامی احیا و یا عملکرد آن تقویت شود.
قضاوی در پاسخ به این پرسش که چرا اسامی برخی بانک ها از جمله ملی، تجارت و ملت 
در بخشنامه ابلاغی وزیر امور اقتصادی و دارایی وجود ندارد، گفت: این بخشنامه ناظر به 
همه شرکت های تابعه این وزارتخانه است که شامل بانک های دولتی و بیمه ها می شود. 

بانک های خصوصی شده هم برای رعایت این بخشنامه اعلام آمادگی کرده اند.
معاون امور بانکی، بیمه و شرکتهای دولتی وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: باید همه 
انرژی خود را در قوای مقننه و مجریه بر این بگذاریم و تلاش کنیم تصویر و بستر جامع از 
نظام پرداخت را به گونه ای مصفانه ایجاد کنیم. در قانون رفع موانع تولید متاسفانه برخی 
دستگاه ها حتی برخی از دستگاه های نظارتی خود را از قانون مدیریت خدمات کشوری 
مستثنی کردند. وی با تاکید بر اینکه قانون و مقررات باید شفاف باشد و شفاف اجرا شود، 
اضافه کرد: برای این کار یک دستگاه متخصص در حوزه اجرایی باید به همه مسایل اشراف 

داشته باشد و مطالعات عمیق شود.

عضو کمیسیون انرژی مجلس :

روزنه های دلالی در واردات بنزین بسته شود 
سوء  روزنه  هرگونه  اینکه  بیان  اسلامی،با  شورای  مجلس  انرژی  کمیسیون  عضو 
استفاده از واردات بنزین توسط برخی افراد خاص و ایجاد دلالی از این طریق باید بسته 

شود،گفت:واردات بنزین کیفی سازی آن را به حاشیه می راند. 
 هدایت الله خادمی درگفت وگو با خانه ملت،با بیان اینکه پالایشگاه ستاره خلیج فارس 
طی یک دهه از عمر خود فرازو نشیب های زیادی را طی کرده است،گفت:عامل اصلی 
این تاخیرها غلبه نگاه سیاسی بر مسائل اجرایی در ادواری از توسعه طرح بوده است،که 
خوشبختانه درحال حاضر مسیر اولیه اجرای طرح هموار شده و عملیات با سرعت و کیفیت 

مطلوب به پیش می رود.
نماینده مردم ایذه و باغملک در مجلس شورا ی اسلامی،با انتقاد از روند افزایشی واردات 
بنزین،افزود:پالایشگاه های تولید بنزین در کشور باید گسترش یابد و با خودکفایی در تولید 

بنزین صادرات آن در دستورکار قرار گیرد.
خادمی با بیان اینکه برای ساخت پالایشگاه ستاره خلیج فارس از بهترین متخصصان نفت 
و گاز کشور که تعداد آنها در کشور فراوان است، بهره گیری شود،ادامه داد:با راه اندازی کامل 
فاز نخست پالایشگاه ستاره خلیج فارس،تامین بنزین مورد نیاز کشور خودکفایی در تولید 

این محصول راهبردی محقق می شود.
وی با تاکید برضرورت کیفی سازی بنزین در پالایشگاه ها،یادآور شد:تا زمانی که کشور 
واردکننده بنزین است و بیشتر فشار بر روی افزایش کمی بنزین است بحث کیفی سازی 

در پالایشگاه ها  به حاشیه رانده می شود.
توسعه  باید  ها  پالایشگاه  بنزین  کمبود  مشکل  رفع  برای  اینکه  بیان  با  خادمی 
یابد،افزود:باافزایش تولید بنزین درپالایشگاه ها شکاف بین مصرف و تولید از بین می رود و 
در بحث کیفی سازی نیز تطبیق بنزین با استانداردهای جهانی باید در دستورکار قرار گیرد.

وی با اشاره به بررسی برنامه ششم توسعه طی چند ماه آینده درمجلس شورای 
اسلامی،ادامه داد:درتدوین و تصویب برنامه ششم پالایشگاه سازی و افزایش تولید بنزین 
باکیفیت در پالایشگاه در نقاط مختلف مورد توجه قرار می گیرد،تا ارزش افزوده نفت و گاز 

نصیب خود کشور شود.
این نماینده مردم درمجلس دهم،تاکیدکرد:هرگونه روزنه سوءاستفاده از واردات بنزین 
توسط برخی افراد خاص و ایجاد دلالی از این طریق باید بسته شودعضوکمیسیون 
انرژی مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه راحت ترین کار استحصال نفت،فروش آن 
و واردات بنزین است، تصریح کرد: امیدوارم که با ایجاد حساسیت در مسئولان و مردم 
منابع خدادادی به صورت بهینه استفاده و سود آن عاید مردم کشور شود،کاری که تمام 

کشورهای توسعه یافته انجام می دهند.
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دردسر مالی جدید برای فسخ قرارداد سرمربی ناکام

بدهی ۱.3 میلیاردی استقلال به مظلومی
استقلال در حالی مراحل ثبت قرارداد بازیکنانش برای فصل جدید را آغاز کرد که با دردسر 

تازه ای در راه عقد قرارداد با کادر فنی خود روبرو شده است.
 بعد از ناکامی های فصل گذشته همان طور که انتظار می رفت باشگاه استقلال پرویز 
مظلومی را برکنار و علیرضا منصوریان را به عنوان سرمربی جدید منصوب کرد تا بلکه با این 
تغییر و تحول انتظارات طرفدارانش را در لیگ شانزدهم برآورده کند. این تصمیم در حالی 
اتخاذ شد که باشگاه در طول دو ماه گذشته هیچ اقدامی برای فسخ قرارداد سال دوم پرویز 
مظلومی و تسویه حساب با او انجام نداد تا حالا در آستانه فصل جدید با دردسرهای زیادی 

برای ثبت قرارداد کادر فنی جدید روبرو شود.
پرویز مظلومی بر اساس قرارداد دو ساله ای که با استقلال بست و رد سازمان لیگ ثبت 
کرد برای هر فصل باید مبلغی در حدود ۷۰۰ میلیون تومان دریافت می کرد که از این 
رقم فصل قبل نزدیک به 4۰۰ میلیون تومان دریافتی داشت و ۳۰۰ میلیون طلبکار شد. 
این مربی از سال های گذشته هم طلبی بالغ بر 26۰ میلیون تومان داشتن که با احتساب 
طلب سال قبل و همچنین قرارداد سال بعدش رقمی در حدود 1.۳ میلیارد تومان از باشگاه 

استقلال طلبکار است.
از همین رو این مربی برای فسخ قرارداد کنونی اش با استقلال شرط کرده تنها با تسویه 
مطالباتش حاضر به امضای برگه فسخ خواهد شد و در غیر این صورت به هیچ عنوان از 
مواضعش کوتاه نمی آید گرچه باشگاه استقلال هم مثل همیشه در تلاش است این موضوع 

را به نوعی کدخدامنشی حل و فصل و با دادن وعده از زیر بار این دردسر هم خارج شود.
با توجه به این که سازمان لیگ اعلام کرده باشگاه استقلال تازمانی که فسخ قرارداد 
سرمربی گذشته خود را ارائه ندهد نمی تواند قرارداد علیرضا منصوریان را ثبت کند به نظر 
می رسد این بار موضوع جدی تر از آن چیزی است که مدیران استقلال تصور می کردند به 
خصوص که نزدیکان پرویز مظلومی هم مدعی هستند این مربی با دلخوری شدید از نحوه 
برخورد مدیران استقلال با خودش این بار به هیچ عنوان نمی خواهد از حق و حقوقش کوتاه 

بیاید تا دردسر 1.۳ میلیاردی جدیدی یقه باشگاه را بگیرد.
شاید به خاطر همین موضوع هم بود که بهرام افشارزاده امروز میزبان سرمربی سابق تیمش 
بود تا در این نشست طرفین در خصوص فسخ قرارداد سال دوم به مذاکره و تصمیم گیری 
بپردازند که باید منتظر ماند و دید خروجی این نشست مظلومی با افشارزاده چه خواهد بود 

و استقلال می تواند قرارداد منصوریان را قبل از سفر به ارمنستان ثبت کند یا نه؟

مهدی رحمتی:

مظلومی اسم بیاورد تا جوابش را بدهم
دروازه بان تیم فوتبال استقلال با بیان اینکه درباره شرایط سال گذشته حرف های زیادی 
برای گفتن دارد، از پاسخ به ادعاهای پرویز مظلومی خودداری کرد و گفت: هر وقت ایشان 

اسم آورد جواب می دهم.
مهدی رحمتی بعد از ثبت قراردادش در هیأت فوتبال استان تهران در جمع خبرنگاران 
گفت: خوشحالم که در استقلال ماندنی شده ام. می خواهیم امسال در استقلال شرمندگی 

سال گذشته را بین هواداران از بین ببریم.
دروازه بان استقلال در پاسخ به این سئوال که چرا قراردادش را سه ساله تمدید کرده 
است، گفت: در نیم فصل لیگ برتر بود که باشگاه پیشنهاد داد قراردادم را سه ساله تمدید 
کنم. آن موقع امکان ثبت قرارداد در هیات فوتبال وجود نداشت و الان این کار را کردیم. 

من مشکلی با این موضوع ندارم.
رحمتی در خصوص تفاوتهای استقلال امسال با سال گذشته تصریح کرد: درباره استقلال 
سال گذشته صحبت زیاد است. من صبر کرده ام به وقتش درباره اتفاقات سال قبل صحبت 
کنم. ما پارسال تیم خیلی جوانی داشتیم ولی از نظر مهره کم آوردیم. به نظرم پارسال با آن 
شرایط کسب رتبه سوم و سهمیه آسیایی خوب بود.وی درباره اینکه پرویز مظلومی بعد از 
فینال جام حذفی افشاگری و اعلام کرد که بازیکن بزرگ تیم علیه من جلسه گذاشته بود 
و حالا خیلی ها منتظرند تا واکنش شما را ببینند، با حالت کنایه گفت: بگذارید آنهایی که 
منتظرند یک مقدار دیگر منتظر بمانند! رحمتی ادامه داد: اگر آقای مظلومی اسم آوردند آن 
موقع جواب می دهم.دروازه بان استقلال در واکنش به اصرار خبرنگاران برای صحبت در 
این مورد، گفت: بروید از آقای مظلومی بپرسید. این به من مربوط نمی شود که جواب بدهم.

رحمتی در نهایت با بیان اینکه نمی خواهد به این سئوالات و بحثهای خاله زنکی پاسخی 
بدهد، هیات فوتبال تهران را ترک کرد!

هرایر مگویان:

 یکی از مدعیان قهرمانی هستیم
مدافع ارمنستانی تیم فوتبال استقلال با بیان اینکه از عقد قرارداد با این تیم بسیار 

خوشحال هستم، گفت: امیدوارم بتوانم بازیکن موثری برای استقلال باشم.
 هرایر مگویان پس از ثبت قرارداد دو ساله اش در هیات فوتبال استان تهران با بیان این 
مطلب افزود: خوشحالم که همچنان در استقلال هستم و توانستم اعتماد منصوریان را جلب 
کنم.وی تاکید کرد: استقلال امسال تیم خوبی دارد و می تواند یکی از مدعیان اصلی قهرمانی 
باشد.مگویان در ادامه خاطرنشان کرد: ما تمرینات خوبی را شروع کرده ایم و امیدوارم بتوانیم 

در اردوی ارمنستان به هماهنگی تاکتیکی رسیده، تا شروع خوبی در لیگ داشته باشیم.
وی در پایان تاکید کرد: امسال هواداران استقلال متفاوتی را خواهند دید و ما تنها 
امیدواریمان آنها هستند که در ورزشگاه حضور یابند و به حمایت از تیم محبوبشان بپردازند.

اطلاعیه باشگاه پرسپولیس درباره رامین رضاییان
باشگاه فرهنگی ورزشی پرسپولیس پیگیری حقوق خود در ارتباط با قرارداد مدافع فصل 

گذشته سرخپوشان را از طریق سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال ایران دنبال می کند.
به گزارش کاپ و به نقل از سایت رسمی باشگاه پرسپولیس و بنابر اعلام سرپرست باشگاه 
پرسپولیس، مسائل مربوط به قرارداد رامین رضائیان و احقاق حقوق مادی و معنوی باشگاه 
برابر اقدام یک سویه از طرف بازیکن در قطع همکاری با مدارک و مستندات محکمی که ارائه 

شده است از طریق سازمان لیگ برتر و فدراسیون فوتبال ایران دنبال می شود.
باشگاه پرسپولیس با توجه به اینکه تعهدات خود را با طبق مدارک موجود به انجام رسانده 
است، خواهان محترم شمردن قرارداد فی مابین و اجرای آن است. بدیهی است با توجه به 
همین مساله و با عنایت به خواسته بر حق میلیون ها هوادار پرسپولیس، کلیه اقدامات لازم 

برای تحقق این امر از طریق فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ در حال انجام است.
باشگاه پرسپولیس همچنین بار دیگر بر پیگیری حقوق خود و خواسته هواداران در فضایی 

حقوقی و به دور از تنش ها و حاشیه های غیر ضروری تاکید می کند.

مدیرعامل باشگاه سایپا: دو خارجی و دو ایرانی را زیر نظر داریم

تکذیب رضایتنامه یک میلیاردی حسن زاده
مدیرعامل باشگاه سایپا اعلام کرد مسعود حسن زاده با رقمی معقول جذب شده است.

رضا درویش درباره اینکه گفته می شود باشگاه سایپا یک میلیارد تومان برای رضایتنامه 
حسن زاده پرداخت کرده، اظهار داشت: هرگز چنین چیزی درست نیست. ما همه بازیکنان 
را با ارقام معقول جذب می کنیم. در ماجرای جذب حسن زاده ما قصد نداشتیم هیاهو  و 
تنش ایجاد کنیم و با وجود اینکه توافق حاصل شده بود، چند روز صبر کردیم. در نهایت 

این بازیکن به سایپا پیوست.
وی ادامه داد: قطعا رضایتنامه حسن زاده یک میلیارد تومان نیست. او با رقمی که عرف 

فوتبال ایران است به سایپا پیوسته و انشاءالله بتواند بازی های خوبی انجام دهد.
درویش درباره ادامه فعالیت سایپا در نقل و انتقالات افزود: دو سهمیه لیگ برتری مان 
همچنان خالی است. دو بازیکن خارجی و دو بازیکن داخلی را زیر نظر داریم و انشاءالله آنها 

را جذب خواهیم کرد.

با ادعای مسوول نقل و انتقالات آبی ها

قول حاج صفی به استقلالی ها
مسوول نقل و انتقالات باشگاه استقلال ادعا می کند که احسان حاج صفی قول داده در 

صورت حضور در فوتبال ایران برای آبی ها به میدان برود.
 پندار توفیقی دیروز  با حضور در هیئت فوتبال استان تهران به خبرنگاران گفت: حاج صفی 
به ما قول داده اگر بخواهد در ایران بازی کند، حتما برای استقلال بازی می کند. ما با این 

بازیکن صحبت کردیم و توافق هم کرده ایم.
گفته می شود حاج صفی هنوز موفق نشده پیشنهاد قابل توجهی از لیگ های اروپایی 

دریافت کند و به این ترتیب حضور او در استقلال تا حد زیادی قطعی به نظر می رسد.

میلاد زکی پور با قراردادی 3 ساله
 استقلالی شد

مدافع فصل گذشته نفت تهران با قراردادی سه ساله به استقلال پیوست.
میلاد زکی پور مدافع جوان فصل گذشته تیم فوتبال نفت تهران با حضور در هیئت فوتبال 

قراردادش را با تیم استقلال تهران به مدت سه سال امضا کرد.

احسان روزبهانی:

 آسیب دیدگی ام برای المپیک مشکل ساز نیست
احسان روزبهانی در تورنمنت آزاد چین به دلیل خونریزی بینی با نظر پزشکان از ادامه 
مسابقات انصراف داد و بر سکوی سوم ایستاد. البته او می گوید که آسیب دیدگی اش جدی 

نیست و مشکلی برای حضور در المپیک ندارد.
بوکسور المپیکی ایران در  وزن 81 کیلوگرم درباره حضورش در تورنمنت چین اظهار 
کرد: در این تورنمنت 1۰ نفر برتر هر وزن از چندین قاره حضور داشتند که من در جای 
سوم قرار گرفتم. در دور اول با قرعه استراحت روبه رو شدم، در دور دوم حریف مغول را از 
پیش رو برداشتم که مبارزه خوبی بود و در مبارزه سوم مقابل حریف کره ای در حالی که 
از حریف جلو بودم به دلیل خونریزی بینی از ادامه مبارزه انصراف دادم. وی افزود: در مقابل 
حریف کره ای مبارزه خوبی از خودم نشان دادم و تا راند سوم هم از او جلو بودم، اما ناگهان 
در یک درگیری با سرش ضربه ای به بینی ام زد که باعث خونریزی شدیدی شد و بعد از 
آن دیگر نتوانستم مبارزه کنم. پزشکان مسابقات هم بعد از دیدن این شرایط اجازه مبارزه 
کردن را ندادند و من به ناچار در جای سوم قرار گرفتم. احسان روزبهانی با تاکید بر این که 
آسیب دیدگی اش چندان جدی نیست، گفت: خدا را شکر خوبم و مشکلم جدی نیست. 
البته به خاطر پارگی روی بینی ، شش بخیه خورده ام و الان هم شرایطم خوب است. وی 
ادامه داد: این آسیب دیدگی برای المپیک مهم نیست و بعد از بازگشت به ایران تمرینات را 
دنبال خواهم کرد. بینی ام آسیب دیده اما تاثیری برای حضور پرقدرتم در المپیک نخواهد 
داشت. بوکسور المپیکی ایران در پاسخ به این سوال که چه زمانی به ایران باز می گردد و 
شرایط حریفان در تورنمنت چین چطور بود؟گفت: سه شنبه به ایران برمی گردیم و در 
چین هم مبارزات خوبی انجام دادم و از خودم راضی هستم. هر 1۰ نفر حاضر در مسابقات 
از بهترین های این وزن بودند. به گزارش ایسنا، بوکسور المپیکی ایران در وزن 81 کیلوگرم 
در تورنمنت آزاد چین در شهر "گویان" در دور سوم و در جمع چهار نفر پایانی در حالی که 
تا پایان راند سوم از حریف کره ای جلو بود با نظر پزشکان و به دلیل خونریزی بینی از ادامه 
مسابقه انصراف داد و به ناچار در جای سوم ایستاد. در این رقابت ها بوکسورهایی از اروپا، 
آسیا و اقیانوسیه در 1۰ وزن حضور داشتند و به نفرات اول تا سوم هر وزن به ترتیب پنج 
هزار، سه هزار و هزار دلار جایزه نقدی تعلق گرفت. غلامرضا کریمی به عنوان مربی و علی 
چراغی به عنوان مربی بدنساز احسان روزبهانی را در این سفر همراهی می کردند. احسان 
روزبهانی ملی پوش وزن 81 کیلوگرم ایران از طریق شرکت در مسابقات بوکس حرفه ای 

آیبا APB تنها سهمیه المپیک 2۰16 ریو را برای ایران کسب کرده است.

سرمربی تیم  ملی کشتی فرنگی نوجوانان:

 بخت اول قهرمانی در آسیا هستیم
سرمربی تیم  ملی کشتی فرنگی نوجوانان گفت: بخت اول کسب عنوان اولی در 

رقابت های قهرمانی آسیا هستیم و با این هدف عازم تایوان خواهیم شد.
علی اشکانی درباره آخرین وضعیت تیم  ملی کشتی فرنگی نوجوانان در آستانه حضور 
در رقابت های قهرمانی آسیا، اظهار کرد: با توجه به این که مرحله نهایی انتخابی تیم  ملی 
را پس از سال جدید برگزار  کردیم، مقداری در برنامه هایمان دچار فشردگی شدیم، اما 
خوشبختانه روند آماده سازی تیم به شکل مطلوبی پیش رفت و آماده هستیم تا در این 
رقابت ها حاضر شویم. سرمربی تیم  ملی کشتی فرنگی نوجوانان افزود: با توجه به این که 
رقابت های  المپیک در پیش است، چند تورنمنت بزرگ در کشتی آزاد و فرنگی مانند 
جام سایتی اف در آزاد و سامور گاشف و جام جمهوریت در ترکیه در رشته فرنگی نوجوانان 
حذف شد. به همین خاطر ما نتوانستیم در تورنمنت بین المللی شرکت کنیم و بالطبع  
اگر این امکان فراهم می شد فرنگی کاران نوجوان ایران با تجربه بیشتری عازم رقابت های 
قهرمانی آسیا می شدند. وی با بیان این که آخرین مرحله اردوی تیم  ملی از سوم تیر ماه 
تا چهاردهم این ماه ادامه  خواهد داشت، گفت:  با توجه به فرایند وضع شده برای انتخابات 
نفرات اعزامی به آسیایی، سعی کرده ایم کاملا پایبند به این فرایند باشیم. به همین دلیل 
در 1۰ وزنی که کشتی گیر به این مسابقات اعزام می کنیم همه نفرات موفق به کسب 
عنوان قهرمانی در مرحله نهایی انتخابی تیم  ملی شده اند. قانونگرایی ملاک اصلی ماست و 
سعی کرده ایم اگر کشتی گیری هم که انتخاب شده است هر چند کم تجربه باشد ، با کار 
بیشتر در تمرینات بتوانیم عملکرد خوبی در این رقابت ها داشته باشیم. سرمربی تیم  ملی 
کشتی فرنگی نوجوانان درباره پیش بینی خود از نحوه نتیجه  گیری در مسابقات قهرمانی 
آسیا، گفت:  سه سال متوالی است که موفق به کسب عنوان قهرمانی این مسابقات می 
شویم. قبل از آن رتبه ایران در طی پنج سال عناوین دومی و سومی بود، اما خدا را شکر 
طی سه سال گذشته موفق شده ایم  با کسب عنوان قهرمانی روند رو به رشد خود را 
حفظ کنیم. مطمئنا ما مدعی اصلی قهرمانی در آسیا هستیم. هر چند کار سختی برای 
کسب این عنوان پیش رو داریم. وی درباره برنامه های خود برای حضور موفق در مسابقات 
قهرمانی جهان که قرار است در شهریور ماه در کشور گرجستان برگزار شود نیز، خاطر 
نشان کرد: به خاطر برگزاری مسابقات در کشور گرجستان به عنوان یکی از کشورهای 
مطرح در رده های پایه، مطمئنا کار سختی در مسابقات جهانی خواهیم داشت. از سوی 
دیگر از آنجایی که این کشور نزدیک به کشورهای کشتیخیز مانند روسیه و ارمنستان 
است، آنها به اضافه چند کشور صاحب نام دیگر در این رقابت ها حضور پر رنگی خواهند 
داشت  که این امر نیز کار ما را بیش از پیش مشکل می کند، اما امیدواریم با کسب نتایج 
خوب در رقابت های قهرمانی آسیا و آخرین بررسی هایی که بر روی عملکرد کشتی گیران 
خواهیم داشت با بهترین نفرات عازم این رقابت ها شویم. اشکانی با اشاره به مشکل کاهش 
وزن زیاد در برخی اوزان تیم  ملی، افزود: مخصوصا در وزن های سبک، مهم ترین مشکل ما 
این است که کشتی گیران نوجوان زیاد وزن کم می کنند و پس از حضور در یک مسابقه 
بار دیگر به وزن اصلی خود باز می گردند و نمی توانند بلافاصله در فاصله یکی، دو ماه عازم 
یک رویداد دیگر شوند. تمام تلاش ما بر این است که مقابل این روند غلط مقاومت کنیم، 
اما متاسفانه باز این قبیل کارها در کشور انجام می شود. بعد از رقابت های قهرمانی آسیا باید 
در اوزان سبک تغییراتی را داشته باشیم، چرا که اگر بخواهند در فاصله دو ماه در مسابقات 
جهانی نیز کشتی بگیرند اذیت می شوند. البته در سنگین وزن هم بر اساس عملکردشان در 
مسابقات قهرمانی آسیا تصمیم گیری می کنیم، ولی در مجموع فکر می کنم که 6۰ درصد 

نفرات حاضر در مسابقات جهانی از ترکیب رقابت های قهرمانی آسیا باشند.
 اشکانی در پایان درباره میزان حمایت های فدراسیون از این تیم، خاطر نشان کرد: 
شرایط و امکانات در وضعیت خوبی قرار دارد. البته واقعا تعداد تیم های کشتی در رشته های 
مختلف زیاد است و همین امر باعث شده که شاهد ترافیک شدیدی حتی برای تمرین 
این تیم ها در خانه کشتی باشیم. اعضای خانه کشتی واقعا زحمت می کشند و توانسته اند 
اردوهای بسیار زیاد تیم های مختلف کشتی را به درستی مدیریت کرده  تا مشکلی برای 

تمرین تیم ها وجود نداشته باشد.

ایتالیا هم از گردونه جام ملت های اروپا کنار رفت تا سرمربی 
اش در آخرین کنفرانس مطبوعاتی به عنوان رهبر لاجوردی ها 

از عدم حمایت اهالی فوتبال این کشور گله مند باشد.
 ایتالیا با وجود نمایش شایسته برابر آلمان قدرتمند و مدعی 
قهرمانی در بازی یک چهارم نهایی اسیر ضیافت پنالتی ها 
شد تا وداع تلخی از یورو 2۰16 داشته باشد. این وداع وقتی 
تلخ تر شد که آنتونیو کونته سرمربی لاجوردی ها آخرین 
حضورش روی نیمکت ایتالیا را تجربه کرد و بعد از بازی هم در 
صحبت هایی تکان دهنده همان راهی را رفت که کارلوس کی 
روش بعد از حذف ایران مقابل عراق در جام ملت های استرالیا 

2۰15 بر زبان آورده بود.
کونته انتقادهایش از اهالی فوتبال ایتالیا را این گونه آغاز 
کرد: « هیچ کس از رسانه ها یا افراد دیگر کنار من نبودند. 

همیشه کونته مقابل همه است در حالی که همیشه برای 
منافع تیم ملی و نه خودم مبارزه کردم. صادقانه بگویم، هیچ 
وقت حمایت هیچ کسی را احساس نکردم. هرچند رئیس 
اتحادیه فوتبال ایتالیا هیمشه کنار من بوده با این حال امیدوارم 

آنچه باقی می گذاریم بتواند ثمر بدهد«.
اما این انتقادات کونته از جایی نشات گرفت که این مربی 
ماه ها برای تغییر تاریخ مسابقه فینال جام حذفی ایتالیا تلاش 
  Aمی کرد جایی که رئیس اتحادیه فوتبال ایتالیا مقامات سری
ایتالیا را متهم کرد که با امتناع از تغییر زمان بازی ، تیم ملی را 
تضعیف کردند. یوونتوس و آ ث میلان طبق برنامه روز 21 مه 
)اول خرداد( در فینال جام بازی کردند و کونته هفت بازیکن 
را برای یک هفته دیگر برای آماده سازی تیم ملی ایتالیا برای 
مسابقات یورو 2۰16 در فرانسه در اختیار نداشت .سرمربی 
ایتالیا در همین خصوص تصریح کرد: « امیدوارم در آینده به 
تیم ملی فرصت بیشتری بدهند. من بیهوده برای تغییر زمان 
فینال جام حذفی ایتالیا تلاش کردم، چرا که می خواستم 
با بازیکنان کار کنم  چون تنها شانس و امید ما کار کردن 
بود تا طرفداران ایتالیا را در فرانسه سربلند کنیم اما متاسفانه 
هیچ کس حمایتی از ما نکرد تا ...«. با نگاهی به صحبت ها و 
درددل های آنتونیو کونته در آخرین کنفرانس مطبوعاتی اش 
به عنوان سرمربی ایتالیا همه فوتبالدوستان ایرانی یاد اتفاقات 
بازی تلخ ایران با عراق در یک چهارم نهایی جام ملت های 
آسیا 2۰15 در استرالیا می افتند. جایی که ملی پوشان هم 
در یک بازی حماسی با یک یار کمتر مقابل عراق به تساوی 
۳-۳ در پایان 12۰ دقیقه رسیدند و در ضربات پنالتی ماراتن 
وار به رقیب همسایه باختند تا کارلوس کی روش در کنفرانس 
مطبوعاتی و بعدها در مصاحبه هایش از عدم حمایت اهالی 
فوتبال از تیم ملی انتقاد کند. کی روش هم درست مثل کونته 
نسبت به بی توجهی در قبال درخواست هایش در خصوص 
برنامه های بازی های باشگاهی گله مند است و آخرین مورد 
آن نیز برمی گردد به لغو اردوهای آماده سازی تیم ملی در 
ارمنستان و اتریش به خاطر مخالفت باشگاه ها با دراختیار 
قرارداد ملی پوشان شان. از آن مهمتر در اردوی قبلی تیم ملی 

هم زمان بازی فینال جام حذفی موردی بود که کی روش 
درست مثل کونته نسبت به آن اعتراض داشت و با همین 
اعتراضات یک روز تاریخ را جا به جا کرد.  آن چه محرز است 
این که هم کی روش هم کونته در سمت های خود روی 
نیمکت رهبری ایارن و ایتالیا بر اساس سیاست حاکم بر فوتبال 
باشگاهی این دو کشور با مصائبی روبرو بوده و هستند که بی 
شباهت به هم نیست. البته در این راه کونته حالا خیالش کمی 
آسوده تر است چون از تیم ملی ایتالیا کنار رفته و سرمربی 
باشگاهی مثل چلسی در فوتبال جزیره شده است اما کارلوس 
کی روش همچنان سرمربی ایران است و با همین مشکلات 
باید شاگردانش را برای بازی های مقدماتی جام جهانی 2۰18 
روسیه آماده کند آن هم در برهه ای که خودش ادعا می کند 

هیچ حمایتی از تیم ملی و برنامه هایش در ایران نمی بیند!

 سرنوشت مشابه ایران و ایتالیا در جام ملت ها

دردسرهای تمام نشدنی کی روش و کونته

 پایان استیلای آبی ها در تیم زردپوش

فتح نفت به دست پرسپولیسی ها

1۰۰ روز از ثبت نام کاندیداها گذشت؛

بی سامانی در پرتغییرترین فدراسیون ایران

نفت تهران پیراهن خود را به رنگ قرمز تغییر داد.
 این یک پیام روشن به فوتبال ایران است تا تیمی که در دو سال گذشته تلاش می کرد از 

استقلالی بودن سرمربی اش هویت  بگیرد، حالا آشکارا گرایشی مخالف را پیشه کرده است.
حدود دو سال قبل روزی که علیرضا منصوریان هدایت تیم نفت تهران را برعهده گرفت، 
پیش بینی می شد که این تیم به پایگاهی برای استقلالی ها تبدیل شود و نفراتی جذب تیم 

شوند که تمایلشان به رنگ آبی بیشتر است. 
منصوریان استارت آبی کردن نفت را با انتخاب دستیاران اصلی اش زد که هردو سابقا بازیکن 
استقلال بودند؛ محمد خرمگاه و علی چینی. در عین حال بازیکنانی که سابقه پوشیدن پیراهن 
استقلال را داشتند و یا علاقه مند بودند به این بروند )بماند که بعضی از آنها بعدها رنگ عوض 
کردند و عضو پرسپولیس شدند( به نفت آمدند تا از استقلال به عنوان پایگاه شماره دو استقلالی 

های مقیم تهران یاد شود.
وقتی بحث بازی های آسیایی نفت پیش آمد منصوریان ابتدا از استقلالی ها خواست برای 
حمایت تیمش به ورزشگاه بروند و اکثر آنهایی که به خواسته سرمربی کنونی استقلال تن 
دادند، هوادار تیم آبی پوش پایتخت بودند و به عشق کاپیتان سابق تیم خود راه آزادی را در 

پیش گرفتند تا از نفت ایران حمایت کنند.
با پایان دوران منصوریان در نفت و تغییر مالکیت این باشگاه، حالا ورق کاملا برگشته است. 
مالک جدید باشگاه نفت، همان شرکتی است که دو سال پیش به عنوان اسپانسر سرخپوشان 
پایتخت فعالیت می کرد و پس از فسخ قراردادش با پرسپولیس حتی برای خرید امتیاز این 

باشگاه نیز اقدام کرد که موفق نبود.
با حضور بهنام پیشرویی ها در تیم طلایی پوش نفت، طبیعی است که تمایل آنها به رنگ 
قرمز بیشتر نمود پیدا کند. مدیران جدید باشگاه در نخستین اقدام خود رنگ پیراهن دوم تیم 
را از آبی به قرمز تغییر دادند. همچنین قرار است در پیراهن اول تیم که زردرنگ است نیز 

رگه هایی از رنگ قرمز وجود داشته باشد. مشخص است که نفت مدل جدید به پرسپولیس 
تمایل بیشتری دارد و چه بسا سرمربی آینده این باشگاه نیز از بین پیشکسوتان پرسپولیس 

انتخاب شود.

کاراته ایران درحالی روز به روز به رقابتهای مهم پیش رو 
نزدیک می شود که تکلیف مدیریت این فدراسیون مشخص 
رشته  این  اهالی  نگرانی  سایه  در  ورزش  مسئولان  و  نشده 

همچنان اصراری بر برگزاری مجمع ندارند.
ثبت نام از نامزدهای حضور در انتخابات فدراسیون کاراته 2۷ 
اسفندماه به پایان رسید و با وجود گذشت نزدیک به 1۰۰ روز 
از این اتفاق وزارت ورزش تاکنون اقدامی برای برگزاری مجمع 
انتخاباتی نداشته و همین موضوع نگرانی اهالی این رشته را در 
پی داشته است.  اینکه کارهای فدراسیون طبق روال خود و 
به زعم برخی حتی بهتر از قبل پیگیری می شود شاید دلیل 
قانع کننده ای برای متولیان ورزش کشور باشد. ولی نمی توان 
نسبت به اوضاع کنونی این رشته نگران نبود.  رقابتهای قاره ای 
در رده های سنی، مسابقات قهرمانی دانشجویان جهان و از همه 
مهمتر در پیش بودن رقابتهای قهرمانی جهان دلایل خوبی برای 
نگرانی اهالی رشته پرمدال کاراته است، رشته ای که در چند 
دوره بازیهای آسیایی به خوبی موفق شده حقانیت خود را ثابت 
کند و گویا این مسائل دلیلی بر توجه مسئولان فدراسیون نیست 
و نخواهد بود. فدراسیون کاراته در شرایط فعلی با رئیس، نائب 
رئیس و دبیری اداره می شود که همگی سرپرست هستند و 
حکم قطعی ندارند. در این بین سرپرست نائب رئیس بانوان که 

مدتهاست با وجود بازنشسته بودن هنوز در محل کار خود حضور 
دارد و سرپرست فدراسیون هم که با وجود مشغله فراوان کمتر 
زمانی برای امور کاراته زمان در اختیار دارد.  بلاتکلیفی کاراته 
این روزها دامن تیم منتخب دانشجویان را نیز گرفته و اعزام این 
تیم به مسابقات جهانی در هاله ای از ابهام قرار دارد. کادر فنی 
تیم های رده سنی پایه نیز برای حضور در رقابتهای قاره ای نیز 
مشخص نشده است.  خبرگزاری مهر در چند مورد هشدارهای 
لازم را به مسئولان دستگاه ورزش کشور در مورد آینده کاراته 
کشور داده است. اینکه چرا تائید صلاحیت نمایندگان مجلس با 
آن تعداد کاندیدا به سرعت انجام می شود و وزارت ورزش هنوز 
با وجود گذشت بیش از سه ماه نتوانسته نتیجه تایید صلاحیت 
2۷ نفر ار اعلام کند جای سئوال دارد. شاید بخشی از این تعلل 
را بتوان در داخل مجموعه کاراته جستجو کرد. اینکه در طول 
نزدیک به 1۰ سال گذشته فدراسیون کاراته بیشترین تغییر را 
در راس مدیریت خود تجربه کرده که در میان تمام فدراسیون ها 
بی سابقه بوده دلیل محکمه پسندی است برای تعلل در برگزاری 
مجمع خواهد بود. اهالی مجمع به انتخاب خود در طول سالهای 
قبل پایبند نبوده و نفرات انتخاب شده در برخی موارد اشتباهات 
فاحشی داشته اند که ناامیدی در بین اهالی این رشته را در 
پی داشته است. کاراته بعد از سالها تجربه مدیریتی باید به این 

بلوغ فکری رسیده باشد که مدیری توانا از جنس کاراته را برای 
ادامه کار انتخاب کرده و با حمایت از او برای کسب موفقیت های 
بیشتر یکدل و یکصدا تلاش کنند. در بین نفراتی که برای رقابت 
انتخاباتی ثبت نام کرده اند، هستند مردانی که می توانند کاراته 
را با توانایی بالای خود به سر منزل مقصود برسانند و اعضای 
مجمع می بایست بدور از هرگونه حاشیه پردازی و تنها بر اساس 
کارنامه و برنامه کاندیداها رئیس آینده فدراسیون انتخاب کنند. 
وزارت ورزش در حالی عجله ای برای برگزاری مجمع فدراسیون 
کاراته ندارد که تاریخ 6 مردادماه برای برگزاری مجمع فدراسیون 

اسکی تعیین شده است. 
مجمعی که ثبت نام از نامزدهای آن نزدیک به 4۰ روز بعد 
از کاراته انجام شد، تعداد نامزدها کمتر از مجمع کاراته است و 
سرپرست آن نیز که نامش در بین نامزدها وجود دارد برخلاف 
قانون استعفا نداده است!  برخورد متفاوت متولیان ورزش کشور 
با رشته های مختلف ورزشی حکایت »یک بام و دو هوا« را 
در ورزش کشور تداعی می کند و امیدواریم کاراته اسیر اختلاف 
نظرهای موجود بین گودرزی و سجادی در وزارت ورزش نشده 
و با برگزاری انتخابات هر چه زود رئیس آینده خود را شناخته و 
برای رسیدن به روزهای بهتر خود با برنامه و انسجام بهتر کارها 

را پیش ببرد. 

بستکبال انتخابی المپیک؛

آغاز مسیر ساخت افسانه 
دیدارهای تیم ملی بسکتبال با بهترین های آمریکا 
آغاز  امروز  از  المپیک  اروپا در مسابقات گزینشی  و 
می شود؛صعود از دور مقدماتی و دو برد در نیمه نهایی 

و فینال تنها شرط المپیکی بسکتبال در این راه است.
تیم ملی بسکتبال سال گذشته در جریان بیست و 
هشتمین دوره رقابت های قهرمانی آسیا و در مرحله 
نیمه نهایی این مسابقات، برابر چین شکست خورد و 
ضمن ناکامی از صعود به فینال، فرصت تکرار قهرمانی 
و کسب سهمیه مستقیم المپیک را از دست داد. البته 
پیروزی برابر ژاپن در مرحله رده بندی این دوره از 
رقابت ها، این فرصت را در اختیار بسکتبال ایران قرار داد 
تا در آخرین مرحله رقابت های گزینشی مجددا شانس 

خود را برای ورود به المپیک امتحان کند.
علاوه بر ایران، 1۷ تیم دیگر در این مرحله از رقابت ها 
حضور دارند که صربستان در بلگراد، ایتالیا در تورین و 
فیلیپین در مانیل  میزبانی دیدارهای آنها را بر عهده 
دارد. بر اساس قرعه کشی و گروه بندی انجام شده، تیم 
ملی بسکتبال ایران که در سید سوم مسابقات انتخابی 
المپیک با ژاپن و فیلیپین در یک گروه قرار گرفته 
بود، باید در ایتالیا دیدارهای گزینشی خود را مقابل 

بهترین های قاره های آمریکا و اروپا برگزار کند.
تیم ملی بسکتبال در گروه نخست مسابقات گزینشی 
المپیک در تورین ایتالیا با تیم های یونان و مکزیک 
همگروه شده است و در دیگر گروه این رقابت ها نیز 
تیم های ایتالیا، تونس وکرواسی با هم رقابت خواهند 
داشت. نتیجه ای که تیم ملی بسکتبال از رقابت ها 
یونان و مکزیک کسب می کند در ادامه این تیم در این 

رقابت ها تاثیرگذار است. 
رقابت برای حذف نشدن

مسابقات  در  بسکتبال  ملی  تیم  دیدار  نخستین 
گزینشی المپیک دوشنبه شب مقابل یونان برگزار 
در  المپیک  از کسب سهمیه  تیم  این  خواهد شد. 
مسابقات قهرمانی اروپا بازماند اما با دستیابی به عنوان 
پنجمی جواز حضور در مسابقات انتخابی المپیک را 
به دست آورد. در اختیار داشتن ترکیبی با میانگین 

قدی بالا به واسطه حضور چند بازیکن بالای دو متر 
که بعضا در لیگ حرفه ای آمریکا هم شاغل هستند از 
ویژگی های یونان است که این تیم را به مدعی ترین تیم 

این گروه تبدیل کرده است.
یونان که در رده دهم رنکینگ فدراسیون جهانی 
این  از  صعود  برای  اصلی  شانس  است  بسکتبال 
گروه است و در واقع رقابت برای تعیین دومین تیم 
صعودکننده را به دو تیم ایران و مکزیک واگذار کرده 
است. بر این اساس مکزیک رقیب اصلی ایران برای 
صعود است. دیدار تیم ملی بسکتبال برابر مکزیک 

سه شنبه برگزار می شود و اگر ملی پوشان کشورمان 
بتوانند در این بازی صاحب برتری شوند، راهی دور دوم 
خواهند شد. همانطور که سرمربی مکزیک هم پس از 
قرعه کشی مسابقات انتخابی المپیک و مشخص شدن 
حریفان تیمش، تاکید کرده بود که برای صعود از مرحله 

اول باید ایران را شکست دهد.
نتوانست  آمریکا  قهرمانی  مسابقات  در  مکزیک 
فینالیست شود و بدین ترتیب به سهمیه این رقابت ها 
برای المپیک هم نرسید اما با کسب عنوان چهارم، راه 
المپیکی شدن را برای خود باز گذاشت. البته  «گوستاوو 

آیون« سنتر و تاثیرگذارترین مهره بسکتبال مکزیک 
است که گفته شده تیم ملی کشورش را در رقابت های 
گزینشی المپیک همراهی نخواهد کرد و این یک تهدید 
برای این تیم و فرصتی برای ایران خواهد بود در اولین 

مرحله رقابت های گزینشی المپیک.
در هر صورت تیم ملی بسکتبال ایران دیدارهای خود 
در مسابقات گزینشی المپیک را با یونان و مکزیک آغاز 
می کند. از میان این سه تیم، دو تیمی که عملکرد 
و نتیجه گیری بهتری داشته باشند راهی مرحله نیمه 
نهایی خواهند شد. بنابراین حذف نشدن هدف مهمی 

است که در این مرحله دنبال می شود. 
برای المپیکی شدن فقط باید بهترین شد

مسابقات  از  المپیکی شدن  برای  ایران  بسکتبال 
گزینشی ایتالیا، مسیری راحتی پیش رو ندارد. این تیم 
اگر از حذف شدن در مرحله نخست رقابت ها در امان 
ماند و توانست این مرحله را با صعود سپری کند باید در 
ادامه مسابقات و در قالب مرحله نیمه نهایی به صورت 
ضربدری با یکی از دو تیم برتر گروه مقابل دیدار کند و 
با پیروزی راهی فینال شود و در این مرحله هم تیم برتر 

شود تا به جواز المپیک دست یابد.
در واقع تیم ملی بسکتبال ایران باید در مسابقات 
انتخابی ایتالیا در میان پنج تیم دیگر یونان، مکزیک، 
تونس و کرواسی و ایتالیا فقط بهترین شود تا بتواند برای 
دومین بار در طول تاریخ صاحب سهمیه شود در غیر 
اینصورت و برای المپیکی شدن باید تا مسابقات انتخابی 
المپیک 2۰2۰ منتظر بماند چون مسابقات گزینشی 
ایتالیا و رقابت هایی که در فیلیپین و صربستان برگزار 
می شود، آخرین مرحله رقابت های گزینشی برای 

المپیک 2۰16 در رشته بسکتبال است. 
برنامه دیدارهای تیم ملی بسکتبال ایران و دیگر 
تیم ها در مسابقات گزینشی المپیک که به میزبانی 

تورین ایتالیا برگزار می شود، به شرح زیر است: 
دوشنبه 14 تیرماه 

* ایران - یونان
* تونس - ایتالیا 

سه شنبه 15 تیرماه 
* ایران - مکزیک 
* ایتالیا - کرواسی 

چهارشنبه 16 تیرماه 
* یونان - مکزیک

 * تونس - کرواسی 
به گزارش مهر، پس از یک روز استراحت، دو تیم برتر 
هر گروه در قالب مرحله نیمه نهایی به مصاف هم می 
روند و تیم های برنده این دیدارها برای برگزاری دیدار 

فینال مشخص شود. 
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محققان دانشگاه هاروارد و دانشگاه ناتینگهام در پروژه ای جدید قصد دارند با استفاده از 
درمان سلول بنیادی، نیاز به عصب کشی دندان را پایان بخشیده و مسیر جدیدی را به جهان 

دندانپزشکی معرفی کنند.
 دندانپزشکان سالانه صدها میلیون پوسیدگی دندان را با خالی کردن دندان و پر کردن آن 
درمان می کنند.اما در این میان، 1۰ تا 15 درصد درمان مذکور ناموفق بوده که منجر به میلیون ها 
مورد عصب کشی و خارج کردن پالپ دندان - بافت نرم مرکز دندان که رگهای خونی، عصبی و 
بافت مرتبط در آن قرار دارد- می شود.عصب کشی می تواند به سست شدن دندان منجر شود و 
در نهایت باید آن دندان را کشید.محققان نوعی ماده پرکننده دندان از یک ماده زیستی مصنوعی 
درست کرده اند که می تواند رشد سلول های بنیادی را در پالپ دندان تحریک کند. این پرکننده 
مانند انواع معمولی در دندان تزریق شده و با نور فرابنفش جامد می شود.این ماده در شرایط 
آزمایشگاهی به تحریک فرآیند تکثیر و تفکیک سلول های بنیادی در عاج دندان می پردازد که 
نوعی بافت استخوانی سازنده دندان در زیر مینای سفید است.محققان بر این باورند که سلول های 
بنیادی مذکور در صورت استفاده در دندان آسیب دیده می توانند آسیب های ناشی از پرکردن 
عادی دندان را ترمیم کنند. در حقیقت، این ماده زیستی به دندان اجازه می دهد تا خود را ترمیم 
کند.به گفته آن ها، در آینده می توان تمام مواد پرکننده دندان را از این ماده احیاکننده ساخت تا 
دندان آسیب دیده بتواند خود را درمان کرده و میزان ناکامی ناشی از درمان های کنونی را کاهش 
داده و نیاز به عصب کشی را از بین ببرد.محققان توانستند با این تحقیق جایزه دوم گروه مواد 

را در رقابت فناوری های نوظهور انجمن سلطنتی شیمی انگلیس در سال جاری بدست آورند.

 افزایش کارایی گرمادرمانی در سرطان توسط محققان کشور

رباتی که مثل سمندر می خزد

محقق جوان ایرانی افق جدیدی در حوزه درمان نابینایی گشود
دانش آموخته دوره دکتری مهندسی پزشکی دانشگاه 
صنعتی امیرکبیر با طراحی و ساخت داربست ترمیم شبکیه، 
افق جدیدی در حوزه درمان نابینایی های ناشی از مشکلات 

شبکیه چشم گشود.
آزاده سپه وندی، مجری طرح اظهار داشت: ما در این 
طرح توانستیم برای اولین بار در دنیا، داربست هایی برای 
ترمیم بافت شبکیه چشم طراحی و تولید کنیم که توانایی 
نشر امواج الکترومغناطیس از خود دارند و قادر به تحریک 
سلول های شبکیه برای بازسازی بافت هستند.سپه وندی به 
تشریح ویژگی های طرح خود پرداخت و گفت: اکنون که 
مهندسی بافت شبکیه، افق روشنی را برای درمان نابینایی 
پیش رو قرار داده است، ما نیز کار تحقیقی خود را در این 
حوزه تعریف کردیم.به گفته این محقق جوان، درحال حاضر 
مهندسی بافت در گذارها و فراز و نشیب هایی که داشته 
است به این نقطه رسیده که سیگنال ها اثر بسیار مثبتی بر 
روند ترمیم بافت یا ایجاد یک بافت جدید دارند. از همین رو، 
ما نیز تمرکز خود را روی اثر سینگال الکترومغناطیسی بر 
روی روند رشد سلول ها )ترمیم بافت یا ایجاد بافت جدید( 
گذاشتیم.این دانش آموخته دکتری مهندسی پزشکی که در 
طرح تحقیقاتی خود دست به شبیه سازی فرآیند تاثیر امواج 
الکترومغناطیس در سلول های شبکیه زده است، گفت: در 
این طرح قصد داشتیم با اقتباس از عملکرد طبیعی شبکیه، 
اثر سیگنال های الکترومغناطیس را در روند رشد سلول ها و 
ترمیم یک بافت بررسی کنیم که مولد امواج الکترومغناطیس 
یادآور  بودند.وی  »لومینسنس«  ذرات  نانو  طرح،  این  ر  د
شد: این نانوذرات با نور مرئی، تحریک می شوند و حدود 

16 ساعت، نشر دارند بنابراین این نانوذرات را در بستری 
از پلیمر »کیتوسان« و »پلی کاپرو لاکتون« با درصدهای 
مختلف توزیع کرده و این کامپوزیت را الکترو ریسی کردیم 
و به این وسیله، داربست هایی ساختیم که برای مهندسی 
بافت شبکیه چشم مورد استفاده قرار گیرند و در عین حال، 
خاصیت نشر امواج الکترومغناطیس را داشتند یعنی در واقع، 
از خودشان نور تولید می کردند و این نور باید فیلتر و بهینه 
می شد که این بهینه شدن آن، متناسب با رفتار سلول ها 
در مجاورت داربست ها بود.سپه وندی بیان داشت: پس از 
بررسی تمام این موارد، کشت سلول را روی داربست هایی 
که ساخته بودیم انجام دادیم و رفتارهای مختلف سلول ها از 
جمله تکثیر، تمایز سلول و رشد سلول ها را مطالعه کردیم و 
نتایج بسیار خوبی در رابطه با رشد سلول گرفتیم.وی دستاورد 
اصلی این طرح پژوهشی را»تمایز سلولی« عنوان کرد که 
در جریان آن، سلول های 'پیش ساز شبکیه' در مجاورت 
داربست ساخته شده، به سلول های شبکیه تمایز پیدا کردند.

دانش آموخته دکتری دانشگاه امیربیر به نتایج موفقیت 
آمیز اجرای این طرح اشاره کرد و گفت: سلول های »پیش 
ساز« در واقع یک مرحله قبل از ساخت سلول های شبکیه 
کامل هستند و این امکان و پتانسیل را دارند که رشد کرده 
و تمایز پیدا کنند و تقسیم سلولی به گونه ای انجام شود 
که سلول های شبکیه ساخته شود، حال اگر این سلول ها 
در محیطی قرار بگیرند که شرایط مساعد باشد، رشد می 
کنند و چسبندگی و مهاجرت ایجاد می شود.وی با بیان اینکه 
مراحل آزمایشگاهی و سلولی طرح با موفقیت طی شده و در 
مرحله تست حیوانی قرار دارد، گفت: ابتدا قرار شد داربست 

ها را درون شبکیه چشم »موش« قرار دهیم اما پزشک جراح 
ما این کار را تایید نکرد و پیشنهاد داد آزمایش روی چشم 
مرغ انجام شود که درحال اجرای آن هستیم.وی در مورد 
نتایج مورد انتظار از این طرح برای درمان بیماران اظهار کرد: 
نتایج این طرح می تواند برای درمان بیمارانی که دچار آسیب 
شبکیه شده و شبکیه آنها به دلیل جراحت، سوراخ یا جدا 
شده و همچنین بیماران دیابتی که شبکیه آنها نازک شده 
است و در ریسک پارگی شبکیه و نابینایی قرار دارند، استفاده 
شود.آزاده سپه وندی به راهنمایی دکتر فتح اله مضطرزاده و 
دکتر مهناز اسکندری، چهار سال روی پروژه تحقیقاتی »اثر 
داربست لومینسنس کیتوسان - پلی کاپرو لاکتون بر ترمیم 
بافت شبکیه چشم« فعالیت کرده که نتیجه آن چندین ثبت 

اختراع و جایزه ملی و بین المللی بوده است.

پرنده ای که ماه ها بدون استراحت پرواز می کند
یک تیم تحقیقاتی بین المللی با رصد گونه ای خاص از پرندگان به خستگی ناپذیر بودن 

او به هنگام پرواز پی بردند.
یک تیم تحقیقاتی بین المللی متشکل از فرانسه، کانادا، انگلیس و آلمان با تحقیق بر روی 
گونه ای پرنده با نام »مرغ دله« متوجه شدند که این پرنده می تواند به مدت 2 ماه بدون 

استراحت، پرواز کند.
این تیم بین المللی با قرار دادن ردیاب های متعدد بر روی مرغ های دله و مطالعه آنها به 

مدت دو سال به این یافته جدید پی بردند.
با بررسی ردیاب ها مشخص شد که علت ماندگاری طولانی مدت مرغ دله در آسمان 

دو دلیل است.
نخست اینکه مرغ دله در جهت جریان هوای رو به بالا پرواز می کند که این امر باعث 
می شود تا انرژی بسیار کمی را مصرف کند و دوم؛ زمانیکه پرواز می کند و نیاز به صید 
غذا دارد با شیرجه زدن به سمت طعمه ای که از آب بیرون پریده آن را صید می کند و 
دیگر داخل آب نمی روند که این فرآیند به آنها کمک می کند تا به صورت بی وقفه به 

پرواز خود ادامه دهند.
در ادامه تحقیقات، محققین متوجه شدند که مرغ دله قادر به پیمودن 25۰ مایل در یک 
روز است. همچین مرغ دله با رفتن به ارتفاع 16۰۰ متری می تواند با بازکردن بالاهای خود 
و بدون بالا زدن در میان توده ای از هوای نازک سر بخورد و برای ساعت ها بدون مصرف 

انرژی پرواز کند.

عصب کشی دندان خاطره می شود

محققان دانشگاه آزاد اسلامی واحد همدان تلاش کردند 
فرایند  تحلیلی  و  آزمایشگاهی  همزمان  شبیه سازی  ا  ب

گرمادرمانی سرطان، کارایی این فرایند را بهبود بخشند.
 »هایپرترمیا« یا گرما افزایی به صورت کلی به معنای 
افزایش دمای بدن، بیش از میزان طبیعی است. دمای 
بالای بدن به طور معمول باعث بیماری می شود، اما افزایش 
کنترل شده  دما در بعضی از موارد برای درمان بیماری ها 

به ویژه سرطان به کار می رود.
بافت های  دمای  افزایش  شامل  فرایندی  رمادرمانی،  گ
حاوی تومور معمولاً تا بیش از 42 درجه  سانتی گراد است 
و هدف آن از بین بردن سلول های سرطانی است. این 
فرایند به طورمعمول با سایر روش های درمان سرطان مثل 
رتودرمانی و شیمی درمانی همراه می شود. این روش با  پ

بهره گیری از نانوذرات سوپر پارامغناطیس انجام می گیرد.
کنترل توزیع انرژی در داخل بافت های زنده با گسترش 
ابزارهای الکترونیک و سیستم های مدل سازی در دهه های 
گذشته بسیار موردتوجه بوده و پیشرفت قابل ملاحظه ای 

داشته است.محمدمهدی عطار، مجری طرح گفت: تعیین 
دقیق پارامترهای بهینه  فرایند حرارت دهی بافت به منظور 
سوپر  نانوذرات  کمک  به  سرطانی  تومورهای  رمان  د
پارامغناطیس، مهم ترین هدف این طرح بوده است؛ در این 
طرح، فرایند »هایپرترمیا« هم به صورت آزمایشگاهی و هم 
به صورت حل معادلات و کدنویسی مورد بررسی قرار گرفته 
است.وی ادامه داد: در این طرح که فرایند گرمادرمانی را 
به صورت دقیق شبیه سازی و مورد ارزیابی قرار گرفته، دوز 
دقیق نانوذرات، زمان استفاده و شدت میدان مغناطیسی، 
برای حذف یک تومور سرطانی با ابعاد مشخص تعیین شده 
است؛ از این طریق می توان در هزینه و زمان صرفه جویی 
نمود. به علاوه فرایند مذکور با کارایی و اثربخشی بالاتری 
انجام خواهد گرفت.عطار اظهار داشت: فرایند گرمادرمانی 
با سیال مغناطیسی یکی از فرایندهای زیرمجموعه  فرایند 
گرمادرمانی است؛ در این فرایند محل دقیق تومور سرطانی 
بدون آسیب رساندن به بافت های سالم اطراف تومور حرارت 
نانوذرات سوپر  از  دهی می شود.وی افزود: در این طرح، 

پارامغناطیس پایه آهن با قطر تقریبی 2۰ نانومتر به منظور 
اعمال فرایند گرمادرمانی استفاده شده است. این فرایند روی 
یک بافت مرده  حیوانی شبیه سازی شده و به منظور نزدیک تر 
کردن رفتار بافت مرده به بافت زنده، از یک سری عروق با 

جریان گردش خون مصنوعی استفاده شده است.
وی گفت: به علاوه، با استفاده از شبیه سازی رایانه ای و 
نسبت دادن روابط ریاضی به این بافت ها، پروفایل دمایی در 
حین گرمادرمانی برای از بین بردن یک تومور به شعاع ۳ 

سانتی متر مورد تحلیل و بررسی قرار گرفته است.
عطار در خصوص نحوه ی بهره گیری از فناوری نانو در 
پیشبرد اهداف طرح خاطرنشان کرد: گرمادرمانی به کمک 
نانوذرات سوپر پارامغناطیس پایه آهن یکی از مهم ترین و 
مؤثرترین راه ها برای درمان سرطان است؛ در این روش عامل 
تأثیرگذار دمای کوری این نانوذرات است که چنانچه بتوان 
آن را در ماکزیمم دمای مجاز در بافت )حدوداً 42 الی 4۳ 
درجه ی سانتی گراد( محدود کرد، می توان با اطمینان بالایی 

این روش درمانی را توصیه کرد.

موسسه فناوری فدرال سوئیس در لوزان یک ربات طراحی کرده که می تواند از یک سمندر در آب و خاک تقلید کند.
 این ربات به دانشمندان در درک بهتر حرکت دوزیستان و همچنین ارتقای دستگاههای عصبی-مصنوعی برای افراد فلج 
و معلول کمک خواهد کرد.دانشمندان با الهام از سمندر نیوت آجدار اسپانیایی یا Pleurodeles waltl، این ربات را "پلوربات" 
نامیده اند.این نخستین سمندر رباتیک این محققان نیست، اما نخستین نمونه ای است که بر اساس حرکت سه بعدی اسکلت 
نیوت ساخته شده است. آن ها با استفاده از فیلم های پرتوی ایکس از بالا و کنار بدن سمندر، 64 بخش از اسکلت نیوت را در 
زمان انجام حرکات مختلف در آب و روی زمین پیگیری کردند.استخوان های پلوروبات بصورت سه بعدی چاپ و مفاصل آن 
موتوری شده و مدار الکتریکی این ربات نیز مانند سیستم عصبی واقعی رفتار می کند.اگرچه این ربات از تعداد استخوان های 
کمتری نسبت به نیوت واقعی برخوردار است،  اما 2۷ موتور مختلف آن به جبران این کمبود پرداخته است.محققان دریافتند 
زمانی که بحث تقلید از حرکات حیوان به میان می آید، به مقداری کوچک سازی نیاز است. حرکت حیوان بطور ذاتی فرآیند 
پیچیده ای است. ابزارهای مدرنی مانند سینه رادیوگرافی، چاپ سه بعدی و محاسبه سریع به دانشمندان اجازه داد تا بیشتر 
به درک و تقلید از آن نزدیک شوند.مساله مهم برای پلوربات، فعل و انفعال بین تحریک الکتریکی نخاع سمندر و حرکت 
آن است. محققان امیدوارند تحقیقات عصبی آینده با شناخت چگونگی شبیه سازی این سیستم، بتوانند درک بهتری از 

سیستم های مشابه در انسان ها مانند بازو و پاها بدست بیاورند.

آرتروز در کمین افراد بالای 4۵ سال
یک متخصص ارتوپدی گفت : بیماری آرتروز یکی از شایع ترین بیماری های مفصلی و 

ارتوپدی است که افزایش سن باعث بوجود آمدن آن می شود.
مرتضی رجایی، جراح و متخصص ارتوپدی  اظهارداشت: آرتروز یا همان استئوآرتریت 
به معنی سائیدگی وتخریب مفصل است که از علائم آن می توان به تغییر شکل ، درد و 
محدودیت در تحرک مفصل اشاره کرد.رجایی، درباره درمان این بیماری بیان کرد: در 
بیماری های ارتوپدی ، درمان تنها در صورتی موفقیت آمیز است که بیمار نقش اساسی خود 
را در بهبود بیماری بپذیرد.وی ادامه داد: بنابراین هرچه دانش بیمار در مورد بدن خود و نوع 
مشکلی که دارد بیشتر باشد بهتر می تواند روش های درمانی را پذیرفته و ارتباط بین بیمار 
و پزشک بهتر برقرار می شود. وی غضروف مفصلی را از مشکلات بیماری آرتروز دانست و 
اظهار داشت: مشکل عمده در بیماری آرتروز، غضروف مفصلی است که البته پس از مدتی 
استخوان آن مفصل هم دچار مشکل می شود و امکان درگیری برای کلیه مفاصل وجود 
دارد. این جراح و متخصص ارتوپدی افزود: مفاصل زانو از شایع ترین محل مبتلا به بیماری 
آرتروز است و مفاصل انگشتان دست و پا ، ران ها، ستون فقرات از دیگر مفاصل درگیر 
این بیماری هستند.رجایی تاکید کرد: کششی که به وسیله عضلات به استخوان ها اعمال 
می گردد، باعث ایجاد حرکت استخوان ها می شود.وی افزود: در انتهای هر استخوان یعنی 
همان جائی که استخوان ها در کنار هم قرار می گیرند یک بافت سخت ولی در عین حال 
صاف و انعطاف پذیر تحت عنوان غضروف وجود دارد که انتهای هر استخوان را پوشش 
می دهد. این جراح و متخصص ارتوپدی فعالیت های مداوم و روزانه بدن را از دلایل آسیب 
دیدن مفاصل بیان کرد و گفت: به دلیل فعالیت های مدوام و روزانه بدن، مفاصل دائما در 
خطر ضربه و آسیب قرار دارند، این ضربه ها باعث ایجاد آسیب هایی به مفاصل، مخصوصاً 
غضروف های مفصلی می شوند.رجایی ادامه داد: این آسیب ها تا حد امکان توسط بدن 
ترمیم و بازسازی می شوند. این بدان معنی است که در طول عمر یک انسان، مفاصل بدن، 
به طور دائم، در یک پروسه آسیب دیدن و ترمیم شدن قرار دارند.این جراح و متخصص 
ارتوپدی ،درباره شروع بیماری آرتروز افزود: گاهی میزان شدت آسیب های مفاصل بیشتر 
از میزان قدرت ترمیمی بدن است و نمی تواند آسیب هایی با شدت معمول را ترمیم کند 
که در این شرایط، غضروف مفصلی آسیب دیده به مرور زمان تخریب می شود و بیماری 
آرتروز آغاز شود. وی تغییر شکل مفصل را از شایع ترین علائم آرتروز دانست و گفت: تغییر 
شکل مفصل یکی از شایع ترین علائم آرتروز است.رجایی ادامه داد: محدودیت در تحرک 
و قابلیت انعطاف مفاصل مبتلا، عدم وجود تب، وجود ورم در مفصل، ایجاد صدای سائیده 
شدن همراه با تحرک مفاصل مبتلا، خشکی و درد در ناحیه مفصل مخصوصا کمردرد نیز از 
دیگر علائم بیماری آرتروز است.این جراح و متخصص ارتوپدی تغییر آب و هوا را نیز از دیگر 
علائم آرتروز بیان کرد و افزود: تشدید درد در موارد تغییر آب و هوا )افزایش سرما و رطوبت 
هوا باعث افزایش شدت درد می شود(از دیگر علائم آرتروز است. رجایی چاقی را از دلایل 
افزایش بیماری آرتروز دانست و بیان کرد: یکی از فاکتورهای افزایش دهنده خطرمبتلا به 
آرتروز ازدیاد وزن یا همان چاقی است.وی در مورد تاثیرافزایش سن بر بیماری آرتروز گفت: 
افزایش سن باعث بوجود آمدن بیماری آرتروز می شود به طوریکه افراد بالای 45 سال 
به درجاتی از آرتروز مبتلا می شوند.رجایی ادامه داد: نشستن زیاد و طولانی مدت، انجام 
فعالیت هایی که به مفاصل فشار می آورند مانند فوتبال، قالی بافی، اعمال فشار به مفاصل 
به دلیل فعالیت های زیاد نیز از دیگر دلایل بوجود آمدن بیماری آرتروز است.این جراح و 
متخصص ارتوپدی درباره اقدامات پیشگیرانه برای جلوگیری از بروز بیماری آرتروز اظهار 
داشت: مصرف روزانه شیر تازه،  نگهداری وزن بدن در حد متناسب با قد ، انجام نرمش های 
کششی به صورت روزانه و مرتب و انجام فعالیت های فیزیکی در حد مناسب از اقدامات 

پیشگیرانه برای جلوگیری از بروز این بیماری است.

آسان ترین روش ها برای صافکاری شکم!
 یک متخصص تغذیه  گفت :افزایش وزن و بالا رفتن سایز شلوار زنگ خطر بزرگی است 

که زنان و مردان با مشاهده آن باید هرچه سریعتر برای لاغری اقدام کنند.
دکتر نیستانی ؛ در خصوص علت بزرگی شکم بیان کرد: توزیع بافت های چربی در 
بدن تحت تاثیر عوامل گوناگونی قرار دارد که از جمله مهم ترین آن عوامل هورمونی 
و ژنتیکی است؛ برای مثال در مردان توزیع بافت چربی بیشتر در ناحیه شکم است در 
صورتی که در زن ها بیشتر در ناحیه پایین تنه قرار دارد البته این امر در همه یکسان 
نیست و عوامل ژنتیکی در آن نقش بسیار مهمی دارد.وی ادامه داد: در زنان یائسه به دلیل 
تغییرات هورمونی تجمع چربی در اطراف شکم وجود دارد که این امر خطرناک است و 
باید از آن جلوگیری شود . نیستانی در مورد عواملی که از بزرگ شدن شکم جلوگیری 
می کنند توضیح داد : از آنجایی که ۷5درصد وزن بدن را چربی ها تشکیل می دهند مهم 
ترین عاملی که از بزرگ شدن شکم جلوگیری می کند کنترل وزن است. هرچقدر که 
وزن اضافه شود به همان میزان شکم بزرگ می شود حتی در بین زنان همراه با بالا رفتن 
وزن تجمع بافت های چربی در پایین تنه نیز افزایش می یابد. وی افزود: افزایش وزن و 
بالا رفتن سایز شلوار زنگ خطر بزرگی است. هرچه قدر وزن بالاتر رود برگرداندن آن به 
حالت اویهل دشوارتر است . برای مثال : وقتی وزن از ۷۰ کیلو به ۷5 کیلو افزایش می 
یابد، بازگرداندن آن به ۷۰ کیلو بسیار آسان تر از هنگامی است که وزن از ۷۰ به 86 کیلو 
افزایش  پیدا کند.نیستانی استفاده از هرم غذایی و پیروی از تغذیه سالم را ضروری دانشت 
و اظهار داشت: داشتن نظم غذایی ، مصرف متعادل مواد غذایی و نحرک بدنی را از مهم 
ترین عوامل کاهش وزن است.وی با رد این موضوع که شکم آخرین جایی است که لاغر 
می شود، گفت : بافت های چربی شکم سریع تر نوسازی می شوند و ملاحظات درمانی  به 

خصوص در زن ها بیشتر جواب می دهد.

قرص های "خواب آور" را دور بریزید

 قوی ترین قرص خواب آور طبیعی کشف شد!
با نوشیدن یک فنجان از این نوشیدنی جادویی بی خوابی درمان شده و می توان خواب 

شیرین و عمیق راتجربه کرد.
به گزارش گروه علمی پزشکی باشگاه خبرنگاران؛ اگراز آن دسته از افراد هستید که از 
بی خوابی رنج می برید، ما به شما یک نوشیدنی توصیه می کنیم که با مصرف فقط یک 

فنجان از آن قبل از رفتن به رختخواب مثل یک کودک خواب شیرینی تجربه می کنید.

این نوشیدنی از ترکیب شیر و عسل بدست می آید این 2 ماده غذایی به طور مجزا در 
درمان بی خوابی و بدخوابی موثر بوده اما زمانی که با هم استفاده شوند با نوشیدن آن به 
سرعت شما را در یک خواب شیرین فرو می برد.عسل یک غذای بسیارخاص بوده و با وجود 
اینکه حاوی مواد قندی است می تواند درکنترل و افزایش سطح ترشح انسولین کمک 
کند،همچنین این ماده غذایی در آزاد کردن تریپتوفان درمغز شما نیز نقش به سزایی دارد.

تریپتوفان معمولا به سروتونین که عامل تحریک و ایجاد احساس آرامش است و سپس 
سروتونین به ملاتونین  که به فرآیند خواب و راحت خوابیدن کمک کرده تبدیل می شود.  
این نوشیدنی به طرز شگفت آوری با تاثیر بر آرامش بدن بی خوابی و بدخوابی را دور کرده 

و خواب شیرین و عمیق را به شما هدیه می دهد.
طرز تهیه این معجون جادویی:

شیر یک فنجان سر خالی)18۰ گرم(
عسل  1 قاشق چای خوری

عصاره وانیل 1 قطره
دستور العمل:

شیر را در یک ظرف ریخته و بر روی حرارت قراد دهید تا کمی گرم نشود مراقب باشید 
که شیر نباید جوشانده شود.

ظرف را از روی حرارت برداشته و شیر رادر یک لیوان ریخته و عسل و وانیل را به آن 
اضافه کرده و خوب هم بزنید.

کافی است برای رسیدن به خاصیت این معجون جادویی قبل از به رختخواب رفتن به 
آرامی و کم کم آن را بنوشید.

اگر شما از  افرادی هستید که از مشکل عدم تحمل لاکتوز رنج می برید، می توانید شیر 
را با نوع بدون لاکتوز آن یا شیر بادام، برنج یا سویا جایگزین کنید.

خانم های باردار،استفاده از رنگ های خوراکی 
شیمیایی ممنوع!

 یک متخصص تغذیه  گفت :مواد شیمیایی و رنگی با تولید سم در بدن باعث ایجاد 
مسمومیت می شوند.

جعفریان ؛ با اشاره به مواد شیمیایی و نگهدارنده موجود در مواد غذایی اظهار داشت: 
مواد رنگی موجود در نگهدارنده ها سبب بروز مسمومیت  در بدن شده و این کار با تولید 

سم همراه است.
وی ادامه داد: مواد رنگی غیر مجاز روی سیستم ایمنی اثر گذاشته وسبب ایجاد تهوع 
،استفراق ،اسهال ،تب در بدن افراد شده که در موارد خیلی حاد منجر به مرگ می شود.

این متخصص تذیه در خصوص راه های جلوگیری از مسمومیت ، گفت: دقت در نگهداری 
و پخت غذا و آگاهی یافتن از تاریخ انقضای محصولات ما را در رهایی از مسمومیت یاری 

می کند.
جعفریان یاد آورشد:  :تغییرات آب و هوایی)فصلی( خود ذاتا تاثیر گذار نبوده ولی زمینه 

را برای مسمومیت فراهم می کند.
وی تاکید  کرد: در کودکان،افراد سالمند و زنان بار دار ریسک ابتلا به مسمومیت بیشتر 
است که بهترین اقدام برای این گروه های سنی مراجعه به پزشک و پرهیز از درمان های 
خودسرانه است. این متخصص تغذیه عنوان کرد: زنان باردار به علت ضعیف بودن سیستم 
ایمنی بدن باید از مصرف مواد غذایی چون گوشت نیم پخت ، مرغ ،تخم مرغ و غیره که 

زمینه را برای مسمومیت فراهم می کند، جلوگیری کنند.



اجتماعی 6

امانت الهی در دستان انسان
بحث مهم تبیین حقیقت امانت است. دانشمندان شیعه 
و اهل سنت در بیان ماهیت امانت، احتمالات بسیاری بیان 

کرده اند که در اینجا به چند دیدگاه اشاره می شود.
 الف( آن امانت بزرگ که همه از تحمل آن سر باز زدند 
و تنها انسان آن را پذیرفت تکلیف و مسئولیت است، انسان 
بسیاری از کمالات وترقیات خود را در پرتوی تکلیف و قانون و مسئولیت قانونی طی می 

کند. )مجموعه آثار ، ج22، ص 1۳۰(
ب( امانت همان صورت پذیرفته شده خلافت است ، خلافت از ناحیه خدا عرضه 
می شود که او این پایگاه بلند را به انسان می بخشد، امانت و خلافت عبارت است از 
استخلاف و استئمان، یعنی به جانشینی برگزیدن، به امانت گرفتن و تحمل کردن بار 

سنگین آن.
ج( منظور همان امانت های مردم است، چنانکه امام صادق در زمینه عدم غش در 

معامله، به این آیه استدلال فرمود. )تهذیب الاحکام، ج 6، ص۳52(.
د( امانت الهی همان قابلیت تکامل به صورت نامحدود است که آمیخته با اراده و اختیار و 

رسیدن به مقام انسان کامل و بنده خاص خدا و پذیرش ولایت الهی است.
ه( مراد از این امانت ،کمالی است که از ناحیه داشتن اعتقادات حق و نیز تلبس به اعمال 
صالح و سلوک طریق کمال حاصل می شود. به اینکه از حضیض ماده به اوج اخلاق ارتقا 
پیدا کند و خداوند انسان حامل آن امانت را برای خود خالص کند، این معنا می تواند مراد 
از امانت باشد،چون کسی تنها خدا و متولی امور اوست و جز ولایت الهی هیچ موجودی از 
آسمان و زمین در امور او دخالت ندارد، پس مراد از این امانت، ولایت الهی و کمال است و 

مقصود از حمل انسان نیز دارا بودن صلاحیت استعداد است.

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم تاکید کرد: 

 توجه به آموزش برای مقابله با
 آسیب های اجتماعی

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم گفت: مردم این استان در کمک به 
یکدیگر و یاری رساندن به افراد نیازمند در سطح کشور نمونه هستند و می توان از این 
ظرفیت برای کاهش آسیب های اجتماعی قم که وجود آنها مناسب این استان نیست، 

استفاده کرد. 
احد جمالی روز یکشنبه در سومین کارگروه اجتماعی و فرهنگی استان قم در تالار امام 
رضا)ع( فرمانداری قم با اشاره به اینکه برای مقابله با ناهنجاری های اجتماعی باید همه 
مردم با نیت خدمت در صحنه باشند افزود: مردم قم با هر روحیه سیاسی و اجتماعی 
جوانمرد هستند و به همین خاطر قم مرکز انتشار انقلاب شده است.وی اضافه کرد: کمک 
های بی نظیر مردم قم به نهادهایی همچون کمیته امداد و بهزیستی به خصوص در ماه 
مبارک رمضان امیدوار کننده است و می تواند نقش مهمی در توانمند سازی نیازمندان 
داشته باشد، چرا که این نهادها در خط اول مقابله با فقر و سایر آسیب های اجتماعی و 
فرهنگی هستند. وی هم چنین با اشاره به اهمیت بحث آموزش برای مقابله با آسیب های 
اجتماعی بیان کرد: استفاده از ظرفیت های مراکز مشاوره در موضوع ازدواج می تواند تا 
حد زیادی در کاهش طلاق های احتمالی موثر باشد.جمالی در خصوص موضوع اعتیاد نیز 
گفت: استان قم در مسیر انتقال مواد مخدر قرار دارد و به همین خاطر سال گذشته حدود 
9 تن مواد مخدر در این استان کشف و ضبط شد که این نشان دهنده عملکرد خوب 
نیروی انتظامی و دستگاه قضایی قم است.وی افزود: با وجود این حجم بالای کشفیات 
برای مقابله با اعتیاد جوانان استان باید همه دستگاه ها با تمام ظرفیت به میدان آمده و به 
نیروی انتظامی و دستگاه قضایی کمک کنند. وی ادامه داد: حاشیه نشینی مشکل دیگری 
است که به دلیل طی کردن مسیر توسعه یافتگی کشور در استان قم شاهد آن هستیم و 
بسیاری از افراد آبرومند به دلیل مشکلات مالی در مناطق حاشیه ای شهر ساکن می شوند 

که این موضوع باعث به وجود آمدن آسیب های اجتماعی بسیاری می شود.

مدیرکل دفتر امور اجتماعی استانداری قم: 

کاهش طلاق اولویت نخست
 سیاست های اجتماعی قم است 

مدیرکل دفتر امور اجتماعی استانداری قم گفت: از میان پنج آسیب اولویت دار 
اجتماعی، کاهش آمار طلاق اولویت نخست سیاست های فرهنگی و اجتماعی این استان 

می باشد که برای مقابله با آن سند راهبردی تدوین شده است. 
عطاء الدین قاسمی روز یکشنبه در سومین کارگروه تخصصی امور اجتماعی و فرهنگی 
استان قم در تالار امام رضا)ع( فرمانداری قم افزود: طلاق، حاشیه نشینی، اعتیاد، آسیب 
های اخلاقی و مسائل حاد اجتماعی مهمترین آسیب هایی هستند که شهروندان و خانواده 
ها را تهدید می کنند که از این میان تلاش برای کاهش آمار طلاق به خاطر مشکلات 
بسیاری که به همراه دارد در اولویت اول قرار دارد.وی با اشاره به اهمیت موضوع آموزش 
در کاهش آمار طلاق بیان کرد: اداره کل بهزیستی استان قم با استفاده از ظرفیت ها و 
تجربه های خوبی که در حوزه مقابله با معضل اجتماعی طلاق دارد اقدام های مناسبی 
برای پیشگیری از آن انجام داده است.وی با بیان اینکه اداره کل ورزش و جوانان استان قم 
در سال جاری آموزش 11 هزار زوج را هدف گذاری کرده است ادامه داد: توجه به آموزش 
های پیش از ازدواج به منظور پیشگیری و مداخله در زمان انجام طلاق برای منصرف کردن 
طرفین و همچنین حمایت از زنان و مردان پس از طلاق از جمله راهکارهایی است که می 
تواند از آسیب های این ناهنجاری اجتماعی بکاهد. مدیرکل دفتر امور اجتماعی استانداری 
قم بیان کرد: طلاق باعث می شود فرزندان پس از جدایی پدر و مادر از یکدیگر دچار آسیب 
های اجتماعی جدی شوند که برای مقابله با آن باید وقت و هزینه زیادی اختصاص داد. وی 
افزود: برای جلوگیری از آسیب دیدن روحیه فرزندان طلاق باید مکان ملاقات آنها با والدین 
خود از کلانتری ها به مکان دیگری منتقل شود که شرایط خاص محیط های نظامی را 
نداشته باشد.قاسمی گفت: بر اساس گزارش های تحلیلی از طلاق های انجام شده در قم 
در 1۰ سال اخیر سند راهبردی طلاق تدوین شده است و تمام تلاش نهادهای حمایتی 
استان این است که با آموزش و آگاه سازی زوج های جوان نسبت به آسیب های طلاق 
شاهد کاهش هرچه بیشتر آن در قم باشیم و در همین رابطه با همکاری مراکز مشاوره 
و دستگاه قضایی از ورود بسیاری از پرونده های طلاق به محاکم جلوگیری شد.وی در 
خصوص کاهش معضل حاشیه نشینی در اطراف شهر قم نیز بیان کرد: این مساله در 
کمیته ای تخصصی با همکاری نهادهای مختلف همچون شهرداری در دست بررسی است 
و راهکارهای عملی مقابله با آن ارائه شده است.وی افزود: حاشیه نشینی بستر ورود به 
سایر آسیب های اجتماعی و ناهنجاری های اخلاقی است و به همین دلیل مقابله با آن بر 
اساس دستور وزارت کشور در اولویت برنامه های استانداری هاست.مدیر کل دفتر اجتماعی 
استانداری قم گفت: بر اساس تحقیق های صورت گرفته پیرامون آسیب های اجتماعی و 
فرهنگی، اعتیاد مشکل بزرگی است که برای مقابله با آن لازم است شهروندان و به خصوص 
جوانان در این موضوع آموزش ها لازم را فرا گرفته و توانمند شوندوی افزود: استفاده از 
ظرفیت های نیروی انتظامی و دستگاه قضایی در کنار بهره گیری از نظرهای کارشناسان 

این حوزه برای مقابله با معضل اعتیاد ضروری است.

فرماندار قم خبرداد: 

شناسایی آسیب های اجتماعی مناطق مختلف قم 
فرماندار قم با بیان اینکه هر کدام از مناطق قم در معرض آسیب های اجتماعی خاصی 

قرار دارد، از شناسایی آسیب های اجتماعی مناطق مختلف این شهر خبر داد. 
رضا سیار روز یکشنبه در سومین کارگروه تخصصی امور اجتماعی و فرهنگی استان قم در 
تالار امام رضا)ع( فرمانداری قم افزود: برای مقابله با ناهنجاری ها و آسیب های اجتماعی در 
ابتدا لازم است در خصوص آنها اطلاعاتی وجود داشته باشد که در همین راستا دستگاه های 
مسئول استان به شناسایی مشکلات مناطق مختلف پرداختند و آسیب های هر منطقه را به 
تفکیک مشخص کردند.وی با اشاره به وجود برخی از مناطق حاد از لحاظ وجود ناهنجاری 
های اجتماعی در استان قم بیان کرد: کانون های جمعیتی در هر منطقه ای با آسیب های 
به خصوصی مواجه هستند و نمی توان برای همه آنها یک راهکار تجویز کرد. وی ادامه داد: 
آسیب های منطقه آذر با منطقه سالاریه متفاوت است و به همین علت باید برای مقابله با 
ناهنجاری ها و آسیب ها در هر منطقه با توجه به شرایط و موقعیت آن برنامه ریزی کرد.سیار 
گفت: اطلس آسیب های مناطق جغرافیایی مختلف قم با همکاری نیروی انتظامی، بسیج 
محلات و سایر دستگاه های مسئول تدوین شده است و بر اساس آن می توان راهکارهای 
مقابله با آسیب های اجتماعی و کاهش ناهنجاری ها را به سرعت به حالت عملیاتی درآورد.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم :

بازار فروش محصولات تولیدی مددجویان
 در قم راه اندازی می شود 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم از راه اندازی بازار فروش عرضه 
محصولات تولیدی و خدماتی مددجویان زیر نظر کمیته امداد در قم خبر داد. 

عبدالله جلالی روز یکشنبه در سومین کارگروه تخصصی امور اجتماعی و فرهنگی 
استان قم در تالار امام رضا)ع( فرمانداری قم افزود: بر اساس یک طرح ملی و با حمایت 
استانداری و سایر دستگاه های استان قم، راه اندازی واحدهای تولیدی و توزیع کالا و ارائه 
خدمات به منظور کمک به مددجویان و توانمندسازی خانواده های زیر پوشش کمیته 

امداد، دنبال می شود.

گزارش از زهرا اسدی

در حالی که اغلب مردم فکر می کنند استان قم یک 
استان کویری است اما بسیاری از روستاهای این خطه 

دارای جاذبه های گردشگری شگرف هستند. 
فصل تابستان فصل گشت و گذار در دل طبیعت 
فرارسیده و کمتر کسی است که در این فصل به مناطق 
بکر وخوش  آب و هوا گذری نداشته باشد. شاید این 
امر که سفر به استان قم نیز می تواند یکی از مقاصد 
گردشگری به حساب آید در ابتدا به دلیل حاکم بودن 
شرایط جوی گرم و خشک در این استان کمی تعجب 
برانگیز باشد اما در واقع باید گفت که استان قم، کویری 
و  را در دل خود جای داده است که صافی آسمان 
درخشش ستارگانش در شب چشمان کویر دوستان را 
به سوی خود خیره می سازد و روستاهای خوش آب و 
هوایش نیز می تواند میزبان سایر مسافران به استان باشد.

در استان قم روستاهای بسیاری وجود دارد که هر 
کدام نوعی متفاوت از شرایط جوی را دارا هستند. یک 
روستا در دامنه یک کوه پربرف و رودخانه و آبشار جای 
گرفته و روستایی دیگر در دل کویر با سقف هایی گنبدی 
شکل ظاهر می شود که همین ویژگی این استان را از 
دیگر استان ها متمایز می سازد و سبب می شود که قم 
بتواند هم مقصد گردشگران و طبیعت دوستانی باشد 
که آرامش خود را در دل کویر می  جویند و هم افرادی 
که سلامت و طراوت خود را در کنار آب های جاری و 

باغ های پر گل جستجوگرند.
طبق آمار سالانه حدود 2۰ میلیون نفر به استان قم 
سفر می کنند اما هدف اکثر این مسافران از سفر به استان 
زیارت حرم حضرت معصومه)س( و مسجد مقدس 
جمکران است و پس از زیارت نیز قم را ترک کرده 
و به سوی استانی دیگر رهسپار می شوند که بی شک 
این مسئله به دلیل عدم آشنایی با دیگر ظرفیت های 
گردشگری در استان است. از این روی ضروری است 
با برشمردن و تعریف برخی از این ظرفیت ها طبیعت 
دوستان را با مناطق بکر در استان کویری قم آشنا کرد.

منطقه کهک از جمله مناطق ییلاقی و خوش آب و 
هوا در این استان است. در اطراف این شهر روستاهایی 
وجود دارد که آب و هوای معتدل و کوهستانی آنها 
طراوتی خاص را برای ساکنان این منطقه به ارمغان 
آورده است. کوه های مرتفع و آب های شیرین و گوارا و 
باغ های گیلاس نیز زینت بخش روستاهای این منطقه 
از کویر است که به جذب توریست و سرمایه گذاران 
منجر شده است. در این منطقه مجتمع های تفریحی 

و توریستی فراوانی احداث شده است که از جمله آنها 
می توان به کلبه سبز، کشتی آبی، کوهستان پارک، باغ 
سنگی اشاره کرد. روستاهای زیبایی همچون بیدهند، 
وشنوه، فردو، خاوه و... نیز از جمله روستاهای ییلاقی در 

شهر کهک است.
روستای فردو که در این منطقه قرار دارد و وجه تسمیه 
آن به فردوس به معنی بهشت باز می گردد روستایی 
است که در فاصله 4۷ کیلومتری از قم جا خوش کرده 
و از سه جهت شرق، جنوب غربی و جنوب شرقی به 
ترتیب به کو ه های سلطان سعید شاه، کوه چال و کوه 
عبدالوهاب می رسد. در این روستا آبشاری زیبا وجود دارد 
که در دامنه های کوه برف انبار جاری شده است و همین 
طبیعت جلوه ای زیبا به این روستا بخشیده است. هرچند 
که این روستا در ذهن مردم بیشتر با سایت هسته ای 

مشهور شده که البته کیلومترها با آن فاصله دارد.
از دیگر جاذبه های طبیعی استان می توان به دهستان 
قاهان در بخش خلجستان اشاره کرد. آنچه به گردشگری 
در این منطقه رونق بخشیده وجود دره ای به نام کهندان 
در روستای ونان است. دره ای مملو از گیاه ریواس که در 

فصل بهار قمی ها را به سوی خود جذب می کند.
روستای دستگرد نیز روستایی واقع شده در دامنه کوه 
که با تعدد قنات ها در دل خود مامنی برای گردشگران 
شده است. در این روستا آنچه بیش از قنات ها جذب 
گردشگر می کند وجود بقعه متبرکه امامزاده حلیمه 
خاتون از نوادگان امام موسی کاظم )ع(  است که عاشقان 

الهی را برای زیارت فرا می خواند.
غار وشنوه نیز درفاصله  6۰ کیلومتری با مرکز استان 
و در کوهستان اردهال قرار دارد در این کوهستان چهار 
چاله وجود دارد که در درون یکی از این چاله ها آب 
فراوان یافت می شود که این آب ها از شکاف کوه سرازیر 

می شوند و به شکل چشمه جریان می یابند.
تالابی است که در 4۰ کیلومتری  حوض سلطان 
شمال استان با مساحتی حدود 24۰ کیلومتر مربع قرار 
دارد و در فصل بارش ها مامن پرندگان مهاجری می شود 
را  این تالاب پرهای خود  برای سیراب شدن در  ه  ک

گسترانیده اند.
صرف تعریفی خاص از یک روستا نمی تواند منجر به 
توسعه توریسم در استان شود. آنچه به تقویت توریسم 

در یک منطقه کمک می کند ایجاد زیرساخت های لازم 
رای گردشگری و امتیاز بخشی به روستاهای هدف  ب
سال های  موجود طی  اخبار  طبق  است.  ردشگری  گ
اخیر تعداد ۳1 روستای استان برای اجرای طرح هدف 
گردشگری در نظر گرفته شدند تا به صورتی شفاف و 
دقیق ظرفیت گردشگری هر روستا مشخص و توسعه در 

آن خصوص صورت گیرد.
مجید عرب خراسانی مسؤول اجرای طرح توسعه 
روستایی منابع طبیعی استان با بیان اینکه طرح توانمند 
سازی روستاییان طرحی برای توسعه روستایی استان 
است، گفت: اکنون این طرح در روستاهای خلج آباد، 
خدیجه خاتون، علی اباد، چشمه علی و طایقان در دستور 

کار است.
وی با بیان اینکه در این راستا به دنبال افزایش سرمایه 
و افزایش مشارکت سرمایه گذاران بودیم که برای این امر 
به ایجاد یک صندوق در قالب 28 گروه پرداختیم، افزود: 
خوشبختانه استقبال خوبی در این زمینه صورت گرفت 

و سرمایه گذاران خوبی جذب شد.
از  پیشگیری  را  طرح  این  از  هدف  رب خراسانی  ع

مهاجرت روستانشینان به شهر عنوان کرد و ادامه داد: 
وسعه اشتغال در روستاها هدف ماست و برای این  ت
مهم توانمندی های روستاییان را در نظر داشته و توسعه 

روستایی را طبق ظرفیت روستایی به پیش می بریم.
وی با بیان اینکه با همراهی و مشارکت روستایی ها 
کشت نهال در 4۳ هکتار از زمین های روستایی با اعتبار 
65 میلیون تومان انجام شده است، تصریح کرد: طرح 
توانمندسازی روستاییان طی پنج سال صورت می گیرد 
که این طرح به شکل مشارکتی با همیاری روستاییان به 

مرحله اجرا در می آید.
مرتضی آقاجانی کارشناس گردشگری نیز در گفتگو با 
خبرنگار فارس با بیان اینکه گردشگری از جمله راه های 
توسعه پایدار در مناطق شهری و روستایی است، گفت: 
استان قم در منطقه ای از جغرافیا واقع شده است که 
خشک بودن و کم آبی امکان توسعه بخش دامداری و 

کشاورزی را از افراد سلب کرده است.
وی با اشاره به اینکه روستاهای این استان دارای آب 
و هوای معتدل هستند، ادامه داد: با توسعه گردشگری 
در روستاهای استان می توان دیگر خلأ های موجود در 

استان را جبران کرد.
آقاجانی با تاکید بر تاثیر مثبت گردشگری بر اقتصاد 
گفت: به دلیل وجود منابع خدادادی در روستاها توسعه 
گردشگری روستایی در استان به آسانی امکان پذیر بوده 
و به هزینه های اندکی نیازمند است که باید توسعه 
قرار  مسؤول  سازمان های  کار  دستور  در  ردشگری  گ

بگیرد.
وی با بیان اینکه باید با اطلاع رسانی از این ظرفیت ها 
به جذب سرمایه گذار پرداخت، افزود: مسؤولان باید با 
هدایت و راهنمایی سرمایه گذاران آنها را به سوی تقویت 
این بخش سوق دهند و تسهیلات مورد نیاز را نیز در 

اختیار آنها قرار دهند.
بی شک یکی از صنایع سود ده و اثر گذار در توسعه 
اقتصادی صنعت گردشگری است که باید توجه به 
توسعه و تقویت بخش گردشگری مورد نظر قرار گیرد. 
صنعت توریسم علاوه بر شکوفایی اقتصادی نقشی مهم 
در ایجاد اشتغال دارد و همچنین توریسم روستایی 
می تواند مهاجرت از روستاها را به حداقل ممکن برساند 
و بسیاری از معضلات اجتماعی را کاهش دهد. توسعه 
صنعت گردشگری به ارتقای فرهنگ کمک می کند و 
معرفی برای فرهنگ غنی هر منطقه به حساب می آید. 
به واقع توسعه گردشگری در استانی که ام القرای جهان 
تشیع است می تواند زمینه تبلیغ دین و فرهنگ اسلامی 

را برای گردشگران خارجی فراهم سازد.

نادیده های گردشگری تابستانی قم

از باغات گیلاس تا چشمه های كوهسار! 
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رئیس پلیس شرق استان تهران  خبرداد:

ناکامی آدم ربایان در شرق استان تهران 
رئیس پلیس شرق استان تهران از دستگیری دو نفر آدم ربا در جریان تلافی خصومت 

شخصی خبر داد.  
سرهنگ عبدالرضا ناظری در مصاحبه با خبرنگار پایگاه خبری پلیس در تشریح این خبر 
گفت: هفتم تیر ماه سال جاری، گزارشی در خصوص ربودن فردی ۳5 ساله در یکی از مغازه 
های موبایل فروشی شهرستان پاکدشت توسط دو نفر با یک دستگاه پژو پارس به پلیس 
گزارش شد که با توجه به اهمیت موضوع دستور ویژه پیگیری سریع پرونده صادر شد و 
تیمی مجرب از پلیس شهرستان بررسی موضوع را آغاز کردند.  وی افزود: شاکی که خود 
را برادر فرد ربوده شده معرفی کرده بود پس از مراجعه به یگان انتظامی اظهار داشت که 
آدم ربایان با وی تماس تلفنی گرفته اند و خواهان تحویل یک دستگاه لب تاپ و  گوشی 
تلفن همراه که حاوی تصاویر دخترخاله آنها است، شدند . این مقام ارشد انتظامی تصریح 
کرد: ماموران پس از بررسی موضوع متوجه منکراتی بودن پرونده شده که در  همین رابطه 
با همکاری شاکی در یک قرار صوری دو متهم اصلی شناسایی و در یک عملیات غافلگیرانه 
دستگیر می شوند. رئیس پلیس شرق استان تهران اذعان داشت: متهمان در همان لحظات 
اولیه بازجویی به جرم خود اعتراف و  نشانی محل اختفاء فرد ربوده شده را در یک گاوداری 
واقع در روستای فیلستان به پلیس می دهند و علت اقدام خود را مزاحمت ناموسی این فرد 
برای دختر خاله خود عنوان می کنند.    ناظری ادامه داد: ماموران بلافاصله فرد ربوده شده 
را در آدرس اعلامی پیدا و به دلیل جراحات ناشی از ضرب و شتم ، وی را به بیمارستان 
منتقل می کنند.فرمانده انتظامی شرق استان تهران از تشکیل پرونده اولیه و تحویل متهمان 
به مراجع قضائی خبر داد و افزود: نیروی انتظامی به هیچ وجه اجازه نمی دهد تا عده ای 
هنجارشکنی را دستاویزی برای گریز از قانون قرار دهند و در مقابله با آنها مانند سدی 

مستحکم خواهد ایستاد.

جانشین فرمانده انتظامی استان لرستان  خبرداد:

دستگیری سه کلاهبردار در خرم آباد 
جانشین فرمانده انتظامی استان لرستان ، از دستگیری سه کلاهبردار و کشف 8 میلیارد 

و ۷۰۰ میلیون ریال کلاهبرداری در شهرستان خرم آباد ، خبر داد. 
سرهنگ علی احمدی تبار  گفت :  در پی مراجعه چند شهروند خرم آبادی به اداره مبارزه 
با جعل و کلاهبرداری پلیس آگاهی استان مبنی بر اینکه سه نفر به هویت معلوم مبلغ 8 
میلیارد و ۷۰۰ میلیون ریال از آنان کلاهبرداری کرده اند، موضوع بصورت ویژه در دستور 
کار این پلیس قرار گرفت.  وی افزود : ماموران با کارهای اطلاعاتی سه کلاهبردار را در خرم 
آباد شناسایی و دستگیر کردند. جانشین انتظامی لرستان ، اظهار داشت : متهمان به جرم 
خود اعتراف و اذعان کردند ، با ترفند های متقلبانه به عنوان اینکه دارای قرارداد ثبتی با یک 
شرکت معروف هستند و در امر خرید و فروش خودرو های ایرانی و خارجی فعالیت دارند ، با 
اقساط مناسب و با نازلترین قیمت قادر به تهیه و خرید خودرو برای عموم می باشند ، با این 
شیوه و شگرد تبلیغاتی و بازار یابی عده ای از شهروندان را اغفال و از آنان کلاهبرداری کرده 
اند. احمدی تبار با اشاره به اینکه تا کنون 12 مالباخته شناسایی شده است ، گفت: از سه 
متهم مبلغ 8 میلیارد و ۷۰۰ میلیون ریال کلاهبرداری کشف و تحویل مراجع قضائی شدند

استاد موسیقی، دختران را سرکسیه  نام  به  ردی که  م
می کرد، توسط پلیس شناسایی و دستگیر شد.

به گزارش گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان، 21 
اردبیهشت ماه، خانم جوانی با مراجعه به کلانتری 118 
ستارخان به مأمورین اعلام کرد که بهمراه فردی بنام "ایمان . 
ش" جهت تعویض خودرو شخصی اش و خرید یک دستگاه 
خودرو جدید به یک نمایشگاه خودرو مراجعه کرده است که 
در ادامه این شخص با سرقت چک بین بانکی به مبلغ 2۰ 

میلیون تومان ، از محل متواری شده است . 
پرونده در پایگاه دوم پلیس آگاهی تهران بزرگ : 

با تشکیل پرونده مقدماتی با موضوع سرقت و به دستور 
بازپرس شعبه چهاردهم دادسرای ناحیه 2 تهران ، پرونده 
جهت رسیدگی در اختیار پایگاه دوم پلیس آگاهی تهران 

بزرگ قرار گرفت . 
اظهارات مالباخته : 

مالباخته پس از حضور در پایگاه دوم پلیس آگاهی تهران 
بزرگ به کارآگاهان گفت : "چندی پیش ، برای دیدن اجرای 
برنامه ی موسیقی زنده به یکی از تالارهای هنری رفته بودم 
که در آنجا با شخصی بنام ایمان آشنا شدم که خودش را 
فارغ التحصیل رشته هنر و استاد موسیقی معرفی کرده بود؛ 
این شخص همیشه با یک دستگاه خودرو بنز ] مدل بالا [ 

تردد می کرد و مدعی بود که رهبر ارکست یکی از گروه 
های موسیقی مشهور کشور است . آشنایی من با ایشان ادامه 
داشت تا نهایتا وی پیشنهاد داد تا بنده نسبت به تعویض 
خودرو خود و خرید یک دستگاه خودرو مدل بالاتر اقدام 
نمایم . با ترغیب ایشان قبول کردم تا خودروی خود را تعویض 
کنم ؛ با مراجعه به یک نمایشگاه خودرو اقدام به فروش خودرو 
کردم و صاحب نمایشگاه نیز پول خودرو در قالب یک فقره 
چک بین بانکی به مبلغ 2۰ میلیون تومان پرداخت کرد ؛ در 
زمان تحویل گرفتن چک بین بانکی ، ایمان از اعتماد من به 
خودش استفاده کرده و چک را تحویل گرفت و آنرا داخل 
کیف خودش گذاشت ؛ به قصد نقد کردن چک از داخل 
نمایشگاه بیرون آمدیم و به سمت بانک شعبه خیابان شادمان 
حرکت کردیم که ناگهان در مقابل شعبه بانک و پس از پیاده 
شدن بنده از ماشین ، ناگهان ایمان به سرعت از محل متواری 
شد " .  مالباخته در ادامه اظهاراتش به کارآگاهان گفت : " 
چندین روز ، با تماس های مکرر ایمان را تهدید به شکایت 
کردم ؛ او نیز نهایتا یک فقره چک بانکی برایم ارسال کرد اما 
در زمان مراجعه به بانک متوجه شدم که چک سرقتی است" 
؛ با ارائه چک مسروقه از سوی مالباخته و انجام تحقیقات 
تکمیلی ، کارآگاهان اطلاع پیدا کردند که چک مذکور متعلق 
به احدی از شهروندان است که دسته چک بانکی اش در 
اردیبهشت ماه سال جاری و به شیوه سرقت داخل منزل 
سرقت شده و شکایت وی نیز در پایگاه هشتم آگاهی در حال 

رسیدگی است . 
شناسایی تعداد دیگری از شکات و مالباختگان : 

با توجه به شیوه و شگرد متهم پرونده در سرقت از مالباخته 
و در بررسی پرونده های مشابه ، کارآگاهان موفق به شناسایی 
تعداد دیگری از مالباختگان بویژه زنان جوانی شدند که به 
همین شیوه  و شگرد ) تردد متهم با خودرو بنز کوپه در مکان 
های هنری ( با فردی بعنوان استاد و رهبر گروه موسیقی آشنا 
شده بودند که این شخص در ادامه ، با طرح پیشنهاد ازدواج 
اعتماد آنها را جلب و به بهانه های مختلف از جمله تعویض 
خودرو و ... اقدام به سرقت وجه نقد و یا چک های بین بانکی 
از آنها کرده بود .  یکی از شکات شناسایی شده در اظهاراتش 
به کاراگاهان گفت : " پس از خواستگاری "ایمان . ش" از بنده 

، وی پس از مدتی با من تماس گرفت و مدعی شد که قصد 
اجاره خانه ای را دارد که برای اجاره آن نیاز به 25 میلیلون 
تومان دارد و من نیز به تصور اینکه او این خانه را برای زندگی 
مشترکمان در نظر گرفته است ، این مبلغ را در اختیارش 
گذاشتم اما پس از آن ناگهان او ناپدید شد و دیگر پاسخگوی 

تماس های من نبود " . 
دستگیری متهم : 

با توجه به شیوه و شگرد متهم پرونده در تردد در مکان ها 
و تالارهای هنری ، این مراکز تحت مراقبت های نامحسوس 
پلیسی قرار گرفت و سرانجام متهم در حین تردد در خیابان 
ولیعصر سوار بر یک دستگاه خودرو بنز کوپه ، شناسایی ، 
دستگیر و به پایگاه دوم پلیس آگاهی تهران بزرگ منتقل شد 
؛ در بررسی ارکان هویتی خودرو توقیف شده از متهم مشخص 
شد که خودرو بنز متعلق به شخص دیگری است و متهم 
خودرو را در ازای اجاره ی روزانه 6۰۰ هزار تومانی از مالک 
خودرو اجاره کرده است .  سرهنگ کارآگاه سعدالله گزافی 
، رئیس پایگاه دوم پلیس آگاهی تهران بزرگ ، در ادامه این 
خبر گفت : " در بررسی سوابق متهم ایمان . ش ) 28 ساله ( 
مشخص شد که وی یکی از مجرمین سابقه دار در زمینه جعل 
، کلاهبرداری ، اغفال و فریب است که بارها دستگیر و روانه 
زندان شده و در حال حاضر نیز تحت تعقیب مراجع قضایی 
مختلف )دادسرای ناحیه 6 تهران ، دادسرای ناحیه  1۰ تهران 
و دادسرای شهرستان فردیس کرج ( قرار دارد " . رئیس پایگاه 
دوم پلیس آگاهی تهران بزرگ در پایان این خبر گفت : " با 
توجه به سوابق متعدد متهم در ارتکاب جرایم مختلف ، تحت 
تعقیب قرار داشتن از سوی مراجع مختلف قضایی ، شناسایی 
تعدادی از شکات و مالباختگان در پرونده ی اخیر و به جهت 
شناسایی سایر شکات و مالباختگانی که توسط متهم به شیوه 
و شگرد های مختلف مورد فریب ، سرقت و یا کلاهبرداری قرار 
گرفته اند ، دستور انتشار بدون پوشش تصویر متهم از سوی 
بازپرس محترم پرونده صادر شده است ؛ لذا از کلیه شکات و 
مالباختگانی که موفق به شناسایی تصویر متهم شدند دعوت 
می شود تا جهت طرح و پیگیری شکایات خود به نشانی 
پایگاه دوم پلیس آگاهی تهران بزرگ واقع در جنت آباد شمالی  

خیابان شاهین شمالی مراجعه نمایند " .

سارق حرفه ای که با استفاده از شوکر و بی سیم اقدام به سرقت از انباری های منازل در مرکز 
پایتخت می کرد،در آخرین سرقت به دام افتاد.

به گزارش  گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان، ساعت۰9:4۰دقیقه ۳۰خردادماه در 
پی اعلام مرکز فوریت های پلیسی 11۰ تهران بزرگ مبنی بر حضور سارق انباری در خیابان 
اسکندری عوامل یگان کلانتری 129جامی به محل اعزام ونسبت به بررسی موضوع اقدام 

کردند.
در ادامه فردی به هویت "حمید" به ماموران مراجعه و اظهار داشت:فردی که  به همراه 
خود تجهیزات نظامی از قبیل یک عدد بی سیم و یک عدد شوکر به همراه  داشت وارد انباری 
بنده شده که به محض اینکه متوجه حضور من و همسایگانم در پارکینگ شد، قصد خروج 
از پارکینگ را داشت که توسط همسایه ها متوقف شد اما در هنگام دستگیری از شوکر خود 
استفاده کرده  و قصد فرار داشت که با اقدام به موقع همسایگان و حضور به موقع ماموران متهم 

در محل دستگیر می شود.متهم پس از دستگیری به همراه شکات به کلانتری منتقل شد و 
تحت بازجوئی های فنی قرار می گیرد که مشخص شد وی 2۰ روز پیش نیز از انبار یکی از 
همسایه ها سرقت کرده که سارق توسط شاکی مورد شناسایی قرار گرفت.سرهنگ رسول 
قنبری رئیس کلانتری 129جامی درباره این خبر به باشگاه خبرنگاران جوان گفت: در بازرسی 
از متهم یک عدد کوله پشتی که داخل آن 12 عدد دسته کلید حاوی 125عدد کلید؛چندین 
عدد پیچ گوشتی و ابزار آلات صنعتی؛ ۳عدد سیم مفتولی جهت بازکردن انواع قفل،یک عدد 
لب تاپ نقره ای ،یک عدد موبایل و مقادیر مواد روانگردان شیشه کشف و ضبط شد . رئیس 
کلانتری 129جامی اظهار داشت: طی تحقیقات به عمل آمده مشخص شد متهم از سارقان 
به نام و حرفه ای انباری در مرکز پایتخت است که پرونده ای در این رابطه تشکیل و  جهت 
تحقیقات بیشتر و کشف سایر جرایم در اختیار کارآگاهان پایگاه هشتم پلیس آگاهی تهران 

بزرگ قرار گرفت.گفتنی است؛ موتور سیکلت متهم نیز توقیف و به پارکینگ منتقل شد.

سرکسیه کردن پس از خواستگاری

 استاد قلابی موسیقی پایتخت دستگیر شد 

دستبرد به خانه های مرکزی پایتخت با شوکر

 متهم شیشه ای توسط همسایه ها به دام افتاد

در طول زندگی روزمره، وسایل و ابزارهای ارتباطی متعدد، به عنوان 
منابعی برای کسب اطلاعات و معلومات، محسوب می شوند. کافیست 
سراغ هر یک از این وسیله ها بروید تا با حجم عظیمی از اطلاعات و 
تئوری های روانشناسی و جامعه شناسی، روبرو شوید که همه آنها در 
جهت انتقال مبانی فکری و الگوهای رفتاری برای دستیابی به زندگی 
بهتر، ارایه می شوند. اما به راستی ریزش این حجم عظیم اطلاعات 
به اذهان عموم مردم جامعه توانسته است تغییر و تحول اساسی در 

زندگی افراد ایجاد کند.؟؟؟ 
پاسخ احتمالی می تواند این باشد که اتفاقا در شرایط کنونی با وجود 
این همه پیشرفت و دسترسی آسان به وسایل ارتباطی و بالاتر رفتن 
سطح آگاهیها، متاسفانه مشکلات موجود در خانواده ها بیشتر شده، و 

آمار طلاق به طرز نگران کننده ای رو به افزایش است.
به راستی علت این موضوع چه می تواند باشد؟ اینکه با وجود بالا 
رفتن سطح رفاه و اطلاعات و آگاهیها، آمار طلاق بالاست و مشکلات 
متعددی میان والدین و فرزندان وجود دارد، چه دلیلی می تواند داشته 

باشد؟
موضوعی که قرار است در این نوشتار به آن اشاره شود موضوع 
پیچیده ای نیست. اما موضوعی است که اگر هر فردی بتواند آنرا برای 

خود محقق کند، به موفقیت بزرگی دست یافته است.
در بحث واقعی کردن انتظارات چه در زمان قبل از ازدواج و چه بعد 
از آن، نکته مهم این است که بپذیریم دنیا پر از مشکلات است و هر 
کس به نوعی با مشکلات خودش روبروست. مهم این است که یاد 

بگیریم چگونه خود را مدیریت کنیم. یاد بگیریم از هر چیزی به طور 
واقعی انتظار داشته باشیم

عنوان موضوع مورد نظر" واقعی کردن انتظارات" است. عبارتی که 
شاید به ظاهر ساده و معمولی باشد اما معنایی عمیق و وسیع دارد و 
در تمامی سطوح زندگی جریان دارد. موضوعی که اگر هر فردی بتواند 
آنرا در جریان زندگی خویش محقق کند، به آرامشی دل انگیز دست 

پیدا می کند.اما معنای این عبارت چیست؟ 
همه ما در زندگی با موارد مختلفی روبرو می شویم و در واقع با 
هر چیزی اعم از انسانها، اشیاء و نباتات در ارتباط و تعامل هستیم. 
آنچه مهم است اینکه در این تعامل و ارتباط بتوانیم نگاهی واقعی 
داشته باشیم. به طور مثال در فصل زمستان ممکن است گه گاهی 
از سرمای شدید هوا گله مند باشیم یا از آلودگی هوا برنجیم. این در 
حالیست که اگر انتظار خود را واقعی کنیم می توانیم بپذیریم که سرما 
و مشکل آلودگی موضوعی تکراری و واقعیتی پذیرفتنی است و با این 
نگاه به دنبال راهکاری برای مواجهه بهتر با این موارد می اندیشیم. در 
ارتباط با اطرافیانمان این موضوع مصادیق متعددی پیدا می کند. از 
همه مهمتر موضوع ارتباطات میان زوجین است. خانم و آقایی که با 
یکدیگر ازدواج می کنند و زندگی مشترک خود را با آمال و آرزوهای 
زیادی آغاز میکنند و در مسیر تحقق این خواسته ها دچار افت و 
خیزهای شدیدی می شوند که برایشان آزاردهنده است. در بحث 
واقعی کردن انتظارات چه در زمان قبل از ازدواج و چه بعد از آن، 
نکته مهم این است که بپذیریم دنیا پر از مشکلات است و هر کس 

به نوعی با مشکلات خودش روبروست. مهم این است که یاد بگیریم 
چگونه خود را مدیریت کنیم. یاد بگیریم از هر چیزی به طور واقعی 

انتظار داشته باشیم.
در آغاز و در طول یک زندگی مشترک، هرگز به دنبال تغییر 
طرف مقابل خود نباشیم. انتظار واقعی ناشی از یک نگرش واقع 
بینانه است. اگر خانم و آقایی که به واسطه ازدواج به عقد یکدیگر 
در می آیند، نگاه واقع بینانه را از همان ابتدای زندگی نسبت به هم، 
داشته باشند، با آرامش بیشتر و تنش کمتری روبرو خواهند شد. 
این بدان معنا نیست که همواره با خوش بینی اغراق آمیز با یکدیگر 
برخورد کنیم و همه چیز را نادیده بگیریم. بلکه به معنای پذیرش 
تفاوتهاست. تفاوتی که میان یک زن و مرد وجود دارد. زن و مردی 
که در مراسم خواستگاری هر یک به گونه ای در پی شناخت یکدیگر 
بودند و بعد از طی کردن مسیر آشنایی، به نقطه ای رسیده اند که 

پیوند زناشویی پذیرفته اند.
 پذیرش این پیوند با اهداف مختلفی می تواند صورت گیرد که به 
نظر می رسد بسیاری از زوجین در امر ازدواج، به تکمیل یکدیگر می 
اندیشند. یعنی قرار است در مواقعی برای یکدیگر نقش پرکننده نقاط 
خالی را داشته باشند. همین مساله به نوعی می تواند نشان دهنده این 
باشد که هیچ انسانی کامل نیست و هر کسی در زمینه ای قوت دارد و 
در زمینه دیگر نقص، اما در صورتی این قابل قبول است که به گونه ای 
افراطی و بیمارگونه نباشد. یعنی برخی از خصلت ها و حالات روحی 
و رفتاری، وقتی شکل بیمارگونه پیدا می کنند نمیتوان به سادگی از 

کنارشان گذشت و اینجا نمی توان گفت که زوجین باید بپذیرند که 
اتفاقا باید به یکدیگر کمک کنند برای حل این موضوع که این هم از 
اتفاقات خوب و سازنده ای است که در زندگی زناشویی رخ می دهد.

آنچه در این نوشتار بیشتر مورد نظر است اینکه در مواجهه با هر 
چیزی، خود را اذیت نکنیم. مثلا ممکن است یک خانم برای شرکت 
در یک مهمانی عجله داشته باشد و خیلی سریعتر از همسرش 
آماده رفتن، باشد. دقیقا در همین زمان بر حسب اتفاق، کار آقا 
بیشتر طول می کشد و باعث می شود که او کمی دیرتر به منزل 
برسد. ممکن است در طول زمان آماده شدن آقا، خانم مدام حرص 
بخورد که دیر شده و زمان از دست رفته و این موضوع را با جملات 
مکرر، به همسرش بیان کند. نتیجه این اقدامات چه می تواند باشد؟ 
اینکه استرس و فشار عصبی برای دیر رسیدن به مهمانی، موجب 
خودخوری در خانم می شود و این احساس به صورت رفتاری ناراحت 
کننده در برابر همسرش بروز پیدا می کند و احتمالا صدای اعتراض 
آقا را هم بلند می کند. در صورتی که اگر این خانم انتظار خود را از 
همسرش واقعی می کرد، به راحتی می توانست بپذیرد که شرایط 
کاری دارای اقتضاهایی است و همین امر سبب می شود که بابت دیر 
رسیدن به منزل، معترض نباشد و با روی خوش با همسرش برخورد 
کند که در این صورت آرامش زوجین در شرایط و محیطی آرام و 

شاد، حفظ شده است.
فراموش نکنیم که هر یک از ما با واقعی دیدن انتظاراتمان، به 

اکسیری ارزشمند دست یافته ایم که نامش آرامش است.

واقع بینی، رمز موفقیت یک ازدواج

حجت الاسلام  
سید حسین موجانی *
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لزوم پاتک دولت روحانی به حمله های دلواپسان

پایان دوران تعارف سیاسی
دولت بهتر است برای پاتک زدن به مخالفان در این یک ساله باقی مانده تا انتخابات در 

مورد همه هجمه ها و انتقادها به صورت شفاف سخن بگوید.
نوبخت سخنگوی دولت در یکی از نشست های خبری خود از تشکیل اتاق فکر عیله 
دولت روحانی خبر داد. او گفته بود: »هر هفته شنبه ها اتاق فکری بر علیه دولت تشکیل 
می شود و تصمیم  می گیرند بر روی چه موضوعی تا آخر هفته برای سوء استفاده تمرکز 
کنند.« رئیس جمهور روحانی نیز به این برنامه ها و تخریب ها واکنش نشان داده و گفته 
است: »هر روز یک برنامه ریزی می شود که هم ذهن مردم تخریب و هم مارا از مسیر 
منحرف کند اما اینها در پیشبرد هیچیک از طرحهایشان موفق نبوده و نخواهند بود. آنها هر 
جا به میدان آمدند شکست خوردند؛ چون نه حق گفتند و نه نیتشان برای خداوند و مردم 
بود.« مجید انصاری معاون پارلمان رئیس جمهور نیز می گوید: »متاسفانه رقبا و منتقدان 
بی انصاف به دولت تهمت های ناروایی می زنند و می گویند پس از برجام در کشور کاری 
انجام نشده است. تحولات عظیمی در کشاورزی، کنترل تورم، افزایش صادرات نفت، گاز و 
پتروشیمی اتفاق افتاده و این در حالی بوده که محرومیت های مالی دولت ادامه داشته است. 
جریان یأس آفرین علیه دولت در راستای اهداف آمریکا و رژیم صیهونیسم حرکت می 
کنند.« این سخنان نشان می دهد که دولت از تخریب های چند صباح اخیر ناراضی است و 
آن را سدی در برابر برنامه های خود می داند. دولت از تخریب ها ناراضی است اما آنها باید با 
این معنا کنار بیایند که این حمله ها بخشی از بازی سیاست است و دولت نمی تواند از رقبای 
خود انتظار داشته باشد که علیه دولت هیچ فعالیتی نداشته باشند. یک سال تا انتخابات 
ریاست جمهوری باقی است و قطعا مخالفان سعی می کنند به هر شکل ممکن روحانی را 
ناکارآمد نشان دهند. این تلاش ها می تواند در قالب اتاق فکر باشد یا نطق در مجلس و یا 
هر شیوه دیگری. دولت نباید انتظار داشته باشد که چون کشور در شرایط پسابرجام قرار 
دارد، مخالفان دست به سینه بنشینند و عملکرد دولت را تخریب و نقد نکنند. آنها کار خود 
را می کنند و دولت نیز باید کار خود را انجام دهد. مخالفین دولت روحانی حق دارند تلاش 
کنند تا روحانی اولین رئیس جمهور یک دوره ای ایران شود. آنها حتی می توانند کاری کنند 
که روحانی دوران چهارساله ریاست جمهوری خود را هم به پایان نرسانند. در این میان 
نازک و نارنجی بودن در فضای سیاسی بزرگ ترین ضربه ای است که می تواند به یک جریان 
به ویژه دولت بزند. وقتی از سوی مخالفان حمله ای صورت می گیرد دولت باید با پاتک آن 
را جواب دهد نه آنکه بیاید روضه بخواند که علیه ما اتاق فکر تشکیل داده اند تا اجازه ندهند 
دولت ما هشت ساله شود. دولت اگر می خواهد از بازی ایجاد شده از سوی مخالفان پیروز 
خارج شود باید درباره اتهاماتی که مطرح می شود شفاف عمل کند و در برار همه هجمه ها 
بایستد و اجازه ندهد فضاسازی ها به عمق جامعه نفوذ کند. حقوق های میلیونی یکی از 
نمونه های بارز این معناست. دولت بهتر است برای پاتک زدن به مخالفان در این یک ساله 
باقی مانده تا انتخابات در مورد همه هجمه ها و انتقادها به صورت شفاف سخن بگوید. 
حقوق های نجومی، فعالیت های برادر رئیس جمهور، برجام و... نمونه هایی است که روحانی 
و دولت باید از تریبون   های مختلف بر اساس آمار و ارقام در مور آنها با مردم صحت کنند. 
روحانی در یکی از آخرین سخنان خود گفته است: »پهلوانی بالاتر از قهرمانی است و چقدر 
نیک که افرادی هم قهرمان و هم پهلوان باشند و البته متاسفانه شمار پهلوانان سیاسی ما 
کمتر از قهرمانان سیاسی است. سیاست به معنای دستیابی به خیر جمعی و تدبیر برای 
حل معضلات و گام برداشتن به سمت پیشرفت جامعه است و در تقویت این مسیر، باید با 
یکدیگر مهربان تر باشیم.« سخن روحانی از پهلوانی حرف درستی است اما او باید بداند که 
الان زمان پهلوانی در فضای سیاسی نیست. وقتی رقیب می خواهد تحریب کند نمی شود با 
او با عطوفت سخن گفت چون معمولا در جامعه سیاست زده مردم تخریب ها را بیشتر قبول 
می کنند. در این فضا معمولا شایعه ها دیده می شود نه تکذیب ها. پهلوان بودن در فضای 
سیاسی زمانی قابل اجراست که اخلاق در جامعه نهادینه شده باشد اما امروز ما شاهد این 
مسئله هستیم که در جامعه سیاسی ایران اخلاق در اولویت نیست و همه به دنبال خرداد 
96 و رسیدن به کرسی ریاست جمهوری هستند. به نظر می رسد دولت باید در یک سال 
آینده اگر می خواهد بازهم به قوه مجریه را حفظ کند با تعارف را کنار بگذارد و در فضای زد 

و خردهای سیاسی، هجومی بازی کند.

»بیلبوردهای تهران« اندوخته قالیباف در انتخابات ریاست جمهوری 96

عزم ساکن بهشت برای ورود به پاستور
اعلام مواضع بیلبوردگونه شهرداری تهران گاه آنقدر شتابزده شکل می گیرد که خود 
موجی می آفریند در جهت عکس مسیری که شهرداری تهران بدان نظر داشته است و این 
خواست به حق را ایجاد می کند که چه بهتر می شد شهرداری تهران بیشتر به مدیرت 
کلان شهر تهران می پرداخت و اعلام موضع در حوزه سیاسی را به صاحبنظران این حوزه 

واگذار می کرد.
بعد از صداقت آمریکا؛ حقوق بشر آمریکایی هم آمد

»در آمریکا از هر پنج نوزاد دو نوزاد به صورت نامشروع به دنیا می آید«، »از هر 11۰ 
شهروند آمریکایی یک نفر در زندان است« یا »طبق گزارش سازمان مبارزه با خشونت 
آمریکا:  در هر 9 ثانیه یک زن آمریکایی مورد ضرب و شتم قرار می گیرد.« اینها مضامینی 

است که اخیرا شهرداری تهران برای بیلبوردهای شهری انتخاب کرده است.
برنامه های هفته حقوق بشر آمریکایی، هفته ای است قرار بوده سیمای ضد حقوق بشری 
آمریکا علیه ایران به نمایش درآید، اما مسئولان شهرداری تهران در روزهای آخر هفته 
حقوق بشر آمریکایی که از ششم تا دوازدهم تیر ماه است شاید برای جا نماندن از برنامه های 
این هفته و اعلام موضعی در حوزه سیاسی، بیلبوردهایی را بر دیوار های شهر نصب کردند 
که به نظر می رسد با توجه به مضامین انتخاب شده برای آنها به سختی بتوانند خود را هم 

مسیر اهداف طراحان هفته حقوق بشر آمریکایی قرار دهند.
مضامین این بیلبوردها ممکن است واقعیت داشته باشند، اما در شهری مانند تهران 
که   مشکلات و آسیب های اجتماعی آن کاملا هویدا است، اهتمام شهرداری در به تصویر 
کشیدن آنچه در کشوری دیگر در بحث آسیب های اجتماعی ممکن است وجود داشته 
باشد در کنار همه بی توجهی ها به معضلات اجتماعی کلان شهر تهران برای بیننده جای 

سوال دارد.
برای شهرداری شهری که 15 هزار کارتن خواب و بیشتر از چندهزار کودک کار دارد و 
معتادان به صورت علنی چهره شهر را از ریخت انداخته اند، شاید بهتر بود که بودجه نصب 
چنین بیلبوردهایی را برای کاهش آسیب های اجتماعی و همین کودکان کار یا برای جلب 

توجه به آسیب های فزاینده اجتماعی و هشدار به خانواده ها صرف می کرد.
با توجه به تمام تلاش های شهردار فعلی تهران برای رییس جمهور شدن نصب این 
بیلبوردها شاید وسیله  و اندوخته ای را فراهم کند تا در انتخابات ریاست جمهوری 96 تیم 
ساکن در شهرداری تهران با آن به رقیب بتازند، رقیبی که این روزها در سایه توافقات با 5+1 

می تواند سبد رای قابل توجهی را در مقابل شهردار فعلی داشته باشد.
قالیباف همچنان سودای رییس جمهور شدن دارد؟

به گزارش خبر آنلاین، سودای رییس جمهور شدن شهردار پایتخت را کسی تقبیح 
نمی کند، اما به شرطی که این سودا با افزایش سطح رضایتمندی مردم از عملکردش در 
حوزه خدمات شهری به آرا تبدیل شود تا در مقطع انتخابات در سبد او ریخته شود، اما 
زمانیکه از زبان شهردار تهران در مراسم جشن ۳ سالگی طنز »دکترسلام« می شنویم که 
می گوید: اگر برخی با کلیدشان نتوانستند مشکلات کشور را حل کنند، دیگر برای کلیدشان 
قفل درست نکنند. به این نتیجه می رسیم که گویا محمد باقر قالیباف در فضای رقابت 
انتخاباتی به سر می برد و در کنار همه تاکیدات به همدلی با دولت خود را همچنان رقیب 
حسن روحانی می داند، از این رو قرار نیست خیلی حل معضلات تهران و مدیریت این کلان 

شهر را خارج از دایره نمایشی آن جدی بگیرد.
مردم تهران فراموش نمی کنند ایامی را که همزمان با مذاکرات هسته ای و در شرایطی 
که همه بر تایید انجام این مذاکرات از سوی مقامات عالی نظام اذعان داشتند، شهرداری 
تهران بیلبوردهایی موسوم به »صداقت آمریکایی« را در تهران نصب کرد، در این بیلبوردها 
نشان داده می شد طرف آمریکایی پای میزمذاکره، لباس نظامی بر تن دارد در حالی که 
طرف ایرانی با لباس رسمی و دیپلماتیک و ریش پروفسوری، پای میز مذاکره حاضر بود. 
اقدامی که بیش از هر نیت خیری، از آن میل حمله به دولت در بعد سیاست خارجی 
برداشت می شد و همین امر باعث شد نه تنها با اقبال شهروندان تهرانی مواجه نشود، بلکه 
ضد تبلیغی برای شهرداری تهران شود؛ چراکه بیش از نگرانی و دلواپسی نسبت به حل 

معضلات تهران تریبونی برای دلواپسان مذاکرات هسته ای شده بود.
کمتر از یک سال تا انتخابات ریاست جمهوری دوازدهم زمان باقی است، حالا که عزم 
ساکنان »بهشت« برای ورود به »پاستور« برکسی پوشیده نیست، شاید شهر تهران و رفع 
چالش های آن که همچون برج هایش سر به فلک کشیده، آوردگاه خوبی باشد برای فردیکه 
به نظر می رسد همچنان تمایل دارد برای سومین بار بخت خود را برای رییس جمهور شدن 
بیازماید؛ چراکه مردم عملکردها را ملاک قرار می دهند، عملکردهایی در جهت منافع عموم.

نکــته

روزنــه

یش از هزار دانشجو از جمله نمایندگان تشکلهای مختلف  ب
دانشجویی، عصر روز شنبه در دیداری صمیمانه و صریح با حضرت 
آیت الله خامنه ای، حدود 5 ساعت از دغدغه های دانشجویی، 
فرهنگی، اجتماعی، سیاسی و اقتصادی نسل جوان سخن گفتند و 
دیدگاههای رهبری انقلاب را درباره »مسائل دانشجویی و دانشگاهی، 
وظایف مهم دانشجویان در روند مقاومت ملت و موضوعات و مسائل 

مختلف روز«، از زبان ایشان شنیدند.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود با تأکید بر اینکه 
دیدارهای رمضانی با دانشجویان حقیقتاً شیرین و مطلوب است، 
گفتند: مطالب متنوع و دیدگاههای متفاوتی که در این دیدار مطرح 
شد، خوب و لذت بخش بود و نشانگر رشد سطح فکری و مطالبات 
قشر دانشجو است و نشان می دهد که با گذشت زمان، انگیزه های 
انقلابی و فکر روشن و استدلال متین در میان دانشجویان گسترش 

چشمگیر و روزافزونی داشته است.
ایشان دانشجویان را به انس بیشتر با قرآن و ادعیه توصیه کردند و 
گفتند: سخن اصلی من به دانشجویان تقویت ایمان است زیرا تنها با 
ایمان قوی می توان در مقابله با مشکلات و فشارها، مبارزه و مجاهدت 
کرد. رهبر انقلاب اسلامی اوضاع خاص و حساس کنونی کشور را 

بسیار شبیه جنگ احزاب در زمان پیامبر )ص( دانستند و افزودند:
امروز نیز همه دنیاپرستان و زورگویان عالم در مقابل جمهوری 
اسلامی ایران صف آرایی کرده و از همه جوانب آن را مورد حمله 
قرار داده اند. حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنشان کردند: در چنین 
شرایطی، کسانی که سست ایمان و شاید دارای گرایشهای درونی به 
دشمن هستند، اظهار یأس و ناامیدی و خود کم بینی می کنند اما 
افراد دارای ایمان مستحکم، هر قدر هم شرایط سخت تر شود، با عزم 

و اراده قوی تر ایستادگی می کنند.
رهبر انقلاب اسلامی تأکید کردند: اگر می خواهیم در مقابل جبهه 
استکبار ایستادگی کنیم و به عزت و شرف شایسته نظام جمهوری 
اسلامی برسیم، نیازمند حفظ و تقویت تقوا در رفتارهای شخصی و 

عمومی خود هستیم.
حضرت آیت الله خامنه ای با استناد به برخی آیات قرآن در 
خصوص انحطاط نسلهای بعدی ملتهایی که دارای ایمان بودند، 
گفتند: »ضایع کردن نماز« و »پیروی از شهوات« دو عامل اصلی 

انحطاط و تضعیف ایستادگی و مبارزه است.
ایشان خاطرنشان کردند: علت تأکید مکرر من به مسئولان مبنی 
بر جلوگیری از برگزاری اردوهای مختلط دانشجویی بر همین اساس 
است، زیرا رعایت نکردن حد و مرزهای دینی موجب تضعیف ایمان 

درونی می شود.
رهبر انقلاب اسلامی بعد از تبیین نقش ایمان در ایستادگی، به 
»مبارزه سرنوشت ساز و اجتناب ناپذیر ملت ایران با جبهه استکبار« 
اشاره کردند و گفتند: سرآغاز این مبارزه از آنجا بود که ملت ایران 
تصمیم گرفت مستقل و پیشرفته شود که این موضوع با منافع 

قدرتهای مسلط جهانی ناسازگار است.
حضرت آیت الله خامنه ای، سخن برخی افراد را مبنی بر اینکه 
نظام جمهوری اسلامی به دنبال بهانه جویی برای ناسازگاری با قدرتها 
است، سخنی سطحی و نااندیشیده خواندند و افزودند: این مبارزه 
نیازمند بهانه نیست زیرا تا زمانی که ملت ایران براساس غیرت و 
سابقه انقلابی و اسلام، ایستاده است، این مبارزه وجود دارد و برای 
پایان آن نیز فقط دو راه متصور است، یا جمهوری اسلامی به آنچنان 
قدرت و توانایی دست یابد که طرف مقابل جرأت تعرض نداشته باشد 
یا اینکه جمهوری اسلامی هویت اصلی خود را از دست بدهد و یک 
ظاهر بی جانی از آن باقی بماند. ایشان با تأکید بر اینکه برای پایان این 
مبارزه، راه اول یعنی »دستیابی به اقتدار کامل« مورد نظر ملت ایران 
است، گفتند: البته شاید امروز سیاستهای آمریکا اینگونه اقتضا کند 
که بخواهد میان مسئولان نظام اسلامی تفکیک قائل شود و آنها را به 
مسئولان خوب و بد تقسیم کند، اما امریکاییها اگر توانایی پیدا کنند، 

همان مسئولان به اصطلاح خوب نیز از نظر آنها بد خواهند شد.
حضرت آیت الله خامنه ای، اصل و هویت نظام اسلامی را هدف 
اصلی مقابله دشمنان با ملت ایران دانستند و افزودند: منظور از نظام 
اسلامی، مجموعه ساختار نظام و ارزشها و اهداف آن همچون عدالت، 

پیشرفت علم، اخلاق، مردم سالاری، قانونگرایی و آرمانگرایی است.
ایشان با تأکید بر اینکه در این مبارزه، مشکلات بزرگی وجود 
دارد که می توان با ایستادگی و تدبیر از آنها عبور کرد، گفتند: در 
این مبارزه و همچنین در مسیر حل مشکلات، دانشجویان به عنوان 

عصاره توانایی های ملت، جایگاه و نقش ویژه ای دارند.
رهبر انقلاب اسلامی »مطالبه گری دانشجویان« را بسیار با 
اهمیت خواندند و تأکید کردند: برطرف کردن مشکلات کلان کشور 
بر عهده مسئولان عالی رتبه است اما مطالبه گری دانشجویان اگر با 
مطالعه و اطلاعات دقیق و درست همراه باشد، قطعاً زمینه ساز تلاش 

بیشتر مسئولان برای حل مشکلات خواهد بود.
حضرت آیت الله خامنه ای به برخی مطالب دانشجویان در این 
دیدار، از جمله موضوع قراردادهای جدید نفتی اشاره کردند و افزودند: 
تا زمانی که در چارچوب منافع کشور، اصلاحات لازم در این قراردادها 

انجام نشود، قطعاً این قراردادها منعقد نخواهد شد.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به برخی دیگر از انتقادات دانشجویان 
در خصوص تصمیم گیریهای جاری دستگاهها در کشور گفتند: 
براساس قانون و منطق، رهبری نمی تواند در تصمیم گیریهای جزیی 
و اجرایی دستگاهها وارد شود و اگر مسئولین اجرایی دچار اشتباه 
شوند، باید مجلس از ابزارهای نظارتی همچون استیضاح استفاده کند 

و یا اینکه رئیس جمهور مانع از اجرای آن تصمیم اشتباه شود.
حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنشان کردند: البته رهبری در 
مواردی که احساس کند، برخی اقدامات حتی اقدامات جزیی، موجب 
انحراف نظام از مسیر اصلی می شود، باید ورود پیدا کند و مانع از آن 
کار شود. رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به مشکلات ناشی از مبارزه 
و ایستادگی، در روند حرکت کشور افزودند: در این زمینه برخی 

مسائل از جمله تقویت اقتصاد و افزایش توان دفاعی جزو موضوعات 
کلان کشور است که تحقق آنها و برطرف کردن مشکلاتشان، وظیفه 
مسئولان است. رهبر انقلاب تأکید کردند: برخی مشکلات نیز به 
درون کشور مربوط می شود که تشکلهای دانشجویی باید در ارائه راه 

حل آنها، به کمک مسئولان بشتابند.
ایشان پرهیز کامل از ناامیدی و خستگی را از رموز حل مشکلات 
خواندند و به تشکلهای دانشجویی گفتند: اگر ایستادگی کردید و با 
بسیج ذهنی مردم، خواسته ها را به گفتمان عمومی تبدیل کردید، 

مسئولان هم مجبور می شوند به مطالبات شما عمل کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین با اشاره به سخن یکی از 
دانشجویان درباره تبعات منفی بیان حرفهای مخالف حرف رهبری 
خاطرنشان کردند: بارها گفته ایم حرف مخالف رهبری، نه جرم است 

و نه معارضه ای با آن می شود.
رهبر انقلاب اسلامی در ادامه سخنانشان، دانشجویان کشور را 
فرصتی بزرگ، ثروتی عظیم و از نقاط قوت نظام دانستند و با تأکید 
بر لزوم توجه خاص مسئولان به این قشر در برنامه ریزیها، گفتند: 
دانشجویان کنونی در مقایسه با دانشجویان اول انقلاب از لحاظ کمّی 

و کیفی بالاتر و دارای تفکرات عمیق تر انقلابی و اسلامی هستند.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: بسیاری از دانشجویان انقلابی 
و با انگیزه ی اول انقلاب، اکنون در زمره محققین و دانشمندان کشور 
هستند، بنابراین هیچ منافاتی میان انقلابی بودن و درس خواندن 

وجود ندارد. 
ایشان، دانشجویان را به خوب درس خواندن در کنار تقویت 
ایمان و معنویت سفارش کردند و گفتند: دانشجو همچنین باید 
دارای بصیرت باشد و به محیط دانشجویی و مسائل و تحولات 
کشور، منطقه و جهان با چشم باز نگاه کند. رهبر انقلاب اسلامی 
تأکید کردند: اگر چشم باز و بصیرت وجود نداشته باشد، ممکن است 
دانشجو در تشخیص دوست و دشمن و یا در تحلیل مسائل منطقه 

ای و بین المللی دچار اشتباه و خطای محاسبه شود.
ایشان عموم دانشجویان را به »سوءظن به جریان رسانه ای 
دشمن« توصیه کردند و گفتند: دشمنان با هزینه های گزاف، جریان 
رسانه ای پیچیده و گسترده ای را بر ضد نظام اسلامی به راه انداخته 
اند که هدف اصلی آن، پوشاندن نقاط قوت جمهوری اسلامی و 
برجسته سازی برخی نقاط منفی برای ایجاد یأس و ناامیدی در مردم 

و جوانان است. 
رهبر انقلاب اسلامی برجسته نشدن و یا انعکاس نیافتن حضور 
گسترده و پرشور مردم در راهپیمایی روز قدس در رسانه های بیگانه 
را نمونه ای از عملکرد جریان رسانه ای دشمن برشمردند و تأکید 
کردند: راهپیمایی روز قدس در روز جمعه در هوای بسیار گرم و با 
زبان روزه، حقیقتاً یک پدیده است اما این پدیده کم نظیر در رسانه 
های بیگانه انعکاس لازم را پیدا نمی کند، در حالی که اگر نقطه 

ای منفی وجود داشته باشد، آن را صدها برابر بزرگنمایی می کنند.
رهبر انقلاب در ادامه سخنانشان مسئولیت دانشجویان عضو 
تشکلها را فراتر از وظایف دیگر دانشجویان برشمردند و با اشاره به 
پیچیدگی و چند لایه گی اوضاع سیاسی کنونی افزودند: در دهه اول 
انقلاب و دوران دفاع مقدس، مقابله با دشمن وظیفه ای روشن و 
برای عموم قابل درک بود اما امروز در هم تنیدگی مسائل مختلف 
فرهنگی، اجتماعی، سیاسی، اقتصادی و امنیتی، اوضاع کاملًا پیچیده 
ای را ایجاد کرده و وظایف بسیار سنگین تری به همراه آورده است 
که لازمه مواجهه با این شرایط نیز داشتن چشمانی باز و »دقت، عقل 
و تدبیر است«. حضرت آیت الله خامنه ای پس از تبیین پیچیدگی 
و چند بُعدی بودن فضای کنونی، 12 توصیه را در تشریح وظایف 

تشکلهای دانشجویی بیان کردند.
توصیه اول ایشان به دانشجویان فعال، »حضور فکری در مسائل 

اصلی کشور و حضور فیزیکی در مواقع لازم« بود.
رهبر انقلاب، اعلام مواضع تشکلهای دانشجویی در مسائل اصلی 
را مهم دانستند و افزودند: اگر این مواضع قوی و اصیل، به خوبی و 
روشنی اعلام شود، دوستان انقلاب مستحکم تر می شوند و دشمنان 
کشور از جمله امریکاییها می فهمند که نباید به گزارشهای تحریف 

شده و غیرواقعی درباره جوانان ایرانی دل خوش کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای، »برجام«، »ارتباط با امریکا«، »اقتصاد 
مقاومتی« و »آینده کشور« را از جمله مسائل مهمی خواندند که 
شکلهای دانشجویی در جایگاه افسران جنگ نرم، باید مواضع  ت

انقلابی، مستدل و محکم خود را درباره آنها بیان کنند.

ایشان، »اطلاعات دقیق و صحیح، مستدل بودن و به هنگام 
بودن« را از الزامات موضع گیری تشکلهای دانشجویی برشمردند و 
افزودند: این مواضع باید به خوبی در نشریات دانشجویی انعکاس یابد، 
ضمن اینکه می توان با روشهای دیگر از جمله سخنرانی نمایندگان 
تشکلها پیش از خطبه های نماز جمعه شهرهای بزرگ، این مواضع را 

به گوش جامعه نیز رساند.
رهبر انقلاب، اجتماع و حضور فیزیکی دانشجویان را نیز گاه لازم 

دانستند اما با شیوه های درست و قانونی.
ایشان با تأکید بر مخالفت همیشگی با برهم زدن هر اجتماع 
و مجلسی، افزودند: این کار مضر و یا حداقل بی فایده است و در 
مواقع لازم باید با تشکیل اجتماعات و جلسات، حرف خود را در قبال 
اجتماعات مخالف به گوش دانشجویان رساند چون دانشجو به دنبال 

فهمیدن حقیقت است.
رهبر انقلاب در همین بحث، مسئولان وزارتخانه های علوم و 
بهداشت و مسئولان دانشگاهها را به کمک به تشکلهای انقلابی 
فراخواندند و خاطرنشان کردند: البته همه تشکلها در برخورداری 
از حقوق عمومی یکسان هستند اما طبیعی و منطقی است که 
مسئولان دانشگاهی از تشکلهای انقلابی و متدین، دفاع و حمایت 

کنند و زمینه حضور فعال تر آنها را به وجود آورند.
به  انقلاب  رهبر  توصیه  دلها« دومین  قانع کردن  و  »تبیین 

تشکلهای دانشجویی بود.
ایشان تأکید کردند: در تفکر اسلامی، اقناع و جذب دلها، یک اصل 
مهم است و تشکلهای دانشجویی باید با استدلالهای محکم و روشن، 

مواضع خود را برای دانشجویان و مردم تبیین کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای، موضوعاتی نظیر »اقتصاد مقاومتی، 
پیشرفت علمی، سبک زندگی و ارتباط با امریکا« را از جمله زمینه 
هایی خواندند که نیاز به تبیین مواضع گروههای فعال دانشجویی 
دارد. رهبر انقلاب درباره روابط با امریکا خاطرنشان کردند: تشکلهای 
دانشجویی در خصوص بعضی مواضع رهبری از قبیل »ردّ رابطه با 
امریکا و نفی مذاکره با این کشور به جز در موارد خاص و معین«، 
تأمل کنند و با درکی روشن از استدلالهای مستحکم موجود، آنها را 
به شیوه های متقن و مستدل برای مخاطبان دانشجو و غیردانشجو 
تبیین نمایند. ایشان، »استمرار و بیان صحیح، روشن و مستدل 
مواضع تشکلهای انقلابی دانشجویی« را در شکل دهی مطالبات 

عمومی و حرکت کشور در مسیر صحیح، مؤثر و ضروری خواندند.
»افزایش سطح آگاهی سیاسی و دینی« سومین توصیه رهبری به 

تشکلهای دانشجویی بود. 
حضرت آیت الله خامنه ای، همچنین »توسعه مخاطبان دانشجو« 
را از دیگر وظایف مجموعه های دانشجویی برشمردند و افزودند: 
اخلاق، حوصله، تحمل شنیدن حرف مخالف و تسلط بر مطالب ارائه 

شده، از پیش نیازهای عمل به این وظیفه است.
پنجمین توصیه رهبری به دانشجویان، »دفاع صریح و بدون 
تقیّه از نظام اسلامی« بود. ایشان خاطرنشان کردند: دشمن با تکیه 
بر کمبودها، نقصها و قصورها، انقلاب را کم ارزش جلوه می دهد و 
پیشرفتها و موفقیت ها را نادیده می گیرد که لازم است تشکلهای 
انقلابی این نامعادله را برهم بزنند. حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: 
پایداری در مقابل ۳۷ سال دشمنی تمام عیار جبهه عظیم قدرتهای 
مادی، مهمترین موفقیت نظام شرافتمند و پرافتخار اسلامی است، 
آن هم در اوضاعی که یک اخمِ این قدرتهای مادی، فلان حکومت 

پرمدعای پادشاهی را به تعظیم و تسلیم می کشاند.
ایشان، کمیت و کیفیت نشاط انگیز دانشجویان انقلابی را نشانه 
زنده بودن و استعداد و ظرفیت ذاتی انقلاب دانستند و افزودند: البته 
منظور از دفاع از نظام، دفاع از رهبری نیست بلکه دفاع از مجموعه 
ارزشهای در هم تنیده ای است که انقلاب با تکیه بر آنها به رشد و 

بالندگی خود ادامه می دهد.
»تداوم و توسعه اردوهای جهادی در روستاها و مناطق محروم« 

ششمین توصیه ای بود که رهبر انقلاب در این دیدار بیان کردند.
ایشان افزودند: اردوهای جهادی، هم خودسازی است، هم خدمت  

و هم آشنایی با فضای واقعی کشور.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به تذکر مستمر خود به دولت 
کنونی و همه دولتهای قبلی درباره رسیدگی به روستاها افزودند: 
تحقق این مسئله راههای روشنی دارد که ایجاد صنایع کوچک و 
تبدیلی از جمله آنها است، البته عمل به این توصیه مستمر، همت 

می خواهد.

»توجه به سبک زندگی ایرانی اسلامی در اندیشه و عمل« و 
»تقویت گفتمانهای اصلی انقلاب از جمله عدالت، اقتصاد دانش بنیان 
و مقاومتی، پیشرفت اسلامی ایرانی و شتاب علمی« توصیه های هفتم 

و هشتم رهبر انقلاب به مجموعه های دانشجویی بود.
ایشان در همین زمینه تأکید کردند: بنده توسعه غربی را به هیچ 
وجه قبول ندارم چرا که پایه ها و مبانی آن غلط است و به همین 

علت، »گفتمان پیشرفت اسلامی ایرانی« را مطرح کرده ایم.
رهبر انقلاب درباره اقتصاد مقاومتی نیز گفتند: بر اساس گزارش 
هایی که رسیده، کارهای خوبی در دست اقدام است به شرط اینکه 

تداوم یابد.
حضرت آیت الله خامنه ای در نهمین توصیه، مجموعه های 
دانشجویی را به »تشکیل یک جبهه واحد ضد امریکایی – ضد 

صهیونیستی در سطح دانشجویان جهان اسلام« فراخواندند.
ایشان افزودند: می توان با وسایل پیشرفته ارتباطاتی و در فضای 
اساس  بر  را  دانشجویان مسلمان  جازی، کمپین های عمومی  م
مخالفت با سیاستهای امریکا و رژیم صهیونیستی شکل داد تا در 
مواقع لازم، میلیونها جوان دانشجوی مسلمان با موضع گیری خود، 

حرکتی عظیم را در جهان اسلام بوجود آورند.
»پرهیز از زدن اتهام غیرانقلابی به افراد« دهمین توصیه رهبری 

به تشکلهای دانشجویی بود.
ایشان به دانشجویان خاطرنشان کردند: انقلابی بودن، مراتب و 
معیارهای مشخصی دارد و نباید کسانی را که دیدگاههایشان با شما 
انطباق کامل ندارد اما دارای این معیارها هستند، به غیرانقلابی بودن 

متهم کنید.
»هم افزایی تشکلهای انقلابی دانشگاهها از طریق تکیه بر نقاط 

مشترک« یازدهمین توصیه رهبری به دانشجویان بود.
ایشان تأکید کردند: اختلافات نباید به کشمکش تبدیل شود و 
تشکلهای انقلابی به گونه ای عمل کنند که رواداری و تحمل مخالف 

در محیطهای دانشگاهی جا بیفتد.
»نگاه راهبردی به انقلاب و تفکر درباره آینده« آخرین توصیه 

حضرت آیت الله خامنه ای به مجموعه های دانشگاهی بود.
ایشان به دانشجویان گفتند: رؤسای جمهور دهه های آینده، 
نمایندگان مجلس و مسئولان آینده کشور از میان شما عزیزان 
انتخاب خواهند شد، بنابراین با نگاهی کاملًا امیدوار و پرنشاط، تصویر 
آرمانی 2۰، ۳۰ سال آینده کشور را ترسیم کنید و حرکت امروز خود 

را براساس آن افق روشن، سامان دهید.
رهبر انقلاب اسلامی در بخش پایانی سخنان خود نکاتی را 

درخصوص مسائل داخلی بیان کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای با انتقاد از رویه برخی افراد که در عین 
ادعای حمایت از نظام و امام و انقلاب، موضع خود را در خصوص فتنه 
روشن نکرده اند، تأکید کردند: مواضع من درباره فتنه سال 88 کاملًا 
صریح است و برروی این موضوع حساس هستم و ملاک هم عدم 
حمایت از کسانی است که سردمدار فتنه بودند و یا از آن سوءاستفاده 

کردند و تاکنون نیز اعلام تبری نکرده اند.
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه تقسیماتی همچون اصولگرا 
و اصلاح طلب و یا اصلاح طلب مدرن و اصولگرای سنتی، به هیچ 
وجه مهم نیستند، افزودند: موضوع مهم، محتوا است. حضرت آیت 
الله خامنه ای همچنین به مباحثی که درخصوص لزومِ عقلانیت 
در کشور مطرح می شود، اشاره کردند و گفتند: این روزها درباره 
عقلانیت و لزوم گفتگوی عقلای جناحها مطالب زیادی مطرح می 
شود که اصل موضوع عقل گرایی بسیار پسندیده و مورد تأیید اسلام 

و قرآن است و امام )ره( نیز یکی از عقلای بزرگ جهان بود.
افزودند:  انقلابی عقلایی خواندند و  انقلاب اسلامی را  یشان  ا
براساس عقل گرایی، باید گفت کسانی که معتقدند برای پیشرفت 
کشور باید به غرب پناه برد، عقل خود را باخته اند زیرا عقل می گوید 

باید از تجربه ها درس گرفت.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به تجربیات بسیار بد ملت ایران از 
غرب از جمله تحمیل دیکتاتوری و استبداد پهلوی، سرنگون کردن 
دولت ملی و تأسیس دستگاه سرکوب وحشتناک ساواک، گفتند: 
بعد از پیروزی انقلاب اسلامی نیز اولین تحریم ها، خیانتها، جاسوسی 
ها، تهاجم های وسیع تبلیغاتی، حمایت از گروههای ضد انقلاب، 
تحمیل جنگ هشت ساله، حمایت همه جانبه از صدام، ساقط کردن 
هواپیمای مسافری تا بدعهدی ها و کارشکنی ها در برجام، همه از 

جانب غربی ها و به ویژه امریکا بوده است.
ایشان با اشاره به عملکرد بسیار بد فرانسوی ها و امریکاییها در 
قضیه برجام افزودند: در قضیه برجام ثابت شد که امریکاییها اعم از 

کنگره و دولت همچنان سرگرم دشمنی با ملت ایران هستند.
رهبر انقلاب اسلامی تأکید کردند: عقلانیت حُکم می کند که با 
چنین دشمنی با خرد و تدبیر برخورد شود و فریب او را نخوریم و وارد 

میدانی که او ترسیم کرده، نشویم.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به ادعای امریکاییها مبنی بر 
تمایل برای مذاکره و هماهنگی با ایران درخصوص مسائل منطقه از 
جمله سوریه گفتند: ما چنین هماهنگی را نمی خواهیم زیرا هدف 

اصلی آنها قطع حضور ایران در منطقه است.
ایشان با تأکید بر اینکه جمهوری اسلامی ایران خواستار عدم 
حضور و مداخله امریکا در منطقه است، افزودند: این مواضع نظام 

اسلامی درخصوص مسائل منطقه، در چارچوب عقلانیت است.
حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: من براساس وظیفه 
دینی و شرعی و اخلاقی تا جان در بدن دارم خواهم ایستاد و به 
مردم هم اعتماد دارم؛ همچنان که به نتیجه ایستادگی یعنی پیروزی 

یقین دارم.
ویژه  به  کشور  نخبگان  میان  در  کردند:  خاطرنشان  یشان  ا
دانشگاهیان و دانشجویان نیز عناصر مؤمن و معتقد به ایستادگی 
بسیار زیاد هستند به گونه ای که هر فرد دلسردی را هم دلگرم 

می کند.

رهبر معظم انقلاب در دیدار رمضانی دانشجویان تبیین کردند:

12 ماموریت تشکل های دانشجویی انقلابی

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای مجتبی یاری فرزند محمد دارای شناسنامه شماره 2۰95 به شرح دادخواست 
به کلاسه 95۰961 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و چنین 
توضیح داده است که شادروان محمد یاری به شناسنامه شماره 42 در تاریخ 1۳94/9/8 در 
اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:  1 
- اسمعیل یاری فرزند محمد ش.ش 252۰ نسبت با متوفی فرزند. 2 - مرتضی یاری فرزند 
محمد ش.ش 185 نسبت با متوفی فرزند. ۳ - حمید یاری فرزند محمد ش.ش 44۷۳ 
نسبت با متوفی فرزند. 4 - مجتبی یاری فرزند محمد ش.ش 2۰95 نسبت با متوفی فرزند. 
5 - احمد یاری فرزند محمد ش.ش 61۷ نسبت با متوفی فرزند. 6 - مصطفی یاری فرزند 
محمد ش.ش 5 نسبت با متوفی فرزند. ۷ - مریم یاری فرزند محمد ش.ش 2۰94 نسبت 
با متوفی فرزند. 8 - مهناز یاری فرزند محمد ش.ش 6 نسبت با متوفی فرزند. 9 - زهرا 
یاری فرزند همت علی ش.ش 1 نسبت با متوفی زوجه. اینک با انجام تشریفات مقدماتی 
درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای 
از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا 

گواهی صادر خواهد شد. 
دهقان - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

رییس جمهوری با قدردانی از همه دست اندرکاران برجام و بویژه 
خبرنگاران رسانه های همگانی تصریح کرد که برنامه جامع اقدام 
مشترک )برجام(، کم هزینه ترین راه برای رسیدن به اهداف و منافع 
ایران اسلامی بود و راهی به جز برجام برای رسیدن سریعتر به این 

اهداف وجود نداشت.
حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی شنبه شب 
و در ضیافت افطار با دست اندرکاران برنامه جامع اقدام مشترک 
)برجام( اظهارداشت: تردیدی نیست که اگر ارشادات، حمایت ها 
و دفاع قاطع مقام معظم رهبری نبود، در پیشبرد برجام با مشکل 

مواجه می شدیم.
دکتر روحانی با اشاره به بررسی برجام در شورای عالی امنیت 
ملی و مجلس شورای اسلامی گفت: این کار بزرگ با کمک هم 
انجام شد و مصحلت هم همین بود که همه بیایند. هر جا که شبهه 

ای وجود داشت مورد توجه قرار گرفت و این بسیار با اهمیت بود.
رییس جمهوری با تاکید بر ضرورت بهره گیری از فضای برجام 
اظهارداشت: دوره پیش از برجام سپری شده است و اکنون رسانه 
های همگانی، دولت و مجلس و همه دلسوزان باید به این بیاندیشند 
که چگونه می توان از فضای پسابرجام در راستای منافع ملی بیش 
از پیش بهره گرفت. دکتر روحانی، با تاکید بر اینکه راهی جز وحدت 
و اتحاد نداریم، گفت: برجام مخالف داشت و هنوز هم نه تنها در 
آمریکا، اروپا و منطقه که حتی در میان برخی کشورهای نزدیک 
هم که متاسفانه به غلط نگران قدرت ایران هستند، مخالف دارد و 
به شدت در حال تلاش علیه برجام هستند و در این ارتباط ما باید 
از این دستاورد، مراقبت و حفاظت کنیم و به دست دشمنان منافع 

ایران، بهانه ندهیم.
رییس جمهوری پرهیز از سردادن برخی شعارهای غیر ضروری 
و بی نتیجه را ضروری دانست و گفت: بلند داد زدن، امنیت و منافع 
ملی ما را تقویت نمی کند. آن چیزی که قدرت ملی ما را افزایش 
می دهد تقویت واقعی قدرت دفاعی، پیشبرد سیاستهای اقتصاد 
مقاومتی و اهداف سند چشم انداز 2۰ ساله، تحقیقات دفاعی و 
جذب سرمایه است اما طرح برخی شعارها، صرفا به دست آنهایی 
که به دنبال ایران هراسی هستند، بهانه می دهد و موضع آنها را 

تقویت می کند.

دکتر روحانی مطرح کردن بحث هسته ای از سوی برخی قدرت 
ها را محصول ایران هراسی برشمرد و گفت: ما در مقابل تلاش 
کردیم به همگان بگوییم که تعامل با ایران به نفع همه است، ایران 

یک تهدید و خواهان دستیابی به تسلیحات اتمی نیست.
رییس جمهوری اظهارداشت: ایجاد اشتغال برای جوانان، رشد 
اقتصادی و بهره برداری از منابع مشترک نفت و گاز از جمله اهداف 
برجام بوده و هست و امروز همگان بویژه رسانه های همگانی،  
اساتید دانشگاه ها و  کارآفرینان باید دست به دست هم دهند و 

در جستجوی راههای استفاده بهتر ازفرصت های پسابرجام باشند.
دکتر روحانی  تاکید کرد که نباید از برخی حملات بهراسید و 

این حرکت ها نباید در روحیه و عزم شما ذره ای خلل ایجاد کند.
رییس جمهوری در ابتدای سخنان خود نیز با اشاره به اینکه 
مراسم افطاری در این شب به پاس قدردانی از همه کسانی است که 
در زمینه حل یک معضل بزرگ ملی که شکل بین المللی به خود 
گرفته بود، قدم های موثر و کارسازی برداشتند، ادامه داد: رسانه های 
کشور خدمت بزرگی برای اطلاع رسانی در زمینه برجام انجام دادند 

که باید کماکان به این خدمت ادامه دهند.
دکتر روحانی با مرور روند طولانی مذاکرات هسته ای افزود: یک 
معنای ظاهری مذاکرات، نصیحت و بیانیه صادر کردن و همچنین 
اعلام شهر و زمان جلسه بعدی بود که ممکن است این نوع مذاکرات 
صدسال طول بکشد و این حل و فصل نبود بلکه ادامه دعوا است؛ 
اما مذاکره به معنای واقعی این است که طرف های مذاکره کننده، 
در رسیدن به اهداف و مقاصد تعیین شده،  قدم های مشخص و 

متقابلی بردارند.
رییس جمهوری با اشاره به برنامه بدخواهان کشور و ملت برای 
به صفر رساندن فروش نفت ایران در بازارهای جهانی، گفت: البته 
نباید اقتصاد کشور تک محصولی و متکی به نفت باشد اما باید در 
نظر داشت که برای نجات از اقتصاد نفتی یک برنامه بلند مدت 

نیاز است.
دکتر روحانی، تلاش دشمنان برای کاهش درآمدهای نفتی، 
مسدود کردن فعالیت های بانکی و افزایش تا 2۰ درصدی هزینه 
های نقل و انتقالات مالی را از اقداماتی برشمرد که دشمنان پیش 
از برجام مرحله به مرحله اجرا کردند  و اظهارداشت: با کشاندن 

پرونده ایران به شورای امنیت  و قراردادن ما  تحت مواد 4۰ و 41 
فصل هفتم منشور سازمان ملل و در مرز ماده 42 قرار دادن به آن 
معنا بود که هر زمانی ممکن بود کشور، درگیر یک توطئه نظامی از 

سوی بدخواهان شود.
رییس جمهوری، یک راه حل این معضل را مذاکره ذکر کرد 
و گفت:  آغاز مذاکره ای جدی با طرف مقابل و با راهبرد برد- برد، 
یکی از راههای پایان دادن به این وضعیت بود و معتقدم اگر در این 
مسیر حرکت نمی کردیم، موفق نمی شدیم و این مسیر و راه را در 
انتخابات 92  به عنوان یک وعده به مردم مطرح کردم  و مردم نیز 

درهمان انتخابات، به این مسیر و راهبرد رای دادند.
دکتر روحانی اظهارداشت: در چارچوب این مذاکرات و در نهایت 
برجام، به توافقی دست یافتیم که مساله بسیار پیچیده پی ام دی، 
حل و فصل گردید، کشور از فصل هفتم خارج و تحریم ها بتدریج 
برداشته و مسیر تقویت برنامه دفاعی کشور نیز گشوده شد و اینها 

موفقیت بزرگی در راستای منافع ملی بود.
رییس جمهوری افزود: امروز حقوق هسته ای ایران اسلامی که 
خواست ملت بود، تثبیت شده است، به گونه ای که اکنون  یو اف 
سیکس و آب سنگین می فروشیم و کیک زرد خریداری می کنیم 
و همزمان هزینه های واردات، کاهش و مسیر ارتباطات بانکی هموار 
و زمینه برای سرمایه گذاری مهیا شده است و ما باید قدردان این 

کار بزرگ ملی باشیم.
در ابتدای این مراسم نیز دکتر مسعود پزشکیان نائب رییس 
مجلس شورای اسلامی با اشاره به بحث ها و تبادل نظرات گوناگون 
میان نمایندگان مجلس شورای اسلامی و مسولان هسته ای و 
سیاست خارجی پیرامون برنامه هسته ای کشور و مسیری که باید 
در این راستا طی شود، گفت: پیش از برجام هر قطعنامه ای علیه 
ایران در سازمان ملل متحد با رای بالا به تصویب می رسید، اما 
امروز وحدت جهانی علیه کشور ما شکسته شده و این دستاورد 

بزرگ برجام است.
نائب رییس مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه باید واقعیت 
ها را به درستی برای مردم بازگو کرده و مسیر حرکت و هدفمان 
را بدانیم، خاطر نشان کرد: برجام دستاوردهای بزرگی برای کشور و 
ملت داشته است و شیطنت های آمریکا و اسراییل هم در این مسیر 

به خاطر ذات دشمنی آنان با ملت ایران است.
پزشکیان با بیان اینکه دشمنان ملت ایران نمی خواهند تا این 
کشور و مردم روی پای خود بایستند، گفت: ملت ایران روی پای 
خود خواهد ایستاد و از مسیر تعامل و گفتگو برای رسیدن به اهداف 

خود استفاده خواهد کرد.
دکتر شافع استاد حقوق بین الملل دانشگاه شهید بهشتی نیز در 
این مراسم در بیان ابعاد حقوقی دستاورد برجام با اشاره به پروسه 
ارجاع برنامه ایران از آژانس به شورای امنیت و صدور قطعنامه ها 
علیه ایران، افزود: برجام نشان داد که حقوق بین الملل ضمانت 
اجرایی داشته و با استفاده از قواعد حقوق بین الملل می شود یک 

چالش بزرگ را پشت سر گذاشت.
وی با بیان اینکه این موفقیت نشان داد که تیم مذاکره کننده 
هسته توانستند دستاوردهای بزرگی را نصیب ملت ایران کنند، 
اظهار داشت: مهمترین دستاورد حقوقی توافق برجام پایان دادن به 
یک چالش بزرگ در فصل هفتم منشور سازمان ملل  علیه ایران بود.

این استاد حقوق بین الملل دانشگاه شهید بهشتی با اشاره به 
اینکه موضوع هسته ای ایران و رفتن پرونده به فصل ۷ می توانست 
در تفاسیر گسترده ای بهانه ها را برای حمله نظامی به ایران فراهم 
بیاورد، گفت: برجام توانست پرونده ایران را از چارچوب فصل ۷ 

بیرون بیاورد و این در تاریخ حقوق بین الملل بی نظیر است.
دکتر شافع خاطرنشان کرد: برجام شجاعتی به ایران داد که به 
دیگر چالش ها و مسائل خود نیز در عرصه بین الملل از منظری 

حقوقی بنگرد.
وی با اشاره اینکه خوشبختانه امروز یک نگاه جدید مبتنی بر 
حقوق بین الملل در عرصه سیاست خارجی کشور وجود دارد، گفت: 
دستاوردی که امروز تیم مذاکره کننده هسته ای در توافق برجام 
به دست آورده نشان از قدرت تعامل، درایت، بصیرت و توانایی این 

تیم است.
دکتر عقیلی مدیر عامل بانک خاورمیانه نیز بر ضرورت اصلاح 
سیستم بانکی داخلی برای ارتباط با بانک های بین المللی تاکید 
کرد و گفت: اگر بانک های داخلی با احتیاجات بین المللی تطبیق 
یابند، قطعا بانک های بزرگ دنیا علاقمند به همکاری با بانک های 

کشور خواهند بود

رییس جمهوری در ضیافت افطار با دست اندرکاران برجام:

به دشمنان منافع ایران، بهانه ندهیم
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به كسى غیر از خدا تكیه نكن

كه خداوند تو را به همو وا مى گذارد

دوشنبه - 14 تیرماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4041

نامحــرمانه
تکذیب پیامک به خبرنگاران 

 روابط عمومی وزارت اطلاعات ارسال هرگونه پیامک تهدید آمیز برای شهروندان و یا فعالان رسانه ای 
را از سوی این وزارتخانه تکذیب کرد و آن را مغایر مشی این وزارتخانه در حفظ حقوق شهروندی دانست. 
روابط عمومی وزارت اطلاعات در گفت و گو با  ایرنا تاکید کرد: همان گونه که مقام عالی وزارت بارها تاکید 
کرده اند، حفظ حقوق شهروندی و ایجاد آرامش در کشور سرلوحه فعالیت های این وزارت خانه قرار دارد. 
به گزارش ایرنا، در برخی شبکه های مجازی پیامکی تحت عنوان هشدار امنیتی برای برخی از کاربران 
ارسال شده که در آن آمده است: هرگونه ارتباط و همکاری با عناصر معاند خارج از کشور از طریق ایمیل، 
پورتال های امن و سایر وسایل ارتباطی عملی مجرمانه و موجب پیگیرد قضایی است. در این پیامک تصریح 

شده است: ضروری است ارتباطات خود را قطع نمایید. این پیامک به منزله آخرین هشدار امنیتی است.

احتمالا چهارشنبه عید فطر است
 عضو ستاد استهلال مقام معظم رهبری، گفت: پیش بینی می شود اگر مشکل جوی برای رویت هلال 
ماه در روز سه شنبه به وجود نیاید، طبق تقویم چهارشنبه عید سعید فطر باشد. حجت الاسلام والمسلمین 
علیرضا موحدنژاد صبح دیروز در خصوص استهلال ماه شوال، اظهار کرد: غروب سه شنبه 29 ماه مبارک 
رمضان بیش از 15۰ گروه در نقاط مختلف کشور به رویت هلال ماه می پردازند. وی خاطرنشان کرد: 
پیش بینی می شود اگر شرایط جوی مساعد باشد و مشکلی برای رویت هلال ماه به وجود نیاید طبق 
تقویم چهارشنبه  )16 تیر ماه( عید سعید فطر باشد. موحدنژاد خاطرنشان کرد: استهلال با دقت تمام انجام 

می شود و اگر نتیجه خلاف این موضوع باشد به اطلاع مردم شریف می رسد.

علت تغییر سرلشکر فیروزآبادی 
 رئیس سابق اداره امنیت ستاد کل نیروهای مسلح با اشاره به اینکه وضعیت جسمی سرلشکر 
فیروزآبادی اخیرا تحلیل رفته بود تاکید کرد: وی تحت معالجه درمانی قرار دارد از این رو در جایگاه مشاور 
عالی قرار گرفته اند و آقای سردار باقری که از سابقه طولانی در ستاد کل نیروهای مسلح برخوردار هستند 
جایگزین وی شد. به گزارش میزان، اسماعیل کوثری پیرامون حضور سرلشکر باقری به عنوان ریاست 
جدید ستاد کل نیروهای مسلح کشورمان و ارزیابی عملکرد سرلشکر فیروز آبادی اظهار کرد: سرلشکر 
فیروز آبادی بعد از پذیرش قطعنامه در جنگ تحمیلی به عنوان رئیس ستاد نیروهای مسلح معرفی شدند 

و حدود 26 سال کار را در این این ستاد به جلو بردند.

تکذیب دریافت وام ۵۰۰ میلیون تومانی یکی از مدیران كل مجلس 
روابط عمومی مجلس شورای اسلامی خبر دریافت وام 5۰۰ میلیون تومانی یکی از مدیران کل را کذب 
خواند. نظر به انتشار مطلبی مبنی بر دریافت وام 5۰۰ میلیون تومانی یکی از مدیران کل مجلس شورای 
اسلامی در برخی از سایت های خبری، ضمن تکذیب مطلب انتشار یافته به اطلاع می رساند؛ خبر مذکور 
نادرست و از اساس دروغ و کذب می باشد. روابط عمومی مجلس شورای اسلامی ضمن تأکید بر رعایت 
اخلاق حرفه ای از سوی رسانه ها، پیگیری حقوقی انتشار اینگونه مطالب کذب از طریق مراجع قضایی 

را حق خویش می داند و از رسانه ها درخواست دارد از انتشار اخبار بدون سند و مدرک پرهیز کنند.

قالیباف چقدر حقوق می گیرد؟
 عضو هیئت رئیسه شورای شهر تهران گفت: قالیباف ماهانه در مجموع 14 میلیون تومان دریافت 
می کند. ابوالفضل قناعتی  اظهار داشت: ناصر امانی معاون برنامه ریزی و توسعه شهری شهردار تهران در 
جلسه دیروز شورا رقم حقوق دریافتی قالیباف شهردار تهران را اعلام کرد. وی با بیان اینکه قالیباف دارای 
پایه حقوق ماهانه 8۰۰ هزار تومان است، ادامه داد: وی در ماه با جمع مزایا 14 میلیون تومان دریافت 

می کند.

شهرام جزایری بانک می زند 
شهرام جزایری - یکی از محکومان مشهور اقتصادی در ایران - می گوید که به دنبال تأسیس »بانک 
جهانی شهرام« است که قرار است بازارهای بین المللی را نیز پوشش بدهد. جزایری با اعلام این خبر گفته 
است: در این مسیر هم برخی دوستان مطرح کردند که فیلم آن را هم بسازم یعنی فیلم »بانک جهانی 
شهرام«. البته هنوز فیلم نامه آن به پختگی نرسیده است. وی بابیان اینکه هدف من از ساخت این فیلم 
تغییر نگاه مردم به شهرام جزایری است گفت: این یک فیلم مثل همه فیلم های سینمایی است که خودم 

هم قرار است در آن بازی کنم. منتها در این فیلم قطعا خطوط قرمز نظام را رعایت می کنیم.

شرط ناطق برای ورود به فیش های حقوقی
حجت الاسلام ناطق نوری، در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان، درباره موضوع فیش های حقوقی و 
پرداخت های غیرقانونی برخی مدیران و اینکه آیا دفتر مقام معظم رهبری به این موضوع ورود می کند یا 
خیر، عنوان داشت: »ورود به این موضوع، وظیفه سازمان بازرسی کل کشور است. من بازرس مقام معظم 

رهبری هستم و اگر ایشان دستور بدهند، در قضیه فیش های حقوقی وارد خواهم شد.«

احضار معاون مطبوعاتی وزیر ارشاد به دادسرا
حسین انتظامی معاون مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشاد رسما به دادسرا احضار شد.یک منبع آگاه 
اعلام کرد حسین انتظامی معاون مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در پی شکایت یک ماهنامه 
رسما به دادسرای فرهنگ و رسانه احضار شده است و باید از خود دفاع کند.این مطلب در خبرگزاری 

موج منتشر شده است.

واكنش رفیق دوست به درخواست برای انتشار فیش حقوقی
محسن رفیق دوست، اولین وزیر سپاه در گفت وگویی در پاسخ به این سوال که آیا حاضر هست، فیش 
حقوقی خود را منتشر کند، گفت: بنده به مدت 6 سال است که نه از سپاه و نه از بنیاد حقوقی دریافت 
نمی کنم زیرا احتیاجی ندارم و بر حسب علاقه و وظیفه مشغول به کار هستم.نامه نیوز این خبر را منتشر 

کرده است.

صمد مرفاوی جانشین علی دایی
 سرمربی سابق تیم فوتبال صبا پس از توافق با مدیران این باشگاه، مجددا هدایت نماینده قم در لیگ 
برتر را عهده دار شد. اکنون که 2۳ روز به آغاز لیگ برتر باقی مانده است مدیران باشگاه صبا طی جلسه ای 
که دیروز با حضور حامی مالی جدیدشان برگزار کردند به اجماع رسیدند تا هدایت نماینده لیگ برتری 
قم را به صمد مرفاوی که سه مقطع سرمربیگری تیم شان را برعهده داشت، واگذار کنند. مرفاوی پس از 
سرمربیگری در استقلال تهران و مس کرمان، در اواسط لیگ دوازدهم جایگزین یحیی گل محمدی در 
صبای قم شد و این تیم را به رده نهم جدول رساند؛ یک فصل بعد هم مدیران باشگاه صبا او را در میانه 
مسابقات جایگزین محمد مایلی کهن کردند که مجددا او توانست رتبه تک رقمیِ نهم را برای این تیم 
بیاورد. مرفاوی که پس از پیکان در فصل اخیر هدایت تیمی را عهده دار نشده بود اکنون برای چهارمین 
بار سرمربیگری صبا را در شرایطی که بسیاری از بازیکنان اصلی آن جدا شدند در دست گرفت. ساکت 
الهامی نیز که همواره جزء اصلی ترین اعضای کادر فنی مرفاوی بوده، مربی اول صبا در فصل آینده است.

اخبــار
استاندار قم خبر داد:

تنظیم تفاهم نامه میان قم با 2 استان 
همجوار برای احداث راه مواصلاتی

استاندار قم از تنظیم تفاهم نامه مشترک میان استان های قم، اصفهان و 
مرکزی برای احداث راه مواصلاتی میان این ۳ استان خبر داد.

سید مهدی صادقی شنبه شب در نشست صمیمی استانداران اصفهان، 
قم و مرکزی درهتل پارسیای قم با اشاره به در دست مطالعه بودن این طرح 
عمرانی، اظهار داشت: به منظور تسریع هر چه بیشتر کار، تفاهم نامه مشترکی 
میان این استان ها بسته شده و هم اکنون در حال سپری کردن فرایند قانونی 
خود جهت تصویب است. وی احداث راه دسترسی بین این سه استان مرکزی 
کشور را با توجه به هدف گذاری های انجام شده اقدامی مفید و موثر توصیف 
کرد و افزود: فارغ از بحث اعتبارات دولتی انجام این پروژه از طریق سرمایه 
گذاری بخش خصوصی نیز امکانپذیر است. صادقی همچنین طرح مذکور 
را فراستانی و بعضا ملی عنوان کرد و گفت: بدون شک با بررسی دقیق تر، 
شاهد کلنگ زدن و آغاز عملیات اجرایی این پروژه در آینده نه چندان دور 
خواهیم بود. لازم به ذکر است، طرح احداث راه ارتباطی میان سه استان قم، 
مرکزی و اصفهان از طریق بخش کهک در قم و روستاهای مشهد اردهال و 
جاسب در استان های اصفهان و مرکزی با هدف توسعه توریسم مذهبی و 
همچنین تسهیل در رفت و آمد زائران حضرت معصومه )س( به مشهد اردهال 
و بارگاه امامزاده سلطان علی بن محمد باقر )ع( فرزند امام پنجم شیعیان در 

4۰ کیلومتری شهر کاشان انجام می گیرد.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم:

جرائم بیمه واحدهای صنعتی 
خوش حساب بخشیده می شود

 مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم از اتخاذ تمهیدات لازم از سوی 
سازمان تامین اجتماعی استان در راستای حمایت جدی و کاهش بار مالی بر 
واحدهای صنعتی در قم خبر داد و گفت: جرائم تامین اجتماعی واحدهای 

صنعتی خوش حساب قم بخشیده می شود.
امیر طیبی نژاد با اعلام این خبر اظهار کرد: در راستای اجرای سیاست های 
اقتصاد مقاومتی و بهبود فضای کسب و کار، جرائم تامین اجتماعی واحدهای 
صنعتی خوش حساب که طی سالیان اخیر به دلایل مختلف با مشکلاتی 
رو در رو بوده اند می توانند از این بخشودگی بهره مند شوند. وی افزود: این 
بخشودگی همچنین شامل واحدهای صنعتی که به دلیل وقوع حوادث غیر 
مترقبه و یا آثار مالی تحریم های اقتصادی ظالمانه و نوسانات ارزی که تأثیر 
مستقیم در فعالیت ها و تولیدات کارگاه های مشمول داشته و طی دوره 
مشخص منجر به تعطیلی موقت، رکود فعالیت یا نیمه فعال شدن آنها شده 
و مانع انجام تکالیف مقرر شده است، می شود. مدیرعامل شرکت شهرک های 
صنعتی قم بیان کرد: کارفرمایان بخش صنعت استان می توانند با مراجعه به 
شعبات تامین اجتماعی استان و همچنین ارائه مدارک و مستندات خود از این 
تسهیلات بهره مند شوند. وی توجه به مشکلات واحدهای صنعتی و تولیدی 
و پذیرش منطقی خواسته های صنعتگران در عدم توانایی پرداخت تکالیف 
و جریمه های مربوطه به تامین اجتماعی برشمرد و اضافه کرد: کارفرمایان 
مشمول این طرح می توانند در کنار استفاده از بخشودگی جرائم از مقررات 

خرید دین نیز همزمان بهره مند شوند.

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم مطرح کرد:

توسعه متوازن شهر قم با تدوین
 سند چشم انداز و برنامه راهبردی

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم گفت: با تدوین سند 
چشم انداز شهر قم و در مرحله بعد تدوین برنامه راهبردی پنج ساله، شهرداری 

قم در حال حرکت به سوی توسعه متوازن و همه جانبه است.
محسن رنجبر، با اشاره به اینکه هیچ فعالیتی بدون برنامه ریزی به سرانجام 
نمی رسد اظهار داشت: اگر ما برنامه نداشته باشیم و نقطه دورنمایی به عنوان 
چشم انداز تعریف نکنیم، هر کاری که انجام دهیم، ممکن است درست باشد 
و ممکن است غلط. وی افزود: در چنین شرایطی هیچ قضاوت دقیق و مورد 
قبول تمامی ذی نفعان در خصوص درست یا غلط بودن یك کار بدون وجود 
برنامه نمی توان انجام داد. در واقع وقتی برنامه وجود ندارد، هر عملکردی قابل 
دفاع و در عین حال غیرقابل دفاع است. معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی 
شهرداری قم با اشاره به اینکه شهرداری قم در گذشته برنامه مصوب نداشت 
ادامه داد: تلاش هایی شده بود اما برنامه  مصوبی وجود نداشت به همین خاطر 
در ابتدای حضور در شهرداری این موضوع را در دستور کار قرار دادیم چرا که 
لازم بود بر اساس اصول علمی برنامه ای برای شهر و شهرداری قم تدوین شود.

وی درباره مراحل تدوین برنامه گفت: قاعده این کارها این است که یك 
چشم انداز 1۰ یا 2۰ ساله را در نظر می گیرند، بعد از اینکه با اجماع بین 
تمام ذی نفعان و ذی نفوذان این چشم انداز را تدوین کردند، این برنامه را 
خرد می کنند؛ مثلا یك چشم انداز 2۰ ساله را به چهار برنامه پنج ساله تبدیل 
می کنند و اهداف و استراتژی های پنج ساله سازمان را بر اساس چشم انداز 2۰ 
ساله تعیین می کنند. در مرحله بعد برش سالیانه برنامه پنج ساله را استخراج 
کرده و بر اساس آن بودجه سالیانه را می نویسند. رنجبر با اشاره به تفاوت های 
یك شهرداری با برنامه و شهرداری بدون برنامه افزود: شهرداری که برنامه دارد 
بر اساس داشته های زمان برنامه و هدفی که در آینده درازمدت، میان مدت و 
کوتاه مدت برای خود قرار می دهد، منابع را جذب و در شهر هزینه می کند. وی 
ادامه داد: مردم پس از گذشت یکی دو دوره یکساله متوجه این می شوند که به 
سمت اهداف مشخصی می روند. معاون شهردار قم تصریح کرد: اگر شهرداری 
بدون برنامه باشد با توجه به سلایق نسبت به تخصیص منابع رفتار می کند. اگر 
مثلا مدیری علاقه به آی تی داشته باشد، در مدیریت خود بر این مسئله تمرکز 
می کند. بعد از یکی دو سال مدیر تغییر می کند یا علاقه اش عوض می شود، 

دیگر بیشتر به حمل و نقل عمومی توجه می کند. 

مدیر کل نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی شهرداری قم:

دو کمپ ویژه زائران در قم 
احداث می شود

مدیر کل نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی شهرداری قم از احداث دو 
کمپ ویژه زائران در قم خبر داد.

اظهار کرد:  زائر  ویژه  احداث دو کمپ  به  اشاره  با  عباس حلوایی زاده 
کمپ های غدیر و فدك در قالب موافقت  نامه ای با اعتبار 5۰ میلیارد ریال از 
اعتبارات سفر مقام معظم رهبری و 1۰۰ میلیارد ریال از اعتبارات شهرداری 
قم در حال احداث است. وی خاطرنشان کرد: کمپ غدیر در بوستان غدیر 
به متراژ 5۰ هزار متر مربع به مبلغ ۳9 میلیارد و 98۷ میلیون ریال در حال 
احداث بوده تا به این وسیله بتوانیم پاسخگوی نیاز زائران در این بوستان باشیم.

مدیر کل نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی شهرداری قم با اشاره به 
احداث کمپ فدك واقع در میدان ۷2 تن گفت: این کمپ جنب عوارضی 
قم تهران به متراژ 4۰ هزار متر مربع و مبلغ ۳۳ میلیارد و ۳8 میلیون ریال 
در حال اجرا است. وی یادآور شد: در ساخت این کمپ ها تمام موارد مانند 
تأمین آسایش زائران و شهروندان پیش بینی شده، این موارد شامل سرویس 
بهداشتی، نمازخانه و احداث حمام و ظرفشویی است، سعی می شود فاز اول 

این دو کمپ نیمه اول سال احداث شود.

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم خبرداد:

خرید 40 دستگاه اتوبوس برای توسعه 
ناوگان حمل و نقل عمومی قم

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم از خرید 4۰ دستگاه اتوبوس 
جدید برای توسعه ناوگان حمل و نقل عمومی این شهر خبر داد.

حسین مومنی موحد با اشاره به برنامه های سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم 
برای توسعه ناوگان اتوبوسرانی این شهر اظهار کرد: با توجه به اینکه ناوگان حمل 
و نقل عمومی قم فاصله زیادی با استانداردها و نیاز شهر دارد در صدد خرید 
اتوبوس جدید و توسعه خطوط هستیم. وی با بیان اینکه تا سال 88 از طرف 
دولت اتوبوس به شهرداری ها واگذار می شد، تصریح کرد: هزینه 82.5 درصد 
این ناوگان توسط دولت یارانه داده می شد و مابقی را شهرداری ها پرداخت 
می کردند. مومنی موحد خاطرنشان کرد: از سال 88 یارانه دولت قطع شده و 
اتوبوسی به شهرداری ها واگذار نمی شود و اگر شهرداری تصمیم به توسعه ناوگان 
داشته باشد باید تمام هزینه ناوگان را پرداخت کند که عمدتا شهرداری ها امکان 
این کار را ندارند. وی از خرید 4۰ دستگاه اتوبوس جدید برای توسعه ناوگان حمل 
و نقل عمومی شهر قم خبر داد و افزود: قرارداد این کار نهایی شده و ظرف چندماه 

آینده این اتوبوس ها وارد چرخه حمل و نقل عمومی قم می شوند.

 دادستان گنجی با بیان اینکه وضعیت قم 
از لحاظ ضریب امنیتی با سایر استان ها قابل 
مقایسه نیست، گفت: در استان قم سارق مسلح 
و آدم ربا نداریم و بالاترین جرایم مربوط به 

تصادفات، سرقت های خرد و اعتیاد است
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، 
مصطفی برزگر گنجی در دیدار با سردارکاظم 
مجتبایی فرمانده انتظامی استان قم با بیان 
اینکه دعای روزه داران مورد استجابت خدا قرار 
می گیرد به برنامه های افطاری زندان قم در 
شب های ماه مبارک رمضان و همچنین ارائه 
بن خرید کالا به خانواده های زندانیان اشاره 
و تصریح کرد: این مهم اثرات خوبی داشت و 
یکی از وظایف ذاتی ماست که از زندانیان و 
خانواده های شان حمایت شود تا اصلاح شده 

و به جامعه برگردند. دادستان قم سپس به دیدار مسئولان 
قضائی کشور با رهبر معظم انقلاب و حضور وی در این جلسه 
خصوصی اشاره کرد و گفت: معظم له تاکید کردند باید کارها 
و خدماتتان را به مردم اطلاع دهید. گنجی در ادامه با بیان 
اینکه وضعیت قم از لحاظ ضریب امنیتی با سایر استان ها 
قابل مقایسه نیست، افزود: در استان قم سارق مسلح و آدم 
ربا نداریم و بالاترین جرایم مربوط به تصادفات، سرقت های 
خرد و اعتیاد است، این امنیت پایدار لطف الهی بوده و باید 
خوب انعکاس داده شود که در این راستا با تشکیل کارگروهی 
از دادستانی، نیروی انتظامی، اطلاعات و صدا و سیما باید 

زحمات این مجموعه ها به خوبی اطلاع رسانی شود.
کسب رتبه اول پلیس قم در رضایتمندی مردمی

فرمانده انتظامی استان قم نیز در این دیدار گفت: برابر 
نظرسنجی های ناجا احساس امنیت مردم قم در بالاترین نقطه 
قرار دارد. سردارکاظم مجتبایی ضمن قدردانی از همراهی و 

حمایت های دادستان گنجی از مجموعه فرماندهی انتظامی 
استان، امنیت را در دو بخش آماری و روانی توصیف کرد و 
اظهارداشت: سطح آماری توسط مسئولان تهیه و منعکس می 
شود که در پایان سال و یا هر 6 ماه دستگاه مسئول در پی 
درخواست مردم و یا احساس نیاز جامعه آن را ارائه می دهد 
که قابل دخل و تصرف است. وی در خصوص امنیت روانی 
مردم، گفت: دخالتی در امنیت روانی نمی توان کرد و واقعیت 
نظر مردم است. فرمانده انتظامی استان قم تاکید کرد: هم 
امنیت آماری و هم روانی برای امنیت آرمانی لازم است. سردار 
مجتبایی با بیان اینکه احساس امنیت مردم قم در بالاترین 
نقطه قرار دارد، افزود: امسال پلیس قم در سه ماهه ابتدایی سال 
در نظرسنجی های ناجا از لحاظ رضایتمندی مردمی در کشور 
رتبه اول را کسب کرد و این مهم مرهون عملکرد خوب تیم 

امنیتی بویژه شخص دادستان است.
امنیت استان قم در کشور زبانزداست

فرمانده انتظامی استان قم همچنین در دیدار با رئیس 

دادگستری و استاندار قم، گفت: امنیت استان 
قم در کشور زبانزد و قابل افتخار است.

سردارکاظم مجتبایی اظهارداشت: موفقیت 
و  استاندار  زحمات  مرهون  شده  حاصل 

همچنین شخص دادستان قم است.
وی با بیان اینکه تیم امنیتی خوبی در قم 
وجود دارد، تصریح کرد: برای این صمیمیت، 
حمایت و همراهی ها باید خدا را شکرگزار بود.

سردار مجتبایی با بیان اینکه امنیت استان 
قم در کشور زبانزد و قابل افتخار است، امنیت 
را شامل دو بخش آماری و روانی برشمرد و 
گفت: بحمدالله در کنار امنیت آماری، امنیت 
روانی برای مردم و مسافران شهر کریمه اهل 
بیت )ع( حاصل شده و این امر براحتی به 

دست نیامده است.
فرمانده انتظامی استان قم تاکید کرد: جلب رضایت 
عمومی اهمیت بالایی دارد که پلیس قم توانسته در کنار 
شرایط خوب آماری، با دقت، سرعت و صحت عمل، رتبه اول 
رضایتمندی مردم قم در سه ماهه ابتدایی امسال را در کشور 

به خود اختصاص دهد.
های  تلاش  مرهون  را  استان  امنیت  یز  قم  استاندار 
فرماندهی انتظامی استان و مجموعه دستگاه قضائی استان 
عنوان کرد و از اهتمام این دو دستگاه در برقراری نظم و 
امنیت در مناسبت هایی همچون انتخابات، تعطیلات نوروز، 

راهپیمایی 22 بهمن، راهپیمایی روز قدس قدردانی کرد.
صادقی تصریح کرد: به واسطه حضور مقتدرانه پلیس در 

صحنه های مختلف شاهد آسایش و امنیت مردم هستیم.
وی با بیان اینکه احساس امنیت در قم بالاست، این مهم 
را به دلیل مدیریت اقتدار، مسئولیت پذیری کارکنان پلیس و 

اعتماد سازی عنوان کرد.

دادستان گنجی عنوان کرد:

تصادفات، سرقت های خرد و اعتیاد بالاترین جرایم در قم

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( 
استان قم از جمع آوری شش میلیارد و 182 
میلیون و 514 هزار و 4۳۰ ریال کمک های 
نقدی در قالب طرح اکرام ایتام در روز 21 
استان  این  در  امسال  مبارک رمضان  ماه 

خبر داد.
عبدالله جلالی روز یکشنبه در گفت و گو 
با خبرنگاران افزود: در این روز هم چنین ۳ 
کیلو و ۳۳9 گرم طلا، 19۰ عدد انواع سکه، 
4۰1 دلار و دو فقره فیش عمره مفرده در 
راستای کمک به نیازمندان از طرف مردم 
پرداخت شده و مجموع کالاها و کمک های 

غیرنقدی و همچنین تعهدات وصول نشده 
نیز به ترتیب حدود یک میلیارد ریال و بالغ 

بر 85۰ میلیون ریال است.
وی با بیان اینکه در این روز یک هزار و 
191 حامی، حمایت خود را از یک هزار و 
5۳9 یتیم اعلام کردند، تصریح کرد: تعداد 
411 حامی نیز برای حمایت از 6۳1 غیر 
یتیم در قالب طرح محسنین اعلام آمادگی 
کردند و به طور کلی از یک هزار و 6۰2 تن 
برای حمایت از دو هزار و 1۷۰ یتیم و غیر 
یتیم در قالب طرح اکرام ایتام و محسنین 

ثبت نام به عمل آمد.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( 
قم در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره 
به اینکه برای جمع آوری زکات فطره، ۳5 
صندوق در اطراف میدان آستانه، مسجد 
امام حسن عسکری )ع( و مسجد مقدس 
جمکران مستقر می شود، افزود: علاوه بر آن 
در 1۰ مرکز کمیته امداد، تعدادی از مساجد 
قم و مراکز بخش های تابعه نیز صندوق 

هایی دایر خواهد شد.
جلالی خاطرنشان کرد: از آنجا که در 
پرداخت زکات فطره و کفاره رعایت یک 
سری مسائل شرعی لازم و ضروری است، 

کمیته امداد به منظور آشنا نمودن شهروندان 
با این مسائل و همچنین فرهنگ سازی در 
رابطه با این امر مهم پاکت هایی را در درب 
منازل توزیع می کند. وی گفت: خوشبختانه 
رویکرد مردم برای کمک به محرومان رو به 
افزایش است، به نحوی که مجموع کمک 
های نقدی و غیر نقدی صورت گرفته در 
سه ماهه نخست امسال بدون احتساب ماه 
مبارک رمضان 62 میلیارد و 669 میلیون 
و ۷۷4 هزار و 112 ریال بوده که از رشد 
54 درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل 

برخوردار است.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم خبرداد:

جمع آوری بیش از شش میلیارد ریال کمک نقدی در طرح اکرام ایتام

معاون شهردار قم گفت: امروزه بخشی از منابع مالی 
پروژه ها باید با ورود بخش خصوصی تامین شود و در این 
زمینه سعی داریم امسال اقدامات ویژه ای را اجرایی کنیم.

دکتر علیرضا قاری قرآن با اشاره به ضرورت حضور 
سرمایه گذاران برای تحقق توسعه شهری، اظهار کرد: 
یکی از مسائلی که شهرها را در مسیر توسعه قرار می 
دهد، همکاری با بخش خصوصی جهت توسعه امکانات و 

زیرساخت های شهری است.
وی با بیان اینکه امروز یکی از بخش های تامین منابع 
مالی ورود بخش خصوصی به پروژه ها است، تصریح کرد: 
قاعدتا پروژه هایی این امکان را دارند که زمینه و صرفه 

اقتصادی در آنها وجود داشته باشد.
معاون امور زیربنایی شهرداری قم به بخش های مورد 
نظر بخش خصوصی برای سرمایه گذاری اشاره کرد و 
ادامه داد: به طور کلی پروژه های تجاری و تفریحی با اقبال 
بیشتری از سوی بخش خصوصی برای سرمایه گذاری 
مواجه هستند و در پروژه های زیرساختی امکان ورود 

سرمایه گذار کمتر وجود دارد.
وی با اشاره به پروژه های سرمایه گذاری شهر قم 
خاطرنشان کرد: در سال 95 نمونه بارز این همکاری و 
حضور بخش خصوصی در توسعه امکانات شهر، پارك آبی 
است که به زودی به بهره برداری می رسد و در اختیار 

مردم قرار می گیرد.
قاری قرآن ظرفیت های بلوار پیامبر اعظم )ص( برای 
ورود سرمایه گذار به این بخش را متذکر شد و گفت: بلوار 
پیامبر اعظم )ص( که پروژه های متعددی در آن تعریف 
شده و در بخش های مختلف می تواند میزبان بخش 
خصوصی باشد یکی از ظرفیت های عظیم و بالقوه سرمایه 

گذاری شهر است.
وی با بیان اینکه ساخت پارکینگ های طبقاتی و 
ترکیب آنها با فضاهای تجاری مورد اقبال سرمایه گذاران 
هست، گفت: در قم نیز امکان این کار وجود دارد و این 

شهر نیازمند توسعه پارکینگ ها است.

معاون امور زیربنایی شهرداری قم عنوان کرد:

همکاری با بخش خصوصی برای توسعه زیرساخت های شهری

مهلت ارائه الکترونیکی اظهارنامه 
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قابل توجه مودیان محترم
 مالیاتی )اشخاص حقوقی و صاحبان 

درآمد املاک اجاری(

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم

اطلاعیه مهم  مالیاتی

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای معالی حامد عزیزی با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت 
ششدانگ پلاک111۳4/4/5/111  اصلی بخش 1 صفحه 4۰4 دفتر ۳۰۷ ذیل ثبت 46۰49 بنام علی 
اکبر محمود آبادی ثبت و سند صادر شده است سپس برابر سند قطعی 5165 - 86/9/۳ دفتر 4۰ قم به 
معالی حامد عزیزی منتقل شده است که نامبرده اعلام داشته که سند مالکیت در اثر اسباب کشی مفقود 
گردیده است. لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 12۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ 
ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 1۰ روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ 
نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت 

المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای معالی حامد عزیزی با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت 
ششدانگ پلاک111۳4/2/1۳/118  اصلی بخش 1 صفحه 4۰1 و دفتر ۳۰۷ ذیل ثبت 46۰49 بنام علی 
اکبر محمود آبادی ثبت و سند صادر شده است سپس برابر سند قطعی 5165 - 86/9/۳ دفتر 4۰ قم به 
معالی حامد عزیزی منتقل شده است که نامبرده اعلام داشته که سند مالکیت در اثر اسباب کشی مفقود 
گردیده است. لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 12۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ 
ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 1۰ روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ 
نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت 

المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم


